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Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
 

Zápisnica 
zo XVI. (mimoriadneho) zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach, 

zo dňa 8. februára 2024 
 
Prítomní: podľa prezenčných listín 
 
Rokovanie Mestského zastupiteľstva v Košiciach otvoril a viedol primátor mesta Košice  

Ing. Jaroslav Polaček vo veľkej zasadačke v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Úvod rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené pani poslankyne, páni poslanci, prosím, prezentujete sa. 

Týmto otváram XVI. neplánované zasadnutie Mestského zastupiteľstva, na ktorom Vás 
všetkých vítam. V úvode mi dovoľte ospravedlniť zo zasadnutia mestského zastupiteľstva 
pánov poslancov Knapa, Sitkára, Ténaia, Karabina a pána poslanca Semana. Ak ste tak 
doteraz neurobili, prosím, prezentujete sa. Konštatujem, že bolo prezentovaných 26 
poslancov zo 41 členného poslaneckého zboru, čo je nadpolovičná väčšina všetkých 
poslancov a sme teda uznášania schopní. 

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vážené poslankyne, vážení poslanci, program zasadnutia ste dostali 

v pozvánke. Teda prejdime k pracovnej časti.  
- - - 

 
Návrhová komisia  
 
p. Polaček, primátor mesta: Prosím predsedov poslaneckých klubov, aby navrhli svojich 

zástupcov do návrhovej komisie. Pani námestníčka... pán poslanec Lӧrinc. 
 
p. Lӧrinc, poslanec MZ: Pekný deň všetkým prajem. Za poslanecký Košický klub navrhujeme 

pána poslanca Romana Matoušeka. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Ja navrhujem pani poslankyňu Zemkovú. 

Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Gurbáľová. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Za poslanecký klub Spolupráca 

pre Košice navrhujem pána poslanca Bernarda Berbericha. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem veľmi pekne. Má niekto iné pripomienky alebo iný návrh? 

Ak nie, pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Mám procedurálny návrh, aby sa o každom členovi do návrhovej 



2 

 

komisie hlasovalo samostatne. Ďakujem pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Máme troch členov, ale nech sa páči. Neviem, čo je to za obštrukciu, 

ale začíname. Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 1 -  za: 23, proti: 1, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh procedurálny bol prijatý. Teda budeme hlasovať 

o návrhovej komisii jednotlivo. Nech sa páči. Prvý kto podal návrh, bol pán poslanec 
Lӧrinc s tým, že navrhoval pána poslanca Matouška. Nech sa páči, hlasujeme  
do návrhovej komisii o pánovi poslancovi Matoušekovi. Nech sa páči, teraz. 

 
Hlasovanie č. 2 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý. Druhý návrh bol od pána poslanca Ihnáta, 

ktorý navrhuje pani poslankyňu Zemkovú do návrhovej komisie. Nech sa páči, prosím, 
hlasujme. 

 
Hlasovanie č. 3 -  za: 31, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý. Tretím navrhovaným je pán poslanec 

Berberich, ktorého navrhla pána predsedkyňa klubu Spolupráca. Nech sa páči, hlasujme 
o návrhu pre pána poslanca Berbericha. 

 
Hlasovanie č. 4 -  za: 13, proti: 1, zdržali sa: 16 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh na pána poslanca Berbericha do návrhovej komisie prijatý 

nebol. To znamená, v návrhovej komisii bude pracovať pán poslanec Matoušek a pani 
poslankyňa Zemková a týmto ste nám dali jasný signál, že spolupráca asi nie je vítaná. 
Odčleniť človeka z návrhovej komisie, teda fantastický úvod nášho MZ. Oznamujem 
teda, že na XVI. zasadnutí mestského zastupiteľstva bude návrhová komisia pracovať  
v zložení pán poslanec Matoušek a pani poslankyňa Zemková, bez pána poslanca 
Berbericha, ktoré MZ odmietlo dať do návrhovej komisii. Ďakujem pekne. Zároveň 
navrhujem komisii, aby zaujali svoje miesta vo vyhradenom druhom rade. Ostatným 
poslancom oznamujem, aby svoje návrhy k jednotlivým bodom programov rokovania 
predkladali písomne tejto návrhovej komisii po ústnej informácii prítomných poslancov.  

- - - 
 
Overovatelia zápisnice:  Mgr. Jozef Andrejčák, PhD. a p. Iveta Adamčíková 

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Teraz pristúpime k hlasovaniu o programe, ako bol uvedený 

v pozvánke. Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 5 -  za: 32, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Uznesenie bolo schválené. 

- - - 
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Bod č. 1  
Prerokovanie pozastavenia uznesení mestského zastupiteľstva 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom č. 1 je predložený materiál Prerokovanie pozastavenia 

uznesení mestského zastupiteľstva. Nakoľko k tomuto bodu nie je určený jasný 
predkladateľ, tak otváram priamo rozpravu, nech sa páči. Pán poslanec Lӧrinc, nech sa 
páči. 

 
p. Lӧrinc, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Po dohode s ostatnými poslancami si dovolím 

predložiť 3 návrhy na uznesenia, ktoré sa týkajú 3 uznesení, ktoré neboli podpísané 
pánom primátorom, kde si uplatnil svoje sistačné právo, čím parafrázujem, dal jasne 
najavo ako si cení spoluprácu. Prvé uznesenie je, Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
podľa § 13 ods. 8 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších 
predpisov potvrdzuje uznesenie mestského zastupiteľstva č. 308 zo dňa  
12. decembra 2023, ktorého výkon bol pozastavený v dôsledku jeho nepodpísania 
primátorom mesta Košice podľa § 13 ods. 6 zákona. Toto uznesenie sa týka toho, že 
zastupiteľstvo vyjadrilo vôľu, aby bol optimalizovaný počet zamestnancov mesta. Dôvod, 
prečo predkladám toto uznesenie je, že dôvod nepodpísania uznesenia primátorom nie je 
daný, nakoľko obsahom uznesenia je prejav vôle MZ optimalizovať počet zamestnancov 
mesta Košice, čo má priamy dopad na rozpočet mesta Košice. Tým nie je daný zásah  
do práva primátora mesta ako zamestnávateľa, nakoľko MZ nenavrhuje, ani inak 
nenariaďuje konkrétne zmeny, ktoré má primátor mesta v súvislosti s optimalizáciou 
vykonať. Druhým uznesením je uznesenie č. 309, ktoré sa týka vyplatenia peňazí  
pre športové kluby. Toto uznesenie prekvapivo nebolo podpísané, ale bolo vykonané, čo 
je prinajmenšom zvláštne a pán kontrolór by sa na to mohol pozrieť. Uznesenie znie, 
Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 13 ods. 8 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení v znení neskorších predpisov potvrdzuje uznesenie mestského zastupiteľstva  
č. 309 zo dňa 12. decembra 2023, ktorého výkon bol pozastavený v dôsledku jeho 
nepodpísania primátorom mesta Košice podľa § 13 ods. 6 zákona. Dôvod nepodpísania 
uznesenia primátorom mesta Košice nie je daný, nakoľko obsahom uznesenia je prejav 
vôle MZ vyplatiť dotácie športovým klubom, ktoré boli schválené MZ uznesením č. 258 
z 12.09.2023 v súlade s rozpočtom mesta na rok 2023 a ktoré mesto Košice športovým 
klubom ku dňu 12.12.2023 neuhradilo. Obzvlášť rozporuplné je odôvodnenie 
nepodpísania uznesenia č. 309 s ohľadom na skutočnosť uvedenú, že v samotnom 
odôvodnení a to, že primátor mesta už zmluvy o poskytnutí dotácií pre športové kluby 
podpísal. Tretím uznesením je uznesenie č. 324. Mestské zastupiteľstvo podľa § 13 ods. 8 
zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov potvrdzuje 
uznesenie mestského zastupiteľstva č. 324 zo dňa 12. decembra 2023, ktorého výkon bol 
pozastavený v dôsledku jeho nepodpísania primátorom Košice podľa § 13 ods. 6 zákona. 
Dôvod nepodpísania uznesenia primátorom mesta Košice nie je daný, nakoľko 
nepodpísanie uznesenia je odôvodnené nevýhodnosťou pre mesto Košice v dôsledku 
zvýšenej administratívno-personálnej záťaže. Všetky informácie, ktoré v uznesení MZ 
požaduje mesto ako starostlivý hospodár má mať k dispozícii, nakoľko rekonštrukcia 
Slaneckej cesty je jedným zo strategických projektov mesta Košice. Vzhľadom  
na skutočnosť, že projekt je financovaný z externých zdrojov, v prípade porušenia 
podmienok zmluvy o poskytnutí NFP bude potrebné dofinancovať projekt z rozpočtu 
mesta Košice. Z uvedeného dôvodu je požiadavka MZ na predloženie podrobných 
informácií o tomto projekte plne legitímna. Ďakujem veľmi pekne. Tieto 3 uznesenia 
predkladám návrhovej komisii. 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem veľmi pekne za váš výklad. Keby som bol vaším 
nadriadeným v župe, už vy som vám pri 3. min. vypol mikrofón, ale nie som taký 
arogantný ako váš zamestnávateľ na župe. Poďme si teda rozmeniť to, o čom ste tu 
rozprávali na drobné. Navrhujete prelomiť uznesenie č. 308, ktoré hovorí o tom, okrem 
iného, že primátor má optimalizovať počet zamestnancov na MMK a v mestských 
podnikoch do 30.06.2024 podať správu MZ o vykonaných optimalizačných, resp. 
racionalizačných opatreniach. Odôvodnením nepodpísania uznesenia je povedané 
nasledovné. Prosím, počúvajme sa navzájom. Rozhodovanie ohľadom organizačnej 
štruktúry zamestnancov mesta Košice nie je zverené Mestskému zastupiteľstvu 
v Košiciach. Naopak, zákon túto kompetenciu zveruje explicitne primátorovi mesta 
Košice v zmysle § 11 ods. 2 písm. e) zákona o meste Košice, podľa ktorého primátor 
vydáva pracovný poriadok a organizačný poriadok magistrátu mesta, poriadok 
odmeňovania zamestnancov mesta. O vydaní a zmenách organizačného poriadku MMK 
informuje primátor MZ, čo bolo vždy učinené. V zmysle § 13 písm. 3) zákona č. 401 Zb. 
o meste Košice z roku 1990, Košice organizáciu magistrátu mesta, počet zamestnancov a 
pracovné činnosti ustanovuje teda organizačný poriadok magistrátu mesta. Na základe 
uvedeného nie je v kompetencii Mestského zastupiteľstva v Košiciach rozhodovať, či 
zadávať primátorovi mesta Košice úlohy týkajúce sa optimalizácie počtu zamestnancov 
mesta Košice. Zákon nastavil fungovanie primátora a orgánu MZ jednoznačne 
a spravodlivo. Každému určil práva a povinnosti. Vážené zastupiteľstvo prosím, 
rešpektujme to, čo hovorí zákon a nerobme si zo zákona trhací kalendár. Je nanajvýš 
trápne a hlavne, ak ste sa mi tu pred mnohými mesiacmi prisahali, sľub ste dávali, že 
budete dodržiavať zákony, aby ste tieto zákony rešpektovali. O to vás vyzývam. Ale  
na druhej strane samozrejme, že optimalizácia zamestnancov nastala. Tie môžete 
explicitne si prečítať v rozpočtových opatreniach primátora 2, 3 a 4. Spolu mesto Košice 
v roku 2023 na mzdových prostriedkoch ušetrilo 1 412 000 EUR, teda 1,4 mil. Zároveň 
vám pripomínam, že začiatkom roka alebo pri schvaľovaní rozpočtu apríl – máj, sme už 
vtedy z rozpočtových prostriedkov z tohto úradu zobrali dole 4 %. Ak to teda zoberieme 
matematicky, tak zo 14 mil. EUR aj s odvodmi, ktoré stojí tento úrad a vyplácame 
zamestnancom mesta Košice, ktorých si nesmierne vážim a mne je strašne ľúto, že sme 
im odobrali z miezd a museli robiť rôzne opatrenia, aj na strane počtu zamestnancov,  
zo 14 mil. EUR sme v roku 23 ušetrili 1,4 mil. EUR, čo je 10 % a zároveň k tým, keď  
k týmto 10 % prirátame tie 4, tak sa jedná o 14 % mzdových prostriedkov. Prosím,  
po čom voláte. Už v roku 23. Predpokladám pán poslanec Matoušek, ako predseda 
finančnej komisie, mi dá za pravdu. Určite áno, pretože všetky tieto informácie som vám 
od septembra postupne na finančnej komisii dával, rozprával, vysvetľoval s tým, že 
postupne mesto Košice optimalizáciu robí. Čiže nielen že idete prelomiť veto primátora 
a potvrdiť uznesenie, na ktoré nemáte zákonný nárok, zároveň vás úprimne informujem 
o tom, čo je možné sa dohľadať vo verejných informáciách a zároveň finančná komisia 
predpokladám, že si robí svoju prácu dostatočne dôsledne, že túto informáciu dokáže 
odčítať z tých pár čísel a potvrdiť, že mesto Košice v rozpočte ušetrilo 1,4 mil. EUR. Toť 
ku uzneseniu č. 308. Druhým uznesením ktoré, o ktorom rozprávame, je uznesenie 309. 
Neviem, čo si pán poslanec dokazujeme alebo kolegovia poslanci, lebo je to naozaj 
obzvlášť rozporuplné ako sami hovoríte, keď chcete potvrdiť uznesenie, ktoré bolo 
naplnené predtým ako bolo proste podpísané a dané do života. V čase, kedy sa uznesenie 
malo podpísať, nielenže boli podpísané už zmluvy, ale boli aj vyplácané mnohé. Neviem, 
čo si dokazujeme potvrdením tohto uznesenia, keď raz boli športové kluby vyplatené, 
takisto boli vyplatené všetky občianske združenia, na ktorých sme sa v rámci prijatých 
iných uznesení dohodli. Športovým klubom bola vyplatená suma viac ako 800 tis. EUR 
a občianskym združeniam, či už sú to rôzne nadácie ohľadom psíkov, mačiek a pod. suma 
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niekde okolo 50 tis. EUR. Neviem páni, dámy, dámy a páni, čo si chceme dokazovať 
prijatím uznesenia, ktoré nič nerieši, akú silu, aký parný valec, aký veľký dym a aké veľké 
politikárčenie je potrebné urobiť, aby sme strácali čas s potvrdením uznesenia, ktoré bolo 
vykonané poctivo akonáhle boli na to finančné zdroje. Opäť sme o tom rozprávali 
mnohokrát i tu na MZ, i na finančnej komisii. Je to neuveriteľné, je to škandalózne, ale 
poďme ďalej. Čo sa týka uznesenia 324 Slanecká a informácie, o ktoré požadujete.  
Po prvé, toto uznesenie bolo schválené MZ 12. decembra, na ktorom sme vás informovali, 
kde ste sa mohli pýtať, kde sa vám kolega zástupca riaditeľa venoval a dával všetky 
informácie o ktoré ste žiadali. Zároveň, nakoľko predkladateľom tohto návrhu bol pán 
poslanec Schwarcz, pán poslanec Schwarcz, dostal 12. decembra písomnú správu  
od mesta Košice na všetky požadované otázky. Verím, že ako člen vášho klubu vám tieto 
informácie dal, preveril a určite im porozumel. 12. decembra, som si to včera preveril, ste 
pán poslanec dostali komplet správu tohto uznesenia. Do mailu samozrejme, mailom, nie 
listom, mailom, elektronicky tak ako ste, ako sa sluší a patrí, áno, takže viete , opäť ideme 
robiť obštrukcie, zasa niečo máte, nie je problém vám to dať, ale po druhé si takisto treba 
uvedomiť, všetky informácie, ktoré sa tu pýtate, sú verejne dostupné. Prosím vás, za čo 
beriete odmeny v sume viac ako 600 tis. EUR ročne páni poslanci, keď si neviete  
z webového sídla a zo stránky www.slanecka.sk naštudovať to, čo pýtate. Prečo 
potrebujete za každú cenu vyťažovať tento úrad. Ale opakujem, pán poslanec Schwarcz 
nech sa pozrie kľudne teraz do svojho mobilu, počítača, aby si preveril, či dostal  
12. decembra podvečer, skoro v noci mám pocit, že to bolo, pán riaditeľ to ešte v noci 
robil, išlo to ešte v ten deň počas MZ na vašu adresu. Vy ste požadovali, splnili sme, 
urobili sme, opäť si dokazujeme kto má väčšie čo. Zbytočne. Toľko k týmto uzneseniam. 
Samozrejme očakávam, že sa budete pýtať a ja budem veľmi rád vám odpovedať. Pani 
poslankyňa Zemková, nech sa páči. Skúste do mikrofónu prosím. Technikov poprosím 
ešte. Treba prestávku nejakú krátku? 

 
(pozn.: technici opravovali zvukové pripojenie) 

 
p. Polaček, primátor mesta: Môžeme začať technici? Ďakujem pekne. Prosím, zaujmite svoje 

miesta. Budeme pokračovať teda v bode č. 1, kedy slovo má pani poslankyňa Zemková. 
Nech sa páči skúste, či vám mikrofón teraz pôjde. Nech sa páči. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďakujem za slovo. Ja si dovolím  

v kontexte s doručenou správou veľmi aktuálnou zo 06.02.2024 pána hlavného 
kontrolóra, v ktorej nám odporúča ako MZ vyzvať pána primátora na splnenie uznesenia 
318. Dovolím si stručnú dôvodovú správu a potom prednesiem ten návrh na uznesenie. 
Útvar hlavného kontrolóra mesta Košice vyhotovil 06.02.24 správu o výsledkoch 
overenia podnetu starostov MČ Košice mesta Košice, ktorej predmetom bolo overiť,  
z akého dôvodu niektoré mestské časti nedostali podiel na dani fyzických osôb vo výške 
schválenej v programovom rozpočte mesta Košice. Hlavný kontrolór vo svojej správe 
okrem iného uvádza, že v prípade rozdelenia podielov na výnose dani z príjmu fyzických 
osôb pre mestské časti je možné konštatovať, že ide o základnú otázku života mesta, 
pretože predstavuje rozhodujúci rozpočtový príjem mesta a mestských častí. MZ žiadalo 
primátora mesta uznesením 318 o vyplatenie zadržanej časti podielových daní do 22.12. 
a primátor svoju sistačnú právomoc nevyužil, uznesenie 15.12. podpísal. Následne 21.12. 
schválil rozpočtové opatrenie a to bez náležitého upovedomenia MČ a zdôvodnenia a  
19-tim MČ znížil podiel na dani z príjmu fyzických osôb.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Skúsme prosím použiť ten externý mikrofón. Zvukárov poprosím 
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aby aktivovali ten mikrofón. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďakujem. Hlavný kontrolór zastáva 

názor, že napriek rozpočtovej právomoci, ktorou splnomocnilo MZ primátora o zmene 
výšky a teda v tomto prípade zníženie podielu MČ na dani z príjmov fyzických osôb malo 
rozhodnúť MZ, nakoľko sa jednalo o rozhodnutie vyhradené MZ a to aj z dôvodov, že 
ide o základnú otázku života mesta a MČ a podiel bol priamo určený uznesením 150  
pod bodom A) 2. a preto sa na tento prípad rozpočtová právomoc nevzťahovala. Preto 
predkladám 2 uznesenia samostatné. Prvé. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach vyzýva 
primátora mesta Košice na splnenie uznesenia 318, ktoré bolo schválené  
na XIV. zasadnutí Mestského zastupiteľstva 12.12.2023, termín najneskôr po schválení 
rozpočtu na rok 2024. A druhé uznesenie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach schvaľuje, 
aby do návrhu rozpočtu pre rok 2024 bola zapracovaná neuhradená suma z podielu  
na DzPFO dotknutým 19-tim mestským častiam vo výške schválenej uznesením č. 150 
na IX. zasadnutí 27.04.2023 vo výške 1 411 000 EUR, podľa priloženej tabuľky a  
po schválení rozpočtu na rok 2024 bola bezodkladne poukázaná na účet dotknutých 
mestských častí tak, aby boli v celom rozsahu naplnené a splnené uznesenia č. 150 
z 27.04.2023 a č. 318 z 12.12.2023. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne všetkým. Tu je potrebné opäť to rozmeniť  

na drobné. Správne ste povedali pani poslankyňa Zemková, že hlavný kontrolór zastáva 
názor. Žiaľ pán kontrolór poslal najprv svoje stanovisko vám všetkým a až na urgenciu 
mesta, čo vám vlastne poslal, sme to obdržali i my. Urobili sme vám stanovisko. Verím, 
že ste ho obdržali. Verím, že ste ho čítali. Ja viem, že je to veľmi smiešne, však politika 
je krutá a ja si to uvedomujem, že sa to robí takto, ale dovoľte, aby som v tom stanovisku, 
ktoré mesto Košice pre vás pripravilo a určite ste nemali čas si to prečítať podľa toho, čo 
pani poslankyňa Zemková hovorí. Vo všeobecnosti platí, že do výlučnej pôsobnosti 
zastupiteľstva patrí celkové právo schvaľovať rozpočet mesta a jeho zmeny, všetky 
položky rozpočtu vrátane položiek týkajúcich sa financovania mestských častí. Primátor 
schválený rozpočet bez splnomocňovacieho ustanovenia nemôže zmeniť. Ak však 
zastupiteľstvo určilo, že primátor môže vykonať nevyhnutné aktualizácie rozpočtových 
prostriedkov v rozsahu do 10 %, toto splnomocnenie sa vzťahuje na všetky rozpočtové 
prostriedky, ktoré sú súčasťou rozpočtu mesta. Nie je zrejmé, z  čoho právny názor ÚHK 
vychádza, keď v položke týkajúcej sa výdavkov v prospech MČ priznáva osobitné 
postavenia a tvrdí, že špeciálne na túto položku sa citované splnomocnenie nevzťahuje. 
Zásadne odmietame tvrdenie ÚHK o tom, že je dôvodné sa domnievať, že primátor vedel, 
že obsah písomné vyhotovenia uznesenia, ktoré podpísal dňa 15. decembra, je v rozpore 
so skutkovým stavom, ktorý  spočíval v jeho rozhodnutí nesplniť uznesenie č. 318. Toto 
tvrdenie ÚHK nezohľadňuje širšie okolnosti a podstatne nepriaznivú situáciu mesta 
Košice. Primátor mesta opakovane komunikoval nevyhnutnosť zvýšenia príjmov mesta 
úpravou výšky daní a poplatkov, ktoré by pre mesto znamenalo zvýšenie príjmu o  
35 mil. EUR. Aj pri tejto úprave by mesto bolo nútené prijať úsporné opatrenia vo výške 
viac ako 10 mil. V danej kritickej situácii bolo prijaté zastupiteľstvom uznesenie č. 318  
o doplatení výnosu podielových daní MČ do 21.12.23. Uznesenie nesledovalo záujem 
mesta, ale záujmy MČ a formálne i vecne nebolo správne. Naopak, tam bol primátor 
donútený vyhovieť tlaku skupiny poslancov mesta Košice zastupujúcich záujmy MČ a 
uvedené uznesenie podpísať. Po preštudovaní si názoru aj hlavného kontrolóra,  
so všetkou úctou pán hlavný kontrolór, povedzte nám alebo vy kolegovia poslanci, aké 
základný otázky života obce a MČ ste nemohli riešiť? Aké funkcie MČ boli ohrozené a 
aká škoda vznikla? Veľmi dobre viete, že mesto a to som vám na finančnej komisii a pán 
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poslanec Matoušek to iste potvrdí, lebo sme sa o tom miliónkrát rozprávali na finančnej 
komisii, nemá dostatok finančných prostriedkov. Ako teda chceme naplniť uznesenie a 
vyplatiť peniaze, ktoré nie sú. Ako to chcete urobiť, keď na konci roka jednoducho mesto 
Košice a sme vám avizovali, že tento scenár môže nastať. Ako chcete vyplatiť niečo, keď 
raz peňaženka je prázdna. Ako chcete tento nárok mať? Je neuveriteľné ako dokážete 
ukazovať na mesto prstom, jednoducho daj, daj, daj. Ale si treba uvedomiť, ktoré 
základné otázky života zabezpečuje mesto a ktoré sú MČ určené štatútu. Teda verejne vás 
vyzývame, aby ste nám povedali, ktoré tie funkcie MČ boli ohrozené. Toto je téma. A tie 
MČ, ktoré mali problém, vedeli i v novembri, i v decembri avizovať svoje existenčné 
problémy, vedeli definovať svoj problém, vedeli definovať, čo potrebujú na to, aby ich 
základné funkcie MČ, tých 3 MČ, lebo hovoríme o 19-tich, ktorým nebolo vyplatené, je 
potrebné z pohľadu mesta zabezpečiť, aby ich funkcionalita bola živá. Prečo, ak teda tvrdí 
niekto, že tu bolo niečo ohrozené, prečo o tom mesto nevie. Rozhodli ste sa súdiť, 
rozhodli ste sa súdiť bez sudcov a bez súdov. Vy si naozaj takto predstavujete 
demokraciu, čestnosť, spravodlivosť, vydieraním? Poďme si teda pre túto chvíľu 
povedať, čo sa vlastne stalo. Nech o tom vedia aj médiá a nech o tom vedia, vie aj 
verejnosť. Lebo klamstvá a fabulácie, ktoré posledné týždne vidíme, ktorým mnohí útočia 
na zamestnancov mesta, na magistrát, na vedenie, na verejnosť počúvaním lživých faktov 
spôsobuje obrovskú polarizáciu tejto spoločnosti a ako primátor to nedovolím. Základná 
genéza je nasledovná. Ako primátor som opakovane a dlhodobo  komunikoval  
o nevyhnutnosti zvýšenia príjmov mesta úpravou výšky daní a poplatkov, ktorá by  
pre mesto znamenalo zvýšenie príjmu o cca 30 mil. EUR a pri takejto úprave by mesto 
bolo, i pri tejto úprave by bolo mesto nútené, o čom sme bežne rozprávali, prijať aj tak 
úsporné opatrenia vo výške viac ako 10 mil. EUR. 12. decembra sme mali posledné riadne 
rokovanie, kde deň predtým skupina poslancov Košického klubu vydala vyhlásenie. To 
vyhlásenie znelo. Požiadavky a samozrejme toto vyhlásenie média uverejnili. Je tam 
napísané. Požiadavky Košického klubu sú jasne stanovené. Ak budú odsúhlasené MZ a 
podpísané primátorom, podporíme opatrenia, ktoré povedú k zodpovednejšiemu 
hospodáreniu mesta. Sami priznávajú, že vedia, že mesto má problémy a potrebuje 
dostatok nových finančných prostriedkov, aby mohlo fungovať v roku 2024. V danej 
kritickej situácii som bol skupinou poslancov vydieraný a zastrašovaný, kedy ste ma 
donútili podpísať uznesenie č. 318 o doplatení výnosov podielových daní MČ  
do 22.12.23. Uzneseni nesledovalo záujem mesta, ale záujmy MČ a formálne i vecne, ako 
už bolo povedané, nebolo správne. Napriek tomu týmto tlakom a vydieraním som bol 
donútený vyhovieť tlaku skupiny poslancov, pretože to znelo nasledovne. Pretože to 
znelo nasledovne vážené poslankyne, páni poslanci, ak nepodpíšeš uznesenia, ktoré sme 
ti dali, 16. decembra neprídeme rokovať, nebudú schválené navýšenie daní a nám je 
jedno, čo bude. A všetci vieme, že 16. december bol hraničný termín pre prijatie 
uznesenia VZN. Jednoducho ste sa rozhodli takýmto postupom ma pritlačiť k tomu, aby 
som uznesenie, kedy som verejne rozprával o tom, že bude veľmi ťažké ho naplniť a sú 
tam riziká, riziká nesplnenia, tak nakoniec som toto uznesenie pred svedkami v diskusii 
po telefonátoch mnohým vám, pri svedkoch sme telefonovali a vysvetľovali, že toto 
uznesenie je naozaj problém. I napriek tomu ste požadovali, aby nielenže uznesenie bolo 
podpísané, ale aj okamžite zverejnené na verejnej tabuli. Čo sme niekedy okolo 18-tej, 
19-tej hodiny deň pred týmto zastupiteľstvom, teda 15. decembra aj urobili. Viete, vôbec 
nie úmysel mesta, ani mojím, niekomu niečo nedať, ale na druhej strane, ak raz finančné 
prostriedky nie sú, nie sú dostatočné, ako to chcete naplniť? Zároveň uznesením vytvárate 
ďalší tlak na rozpočet 24, pričom my ho stále nemáme schválený a stále je tam obrovská 
diera. Hrozili ste, že sa nedostavíte v tomto termíne na rokovanie MZ a teda nedôjde  
do konca roka 23 zvýšením daní a poplatkov. Na druhej strane pýtate od mesta stále viac 
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a viac. Aj napriek tomu podpísanému uzneseniu jednoducho dane sme nedokázali 
nastaviť tak, aby sme v roku 24 mohli bezpečne fungovať. Mnohí z vás sa vyvršujete  
na zamestnancov mesta a ja vám tu deklarujem, je to písomne, máte to na stránkach mesta, 
máte to v opatreniach, je to odpočítateľné, že tie úspory sú obrovské a v miliónoch. 
Úspory sú na úrovni niekde 5,7-5,6 mil. EUR. Keď si pozriete tie opatrenia, pán poslanec 
Matoušek predseda finančnej komisie, ktorý mal prvý tuná povedať áno, je to tak a zrátate 
všetky opatrenia, kde sú jasné položky. To nie je vymyslené, že nebudeme, budeme trošku 
šetriť tam, uvidíme, čo nie nie. To sú čísla, máte tam čísla, máte tam normálne, stačí 
zobrať kalkulačku, zrátať to. Keď budete chcieť, môžem vám prečítať položku  
po položke. Čiže ste jednoducho vytvorili obrovský tlak na to, aby jednoducho som sa 
musel rozhodnúť, či podpíšem a prijmem nejaké prostriedky finančné do rozpočtu  
s opatreniami alebo budem riskovať, že na zastupiteľstvo neprídete 16. decembra a mesto 
zažije kolaps. Toto je realita. A vy sa namiesto toho fabulujete, klamete, zavádzate, 
polopravdy dávate na svoje siete sociálne, zastrašujete ľudí, aká katastrofa sa tu deje 
namiesto toho, aby sme boli manažérmi a pracovali. Mesto si svoju robotu urobilo, je 
odčítateľná, zverejnená pre všetkých. I preto musela prísť nasledovná nevyhnutná 
aktualizácia rozpočtu 23, na ktorú som mal potrebnú kompetenciu v zmysle uznesenia 
150/23 písm. b) bod 3. A tentokrát sa aktualizácia týkala nielen magistrátu, nielen 
zamestnancov, nielen vzdelávania, nielen interných služieb, ale aj MČ. Nech sa páči, 
rozprava je otvorená. Mne nefunguje tabuľa. Nech sa páči pán hlavný kontrolór. 

 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, vážený pán 

primátor, v prvom rade sa chcem ospravedlniť zamestnancom oddelenia právneho a 
majetkového, že nemali dostatok času, aby úkon na to urobili dôkladnú analýzu toho, čo 
som napísal do svojho stanoviska. Po druhé, som si plne vedomý toho, v akej finančnej 
situácii sa mesto nachádza. Môžem to dosvedčiť aj tým, že niekoľko rokov márne sa 
usilujem a upozorňujem na dodržiavanie finančnej obozretnosti. Všetci poslanci to vedia, 
vedia to média, vie to aj vedenie mesta. Napriek tomu moje odporúčania neboli 
realizované. Vo svojom stanovisku som sa zameral na finančnú situáciu len druhotne, to 
ste si možno uvedomili. Zameral som sa na to, čo je základným aspektom demokracie  
v územnej samospráve. Je to dodržiavanie zákona o obecnom zriadení. Zákon o obecnom 
zriadení jednoznačne hovorí v § 13 ods. 6, že v prípade, keď je to pre mesto nevýhodné 
alebo je to v rozpore so zákonom, má primátor alebo starosta využiť svoju právomoc a 
nepodpísať uznesenie. Na druhej strane povinnosť kontrolóra v zmysle § 18d zákona  
o obecnom zriadení je upozorniť na nesplnenie alebo na porušovanie uznesenia.  
V prípade uznesenia 318, uznesenie bolo podpísané, ale nebolo realizované. Preto som 
upozornil vo svojom stanovisku, že takýmto spôsobom sa demokracia nevykonáva  
v územnej samospráve. Čo sa týka ďalšieho môjho právneho názoru, bude možno sa  
k nemu vyjadrovať aj ďalej, naďalej však tvrdím, že keď raz MZ má jednoznačne 
rozhodovať o základných otázkach života, tým, že rozhodujúci príjem MČ tvorí podiel 
na dani z príjmov fyzických osôb, je základnou otázkou života to, že keď niekto rozhodol 
o určení výšky podielových daní pre MČ, tak ten súčasne rozhodne aj o ich úprave. 
Vážení, vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, chcel by som vás ešte informovať 
o jednej veci. Mesto, v ktorom nie je záujem počúvať odporúčania hlavného kontrolóra, 
tam, kde upozornenia hlavného kontrolóra sú označované za marketingové ťahy  
pred zvolením hlavného kontrolóra, tam, kde vlastný názor hlavného kontrolóra je 
považovaný za zaujatosť a politikárčenie, tam, kde dlhodobo nie sú vytvárané podmienky 
na výkon kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra, tam, kde nikto nechce prevziať 
zodpovednosť za situáciu v meste, musím to uzavriem jedným spôsobom. Vzhľadom  
k tomu, že ja som upozorňoval na možný zlý vývoj situácie v meste, som nútený prevziať 



9 

 

zodpovednosť za túto situáciu a oznamujem vám, že do konca tohto volebného obdobia 
skôr či neskôr skončím svoju činnosť a ukončím svoju funkciu. Termín, kedy to urobím 
vám oznámim veľmi rýchlo. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne pán kontrolór, ale bolo by dobre urobiť si možnože 

aj odpočet, aby to nebolo také tvrdé, koľko z tých opatrení desiatok mesto splnilo, 
koľkokrát sme diskutovali a posunuli sme spoločne, pán kontrolór, spoločne veci 
dopredu, koľkokrát ste sa vyjadrili, že ste rád, že sa veciam, ktorých ste nás požiadali, 
venujeme. Číže nie je to len zoznam nesplnených želaní, ale aj zoznam splnených želaní, 
o ktorých sme mnohokrát rozprávali. A možnože na záver treba ešte dodať, že ku dňu 
22.12. bola aktuálna výška podielu MČ schválená rozpočtom mesta 11 937 756 EUR,  
v tejto výške boli podiely z výnosu na daniach MČ do konca roka vyplatené a teda  
do konca roku 2023 bol nárok MČ na vyplatenie podielu uspokojený v plnom rozsahu. 
A v záujme mesta som konal tak, aby som ho neohrozil a aby boli zachované všetky 
funkcionality mesta Košice, život mesta Košice ako i v MČ. Ďakujem pekne. Do rozpravy 
sa nik nehlási, uzatváram rozpravu. Poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. 
Skúste to technici urobiť možno ešte pokiaľ začne rozprávať návrhová komisia. Možno 
ešte jedna vec skôr, ako vám bude fungovať mikrofón pán poslanec, povedať ešte jednu 
závažnú vec. Mesto si... 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Bola ukončená diskusia, dali ste slovo návrhovej komisii. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Prosím vás, no, slušne, slušne. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ a člen návrhovej komisii: Dali ste slovo návrhovej komisii. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, prečo mi skáčete do reči? Nešiel vám mikrofón, 

využívam čas. Už ma nechajte vetu dorozprávať. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ a člen návrhovej komisii: Pán primátor, dali ste slovo návrhovej 

komisii.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Je to slušné, slušné. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem veľmi pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Hovoríme o slušnosti, však? 
 
p. Matoušek, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem, dali ste slovo návrhovej 

komisii. Dodržujte rokovací poriadok pán primátor. Ďakujem veľmi pekne. Návrhová 
komisia obdržala 4 návrhy a bude ich čítať v takom poradí ako boli predložené. Prvé 
návrhy budú od pána Lörinca a ďalší návrh bude prečítaný od pani Zemkovej. Takže 
dovolím si prečítať prvý návrh od pána Lörinca. Potvrdenie uznesenia Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach č. 308 zo dňa 12.12.2023. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
podľa § 13 odseku 8 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení a v znení neskorších 
predpisov potvrdzuje uznesenie Mestského zastupiteľstva č. 308 zo dňa 12. decembra 
2023, ktorého výkon bol pozastavený v dôsledku jeho nepodpísania primátorom mesta 
Košice podľa § 13 odseku 6 zákona. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
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Hlasovanie č. 6 -  za: 27, proti: 1, zdržali sa: 7 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pokračujte. Tento návrh bol prijatý. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Budeme čítať ďalšie uznesenie a to je 

potvrdenie uznesenia mestského zastupiteľstva č. 309 zo dňa 12.12.2023. Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 13 ods. 8 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení 
v znení neskorších predpisov potvrdzuje uznesenie mestského zastupiteľstva č. 309 dňa 
12. decembra 2023, ktorého bol pozastavený v dôsledku jeho nepodpísania primátorom 
mesta Košice podľa § 13 ods. 6 zákona. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 7 -  za: 27, proti: 1, zdržali sa: 7 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý. Pokračujte. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Budem čítať ďalší návrh pána Lörinca. 

Potvrdenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 324 zo dňa 12.12.2023. 
Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 13 odseku 8 zákona č. 369/1990 Zb.  
o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov potvrdzuje uznesenie mestského 
zastupiteľstva č. 324 zo dňa 12. decembra 2023, ktorého výkon bol pozastavený  
v dôsledku jeho nepodpísania primátorom mesta Košice podľa § 13 ods. 6 zákona. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 8 -  za: 27, proti: 1, zdržali sa: 7 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďalší návrh na uznesenie. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach vyzýva primátora mesta Košice na splnenie uznesenia č. 318, 
ktoré bolo schválené na XIV. zasadnutí mestského zastupiteľstva 12.12.2023. Termín 
najneskôr po schválení rozpočtu na rok 2024. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 9 -  za: 27, proti: 1, zdržali sa: 7 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: A posledné uznesenie. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach schvaľuje, aby do návrhu rozpočtu pre rok 2024 bola 
zapracovaná neuhradená suma z podielu na dani z príjmov fyzických osôb dotknutým  
19-tim mestským častiam vo výške schválenej uznesením č. 150 na IX. zasadnutí dňa 
27.04.2023 vo výške 1 411 000 EUR podľa priloženej tabuľke a po schválení rozpočtu 
na rok 2024 bola bezodkladne poukázaná na účet dotknutých mestských časti tak, aby 
boli v celom rozsahu naplnené a splnené uznesenia č. 150 z 27.04.2023 a č. 318  
z 12.12.2023. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
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Hlasovanie č. 10 -  za: 27, proti: 1, zdržali sa: 7 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý. To je všetko? 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Áno. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pred otvorením bodu č. 2 je ešte mojou 

povinnosťou vás informovať, že proti platobnému rozkazu 25 ÚP 25/2024 bol mestom 
Košice podaný odpor. Týka sa to aj vašich uznesení. 

- - - 
 
Bod č. 2 
Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice v súvislosti so zmenou zákona č. 401/1990 Zb. 
o meste Košice o zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí – pokračovanie rokovania 
o prerušenom bode zo dňa 24.11.2023 
 
p. Polaček, primátor mesta: Prejdeme k bodu č. 2, ktorým je návrh na zmenu Štatútu mesta 

Košice v súvislosti so zmenou zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice a zákona 
č. 138/1991 Zb. o majetku obcí. Je to pokračovanie rokovania o prerušení bodu zo dňa 
24. novembra 2023. Poprosím technikov, aby nastavili tabuľu, kedy sme ukončili tento, 
prerušili tento bod toho 24. novembra, čiže procedurálne návrhy pán poslanec Schwarcz, 
Babušík, Bačinský, platia alebo nie? Neplatia? Tak je? Neplatia, dobre. Pán poslanec 
Bačinský má procedurálny návrh. Nemá. Pán poslanec Karabin nie je v sále, čiže nebude 
diskutovať. Pán poslanec, počkajme chvíľku, nech sa to nejako ustáli. Ešte niekto sa 
zapája v tejto sekunde, aby sme v tom mali poriadok alebo sa chce odhlásiť? Nie. Pán 
poslanec Vrchota má procedurálny návrh.  

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Raz dva, raz dva. Môj funguje, výborne. Príjemný dobrý deň prajem 

všetkým. Ja by som chcel dať procedurálny návrh, aby som mohol vystúpiť, lebo myslím, 
že tam boli 2 príspevky, kde som 2-krát vystúpil v rámci tohto bodu v minulosti a chcel 
by som teda požiadať zastupiteľstvo, aby sme procedurálnym návrhom schválili ešte 
možnosť jedného vystúpenia pre mňa. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 11 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý. Druhý procedurálny návrh má pán poslanec 

Berberich. Nie. Pán poslanec Djordjevič. Diskusia, nech sa páči. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Mám návrh na uznesenie, čiže 

vlastne doplňujúci návrh. Prosím? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Máte slovo. Rozprávate či?  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Počkám chvíľku, ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže vzdávate sa slova. Okej, pán poslanec Matoušek má 

procedurálny návrh. 
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p. Matoušek, poslanec MZ: Vážení poslanci, chcem vás požiadať, keďže sme v pokračovaní 
bodu Návrh na zmenu štatútu a v podstate z novembra my nemáme tuná predložené tie 
dané materiály, ktoré ste predkladali ako pozmeňováky k tomuto danému materiálu, čiže 
vyzývam poslancov, ktorí mali tuná tie pozmeňováky, aby nám ich doložili, resp. nám 
ich dodali.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Máte tam všetko pripravené. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Prepáčte, nevšimli sme si to. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Treba prísť pripravený pán poslanec.  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ako pán primátor, prepáčte, ale vstupujete zase do môjho vstupu, 

na ktorý mám nárok. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pokračujte.  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Dobre. Ďakujem pekne. Sťahujem procedurálny návrh. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vrchota má druhý procedurálny návrh. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. By som chcel v rámci 

procedurálneho návrhu navrhnúť to, aby nakoľko budem predkladať návrh uznesenia, 
ktorý nahrádza uznesenie, všetci poslanci aj organizačné oddelenie ho dostalo, takže mám 
za to, že všetci poslanci sú s týmto návrhom oboznámení a teda chcem požiadať o to, aby 
som nemusel celý niekoľkostranový návrh čítať a prečítal a predniesol len návrhy  
na uznesenia. 

 
p. Polaček, primátor mesta: O akom rozprávame pán poslanec návrhu vašom? 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ktorý bude za chvíľočku nasledovať v mojom prihlásení. 
 
p. Polaček, primátor mesta: No, len neviem o žiadnom vašom návrhu.  
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Tak treba si prečítať poštu pán primátor. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nemám od vás žiadnu poštu. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Posielal som vám to včera na mailovú adresu 

sekretariat@primátor.kosice.sk. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Môžem vedieť, kedy ste to posielali? Ja nemám o tom... 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Môžem, ale to si môžeme potom kľudne povedať.  
 
p. Polaček, primátor mesta: No nie, tak. Môžete mi to aspoň dať do ruky teraz? Obťažovalo by 

vás to, prosím?  
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Nie, nie, nie, ale keď má niekto kópiu, ja mám akurát pre seba, ktorú 

budem predkladať, takže kľudne. Má niekto kópiu pre pána primátora?  
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vrchota máte nejaký procedurálny návrh, chcete 
o niečom hlasovať?  

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Procedurálny návrh je, aby som nemusel čítať celý ten návrh, ktorý 

bol zaslaný všetkým poslancom včera. Sú to štyri strany. Dobre. Budem. Dobre. 
Sťahujem procedurálny návrh. A dajte mi teda.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja by som možno ešte poprosil návrhovú komisiu, ak súhlasí, aby 

nás oboznámila, čo vlastne má na stole, aby si každý v tom urobil predstavu, čo bolo  
24. novembra prijaté, resp. predložené návrhovej komisii. Ak môžete prosím, uveďte tie 
dokumenty, lebo asi poslanci nemajú alebo si niektorí nepamätajú, čo tam všetko je. 
Ďakujem. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Dobre, takže sme si to zosumarizovali. 

Máme tu návrh na zmenu Štatútu mesta Košice v súvislosti so zmenou zákona č. 401  
o meste Košice a zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí pokračovanie rokovania 
o prerušenom zo dňa 24.11.2023. A to materiál ešte z novembra 2023. Potom máme 
aktuálny predložený návrh na zmenu Štatútu mesta Košice v súvislosti so zmenou zákona 
č. 401/1990 o meste Košice a zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí pokračovanie 
rokovania o prerušenom bode zo dňa 24.11.2023. Zároveň máme tu predložený 
doplňujúci návrh Štatútu mesta Košice od pána Babušíka a to je § 37 Rozpočet mesta a 
mestských častí sa dopĺňa o bod č. 6, mesto Košice vyplatí mestským častiam pravidelne 
v každom mesiaci 1/12 schváleného rozpočtu. Ďalej tu máme doplňujúci návrh Štatútu 
mesta Košice návrh na uznesenie od pána Babušíka. Návrh na uznesenie, rozpočet mesta 
a mestských častí sa dopĺňa o bod č. 7, podiel na dani z príjmov fyzických osôb sa rozdelí 
medzi rozpočet Košíc a rozpočty mestských častí na základe záverečného účtu  
za predchádzajúci rok. Príjem mestským častiam rozdelí Mesto Košice pomerne podľa % 
podielov vypočítaných podľa počtu obyvateľov k 31.12. predchádzajúceho roka. Tak sa 
prerozdelenie finančných prostriedkov mestským častiam je najmenej vo výške 8 %  
pre MČ Západ, Dargovských hrdinov, Sever, Juh, Nad jazerom, Staré Mesto, Sídlisko 
Ťahanovce, 12 % pre MČ Luník IX, 13 % pre MČ Sídlisko KVP, 28 % pre MČ 
Ťahanovce, Myslava, Krásna, Šebastovce, Poľov, Pereš, Lorinčík, Šaca, Barca, 
Kavečany, Vyšné Opátske, Košická Nová Ves, Džungľa. Máme tu ďalší pozmeňujúci 
návrh od pána Babušíka, ktorým rieši územné usporiadanie mesta bod 2 podľa 
predloženého návrhu jeho, ktorý bol prečítaný. Model 1, model 2, model 3. Áno. Toto sú 
tieto dané materiály. Máme tu ďalší pozmeňujúci návrh od pána Vrchotu. A to je 
predložený návrh zmien a doplnkov štatútu sa menia a dopĺňa takto, v odseku v § 4 ods. 3 
sa vypúšťajú slová jedného zástupcu do každého orgánu školskej samosprávy deleguje 
a odvolá vždy na návrh primátora. Máme tu potom ďalší pozmeňujúci návrh pána 
Vrchotu bod č. 9 a to je návrh na uznesenie predložený návrh zmien a doplnkov štatútu 
mesta sa mení a dopĺňa takto, v § 21 sa ods. 2 vkladá nový odsek, ktorý znie. Mestské 
časti vykonávajú správu dane za psa. Doterajší ods. 3 sa označuje ako odsek 4. Za druhé, 
v § 40 písm. o) sa vkladá nové písm. p), ktoré znie, výnos dane za psa. Doterajšie písm. 
p) sa označuje ako písm. r). Za tretie, schválené zmeny a doplnky štatútu podľa bodu 1 a 
2 nadobúdajú účinnosť 01.01.2025. Ďalej tu máme pozmeňujúci návrh pána Vrchotu, 
ktorý mení v § 54 a) darovanie nehnuteľného majetku a v § 84 za písm. j) vkladá nové 
písmená k), o), ktoré znejú: na účely poskytovania starostlivosti zariadeniam sociálnych 
služieb a poskytovanie záujmových činností na účely vzdelávania, športu za l) n), vlastne 
komplet rieši všetky tie majetkové veci a úpravy, ktoré  predložil pán Vrchota. Máme tu 
ďalší jeho návrh, ktorý ďalej upravuje ďalšie paragrafy Štatútu mesta Košice a to odseku 
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21, § 21 ods. 1, § 23, § 23, § 34. Ďalší pozmeňujúci návrh pána Vrchotu, ktorý mení 
textovú časť v §35 a v ďalších paragrafov. Čiže to je tak stručne povedané, čo máme 
predložené. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Sú nejaké návrhy, ktoré chcú poslanci nechať stiahnuť, aby sme 

v tom urobili ešte poriadok? Je tam niečo, čo nechceme, aby sa o tom rozprávalo? Pán 
poslanec Saxa. Procedurálny návrh. 

 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Vážené zastupiteľstvo, dávam procedurálny návrh 

pri čítaní materiálov, resp. návrhov uznesenia, aby bol neobmedzený čas, aby sa nestalo, 
že po 3 min. nás niekto stopne. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 12 -  za: 30, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ja sa chcem ešte raz spýtať, že či z týchto 

uznesení, ktoré boli prečítané návrhovou komisiou ostávajú všetky alebo sa budú nejaké 
sťahovať, aby sme trošku to vyčistili. Ideálne by to bolo asi procedurálnym návrhom 
sťahovať alebo nejakou faktickou, aby sa to na úvod vyčistilo a potom vieme ďalej 
pokračovať. Ak teda súhlasíte. Skúsme sa venovať tomu to najprv. Pán poslanec Vrchota. 

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Dobre. Ak mám slovo teda, tak v prvom rade sťahujem všetky svoje 

predchádzajúce návrhy, aj ten spoločný s pánom poslancom Horenským. Ak súhlasí. 
Áno, súhlasí. Takže všetky tieto moje predchádzajúce návrhy sťahujem, no a teraz poďme 
k tomu samotnému návrhu, ktorý by som chcel predniesť. Tento návrh bol síce zaslaný 
všetkým poslancom, aj na mailové adresy mesta. Tento návrh má za cieľ, má celkovo 6 
bodov. V rámci bodu 1 je cieľom navrhovanej úpravy poskytnutie finančných 
prostriedkov z rozpočtu mesta Košice na mzdy a prevádzku MŠ a školských zariadení, 
ktorých zriaďovateľom sú MČ. Konkrétne sa jedná o MČ Šaca a Staré Mesto. 
Najdôležitejšie sú však body 2 a 3, kde do Štatútu mesta Košice sa zavádzajú, zavádza 
spôsob výpočtu prerozdelenia podielu z výnosu dane z príjmov fyzických osôb medzi 
mesto a jednotlivé MČ s cieľom stanoviť jednoznačný, transparentný a predvídateľný 
postup financovania mestských častí. Uvedený spôsob financovania MČ zohľadňuje 
počet ich obyvateľov, rozsah kompetencií a je vyjadrený % podielom. Navrhovaná 
legislatívna zmena prináša úpravu časového rámca na poukázanie finančných 
prostriedkov pre MČ s cieľom zabezpečiť právnu istotu a plynulý chod fungovania MČ. 
Spôsob výpočtu vychádza z objektívnych a presne definovaných veličín, ktorými sú 
skutočný podiel na výnose dane z príjmov fyzických osôb poukázaný mestu v príslušnom 
kalendárnom mesiaci, počet obyvateľov mesta a MČ a výška % podielu pre jednotlivé  
MČ. Ďalší bod č. 4 hovorí o úprave kritérií pre určenie majetku za prebytočný 
a neupotrebiteľný. Toto vyžaduje od nás zmena legislatívy. Body 5 a 6 hovoria o, 
upravujú okruh dôvodov hodných osobitného zreteľa. Takže teraz mi dovoľte predniesť 
návrh na zmenu štatútu mesta Košice v súvislosti so zmenou zákona č. 401/1990 Zb.  
o meste Košice a zákona č. 138/1991 Z. z. o majetku obci pokračovanie rokovania 
o prerušenom bode. Návrh predkladá Marcel Vrchota, Ladislav Lörinc, Roman Matoušek 
a Lenka Kovačevičová. Návrh na uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach  
v zmysle ustanovenia § 24 ods. 6 Rokovacieho poriadku Mestského zastupiteľstva  
v Košiciach, ktoré obsahovo nahrádza v plnom rozsahu pôvodný návrh uznesenia. 
Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písm. a) a § 18 ods. 2 zákona  
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č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov a) schvaľuje zmenu Štatútu 
mesta Košice podľa predloženého návrhu, b) zrušuje uznesenie Mestského zastupiteľstva 
v Košiciach č. 397 zo dňa 10.-11.03.1994, c) schvaľuje ukončenie rokovania Mestského 
zastupiteľstva a) o bode na „Návrh na zmenu doplnenie Štatútu mesta Košice - 
pokračovanie rokovania Mestského zastupiteľstva zo dňa 19.06.2019“, ktoré bolo 
prerušené uznesením Mestského zastupiteľstva č. 351 zo dňa 20.-21.02.2019, b) o bode 
„Zmena Štatútu mesta Košice, poskytnutie informácií“, ktoré bolo prerušené uznesením 
č. 1036 zo dňa 16.06.2022. Samotný návrh, teraz samotné znenie návrhu štatútu o zmenu 
štatútu. Štatút mesta Košice prijatý uznesením Mestského zastupiteľstva v Košiciach  
č. 739/2017, v znení uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 1017/2018, 
uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 335/2019, uznesenia Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach č. 735/2020, uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach 
č. 513/2020, uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 916/2022, uznesenia 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 994/2022 a uznesenia Mestského zastupiteľstva 
v Košiciach č. 1101/2022 sa mení a dopĺňa takto 1) Doterajší § 31 sa nahrádza novým 
§ 31, ktorý vrátane nadpisu znie: Oblasť školstva, ods. 1, Mestské časti Staré Mesto a 
Šaca v rámci zabezpečovania samosprávnych pôsobnosti mesta v oblasti školstva 
vykonávajú v materských školách na svojom území funkciu zriaďovateľa a správcu 
majetku, odsek 2, Materské školy, ktorých zriaďovateľom sú mestské časti, sú 
financované z rozpočtu mesta za rovnakých podmienok, ako sú financované materské 
školy, ktorých zriaďovateľom je mesto, 2) v § 40 písm. a) sa slová „schválenom 
rozpočtom mesta“ nahrádzajú slovami „ustanovenom v § 41 b)“. 3) za § 41 a) sa vkladá 
nový § 41 b), ktorý vrátane nadpisu znie: Určenie podielov z výnosu dane z príjmov 
fyzických osôb pre mestské časti, ods. 1) Podiel na výnose dane z príjmov fyzických osôb 
uvedených v § 38 a) prerozdelí mesto mestským častiam mesačne podľa vzorca:  
PDmč = PDm/OBm x VPmč x OBmč. Vysvetlivky. DPmč je podiel mestskej časti na výnose 
dane z príjmu fyzických osôb v príslušnom mesiaci v eurách. PDm – podiel na výnose 
dane z príjmu fyzických osôb poukázaný mestu podľa osobitného predpisu 55 b)  
v príslušnom mesiaci. OBm - počet obyvateľov mesta k 1. januáru predchádzajúceho 
kalendárneho roka. VPmč - percentuálny podiel pre mestskú časť ustanovený v § 41 b) 
ods. 2. OBmč - počet obyvateľov mestskej časti k 1. januáru predchádzajúceho 
kalendárneho roka. Poznámka pod čiarou k odkazu 55 b) znie: zákon č. 564/2004 Z. z. o 
rozpočtovom určení výnosu dane z príjmov územnej samosprávy a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov v znení neskorších predpisov. Odsek 2), výška percentuálneho 
podielu pre mestské časti je nasledovná: 10 % pre mestské časti: Západ, Dargovských 
hrdinov, Sever, Juh, Nad jazerom, Staré Mesto, Sídlisko Ťahanovce, 12 % pre mestskú 
časť Luník IX, 15 % pre mestskú časť sídlisko KVP, 28 % pre mestské časti: Ťahanovce, 
Myslava, Krásna, Šebastovce, Poľov, Pereš, Lorinčík, Šaca, Barca, Kavečany, Vyšné 
Opátske, Košická Nová Ves, Džungľa. Odsek 3), podiely na výnose dane z príjmov 
fyzických osôb pre mestské časti vypočítané podľa § 41 b) ods. 1 a 2 poukáže mesto 
mestským častiam najneskôr do dvoch pracovných dní od prijatia podielu na výnose dane 
z príjmov fyzických osôb na bankový účet mesta. Odsek 4, podiel mesta na výnose dane 
z príjmov fyzických osôb ponížený o podiely na výnose pre mestské časti podľa ods. 1 
až 3 je príjmom rozpočtu mesta. 4 za § 52 sa vkladá nový § 52a, ktorý vrátane nadpisu 
znie: Prebytočný majetok a neupotrebiteľný majetok. Za prebytočný majetok sa považuje 
majetok mesta, ktorý neslúži a ani v budúcnosti nebude slúžiť mestu na plnenie úloh  
v rámci výkonu verejnej správy alebo v súvislosti s ním. Za prebytočný majetok sa 
považuje a) hnuteľné veci, pri ktorej je dlhodobý nezáujem o prenajatie (§ 52 ods. 7),  
b) hnuteľná vec, pri ktorej mestské zastupiteľstvo rozhodlo o prevode vlastníctva,  
c) nehnuteľná vec, pri ktorej mestské zastupiteľstvo rozhodlo o spôsobe prevodu 
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vlastníctva. Odsek 2) Neupotrebiteľným majetkom sú hnuteľné veci alebo stavby  
vo vlastníctve mesta, ktoré pre svoje úplné opotrebenie alebo poškodenie, zrejmú 
zastaranosť alebo nehospodárnosť v prevádzke alebo z iných závažných dôvodov nemôžu 
slúžiť svojmu účelu alebo určenie. Za neupotrebiteľný majetok sa považuje aj stavba, 
ktorú príslušný orgán nariadi odstrániť z dôvodu ohrozenia života alebo zdravia osôb. 
Odsek 3) S prebytočným majetkom a neupotrebiteľným majetkom treba naložiť bez 
zbytočného odkladu, účelne a s maximálnou hospodárnosťou v súlade so zákonom, týmto 
štatútom a osobitnými predpismi. Neupotrebiteľný majetok, ktorý môže byť využitý ako 
druhotná surovina sa ponúkne osobe, ktorá sa zaoberá výkupom druhotných surovín, ak 
nebude majetok využitý ako druhotná surovina, zabezpečí sa jeho likvidácia. Odsek 4) 
Ak tento štatút alebo osobitný predpis, poznámka pod čiarou 60a), neustanovuje inak,  
o prebytočnosti a neupotrebiteľnosti majetku rozhoduje mestské zastupiteľstvo, v prípade 
nehnuteľnej veci a hnuteľnej veci, ktorej zostatková hodnota presiahne 40 000 EUR. 
Odsek 5) O prebytočnosti alebo neupotrebiteľnosti hnuteľnej veci podľa osobitného 
predpisu, poznámka pod čiarou 60b), ak jej zostatková cena nie je vyššia ako 3 500 EUR, 
rozhoduje riaditeľ magistrátu alebo ním poverený zástupca, poznámka pod čiarou 60c). 
Poznámky pod čiarkou k odkazom 60a) až 60c) znejú: § 7a ods. 2 písm. c) zákona 
č. 138/1991 Zb. v znení neskorších predpisov, § 7a ods. 1 zákona č. 138/1991 Zb. v znení 
neskorších predpisov, § 7a ods. 2 písm. d) zákona č. 138/1991 Zb. v znení neskorších 
predpisov. 5) za § 72 sa vkladá nový § 72a, ktorý vrátane nadpisu znie: Dôvody hodné 
osobitného zreteľa pri predaji majetku. Previesť vlastníctvo majetku mesta z dôvodov 
hodných osobitného zreteľa podľa osobitného predpisu, poznámka pod čiarou 81a), 
možno len v nasledovných prípadoch: a) výmera prevádzaného pozemku nepresahuje 
100 m², b) prevádzaný majetok je umiestnený vedľa pozemku vo vlastníctve záujemcu  
o kúpe pozemku, pričom sa nemožno dôvodne domnievať, že by iný záujemca vedel 
účelne a efektívne využiť prevádzaný pozemok, c) prevádzaná nehnuteľnosť je dlhodobo, 
najmenej však 15 rokov nepretržite užívaná záujemcom o kúpu nehnuteľnosti alebo jeho 
právnym predchodcom a vzhľadom na zabezpečovanú správu nehnuteľnosti alebo 
vykonané investície sa javí ako nespravodlivé previesť vlastníctvo nehnuteľnosti inej 
osobe. Uvedená osoba sa považuje za zachovanú, ak záujemca o kúpu nehnuteľnosti bez 
vlastného zavinenia nemohol užívať nehnuteľnosť z dôvodov rozporných s právnymi 
predpismi, d) prevádzaný majetok bude slúžiť na verejnoprospešný účel minimálne  
10 rokov odo dňa nadobudnutia vlastníctva majetku, do tejto doby sa nezapočítava doba, 
kedy majetok nebol užívaný najmä z dôvodov vykonávania podstatnej rekonštrukcie 
alebo modernizácie, e) nadobúdateľom je záujemca, ktorý dorovnal najvyššiu cenovú 
ponuku predloženú v rámci obchodnej verejnej súťaže, ktorá bola zrušená alebo  
na základe zverejneného zámeru predať majetok priamym predajom, ktorý bol zrušený 
ak zároveň: 1. možno rozumne predpokladať, že vzhľadom na umiestnenie nehnuteľnosti 
alebo doterajší spôsob jej užívania môže prevádzaný majetok mesta účelne využiť len 
tento záujemca alebo 2. nadobúdateľom bude subjekt verejného práva, poznámka  
pod čiarou 75) a majetok má slúžiť na verejnoprospešný účel, f) prevádzaný majetok je 
predmetom zámeny za iný majetok, ktorý potrebuje mesto na plnenie svojich úloh alebo 
ak účelom zámeny je sceľovanie rozdrobených pozemkov, g) o prevod alebo prenajatie 
pozemku nebol dlhodobo záujem (§ 52 ods. 6 a 7), h) prevádzaný majetok je 
prebytočným majetkom, i) prevádzaný majetok je neupotrebiteľným majetkom,  
j) zostatková hodnota prevádzaného majetku je menšia ako 10 000 EUR. Poznámka  
pod čiarou k odkazu 81a), znie: § 9a ods. 15 písm. f) zákona č. 138/1991 Zb. v znení 
neskorších predpisov. 6) Za § 84 sa vkladá nový § 84 a), ktorý vrátane nadpisu znie: 
Dôvody hodné osobitného zreteľa pri nájme majetku a podmienky zníženia nájomného. 
Odsek 1) Prenajať majetok mesta z dôvodov hodných osobitného zreteľa podľa 
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osobitného predpisu, poznámka pod čiarou 73), možno len v nasledovných prípadoch:  
a) výmera prenajímaného pozemku nepresahuje 300 m², b) prenajímaný pozemok je 
umiestnený vedľa pozemku vo vlastníctve záujemcu o nájom pozemku, pričom sa 
nemožno dôvodne domnievať, že by iný záujemca vedel účelne a efektívne využiť 
prenajímaný pozemok, c) prenajímaný majetok bude slúžiť na verejnoprospešný účel,  
d) účelom nájmu pozemku je uskutočnenie verejnoprospešnej stavby, ktorá bude 
prevedená do vlastníctva mesta najviac za jedno euro, e) nájomcom majetku bude mestská 
organizácia alebo mestská obchodná spoločnosť alebo právnické osoby založené alebo 
zriadená mestskou časťou, f) o prevod alebo prenajatie majetku nebol dlhodobý záujem 
(§ 52 ods. 6 a 7), g) prenajímaný majetok je prebytočným majetkom, h) prenajímaný 
majetok je neupotrebiteľným majetkom, i) zostatková hodnota prenajímaného majetku je 
menšia ako 10 000 EUR, j) na účely poskytovania starostlivosti v zariadení sociálnych 
služieb a poskytovania záujmových činností na účely vzdelávania, športu, telovýchovy, 
kultúry a osvety, k) nájmu majetku nízkej hodnoty alebo nehnuteľnosti s malou výmerou, 
pri ktorých je predpoklad, že by sa nepodarilo iným spôsobom s nimi účelne naložiť,  
l) nájmu majetku, ktorý sa nevyužíva na verejný účel a nájomca zabezpečí starostlivosť 
o majetok alebo jeho zhodnotenie (napr. kosenie, základná oprava alebo údržba atď.), 
m) nájmu pozemkov za účelom vybudovania a užívania vjazdu k nehnuteľnostiam  
vo vlastníctve nadobúdateľa, n) ak bola na majetok mesta minimálne dvakrát vyhlásená 
obchodná verejná súťaž, táto bola neúspešná a následne o majetok prejavil záujem 
konkrétny žiadateľ, o) pri pozemkoch, ktoré budú využívané ako terasa k prevádzke 
nadobúdateľa, p) pri dohode o zmieri, q) pri pozemkoch funkčne prislúchajúcich  
k susednému pozemku vo vlastníctve žiadateľa. Odsek 2) Znížiť nájomné z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa podľa ods. 1 je možné len v nasledovných prípadoch:  
a) nájomcom je subjekt verejného práva, poznámka pod čiarou 75), b) je splnený dôvod 
podľa ods. 1 písm. c), e), f), g), h), a j), c) doba nájmu neprekročí v rámci jedného 
kalendárneho roka dobu 90 dní, poznámka pod čiarou odkaz zo 73) znie: § 9aa ods. 2 
písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. v znení neskorších predpisov. Článok II  Primátor mesta 
Košice sa splnomocňuje, aby vyhlásil úplné znenie Štatútu mesta Košice schváleného 
uznesením Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 739/2017, v znení uznesenia 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 1017/2018, uznesenia Mestského zastupiteľstva 
v Košiciach č. 335/2019, uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 735/2020, 
uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 513/2020, uznesenia Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach č. 916/2022, uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach 
č. 994/2022, uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 1101/2022 a uznesenia 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach číslo to aktuálne/2024. Článok III Účinnosť. Tieto 
zmeny a doplnenia nadobúdajú účinnosť 1. marca 2024, Ing. Jaroslav Polaček, primátor 
mesta Košice. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne pán poslanec. Musím sa vám ospravedlniť pán 

poslanec, naozaj ste mi to poslali 17:52 včera na sekretariát a teda sa chcem spýtať vás, 
ako predkladateľa tohto návrhu, či tento návrh videla finančná komisia, MR, či máte 
stanovisko odborných útvarov mesta, či to videli kolegovia v rámci magistrátu, odborné 
útvary, teraz nejde v tejto sekunde o mňa. Môžete mi prosím odpovedať? Zapnite pána 
poslanca Vrchotu, nech si to dáme do poriadku. 

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Na tvorbe tohto dokumentu sa podieľala 

väčšina členov finančnej komisie. Je to zároveň bod, ktorý je pokračujúci bod. Mnohé  
z týchto návrhov boli predložené aj pred tým a časť z tohto, čo som teraz predniesol, bola 
obsiahnutá v tých predchádzajúcich návrhoch, ktoré boli stiahnuté. Dokonca sa k tomu 
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vyjadrila aj RS, ktorá myslím si, že je v tomto smere veľmi podstatná a tá odsúhlasila, to 
o chvíľočku povie pani predsedníčka RS a povie možno k tomu nejaké bližšie informácie. 
Takže v zásade áno. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ale ja som bol na všetkých finančných komisiách, tam sa o štatúte 

nikdy nebavilo. Skúste mi povedať, na ktorej pán poslanec Vrchota, lebo taká nepresnosť. 
Vy ste to poslali mestu včera tesne pred 18-tou hod. Zásadne meníme štatút. Nie je to ani 
zďaleka rovnaké, ako nejaký návrh, ktorý bol, sú tu zmenené %, čo sa týka financií.  
Do majetku, nakladenie s majetkom sú vložené citácie... 

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Poprosím ukončiť moje prihlásenie. Ďakujem pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: By ma zaujímalo pán poslanec Vrchota, môžete mi to vysvetliť, 

s kým ste to aj, lebo máme jasné pravidlá. S kým z finančnej komisie, kedy na finančnej 
komisii? Toto je zásadný zásah do fungovania mesta. Nakoľko mi neviete dať odpoveď, 
vyhlasujem hodinovú prestávku, aby som si tento materiál prešiel so zamestnancami 
mesta. Ďakujem pekne. Prestávka je do 10:40. Ďakujem. 

 
- - - po prestávke - - - 

 
p. Polaček, primátor mesta: Sme v bode č. 2 Návrh na zmenu štatútu mesta. Prosím, zaujmite 

svoje miesta, aby sme mohli pokračovať. Prosím, prezentujete sa. Prezentovaných je 28 
poslancov, môžeme teda pokračovať. Sme v bode č. 2, to je Návrh na zmenu Štatútu 
mesta Košice v súvislosti so zmenou zákona 401 a zákona 138 Z. z. zákona. Sú tu nejaké 
procedurálne návrhy? Nech sa páči. Pani poslankyňa Slivenská. Nevidím ju, čiže asi. Ste 
tu pani poslankyňa? Nie. Pán poslanec Lörinc.  

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Mám procedurálny návrh v záujme toho, aby 

sme rokovali slušne a pokojne. Po preštudovaní zákona o obecnom zriadení s pánom 
poslancom Karaffom si dovolíme formulovať to takto. Radi by sme obmedzili vystúpenia 
predsedajúceho, čiže primátor alebo ktokoľvek vedie toto rokovanie na 5 min. s tým, že 
počet vstupov je neobmedzený, ale obmedzujeme to na 5 min., aby tu neboli hodinové 
monológy zbytočne s tým, že nie 5-5-5 priamo po sebe, môžete reagovať pán predsedajúci 
na koho chcete, ale vždy do 5 min. Tak znie procedurálny návrh.  

 
p. Polaček, primátor mesta: I napriek tomu, že váš návrh je mimo zákon, nie v súlade  

so zákonom. Nech sa páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 13 -  za: 22, proti: 1, zdržali sa: 7 
 
p. Polaček, primátor mesta: Opakujem, že tento návrh nebudem rešpektovať, lebo je mimo 

zákon. Budeme pokračovať. Som tam videl ešte jeden procedurálny návrh, pán poslanec 
Bačinský, nech sa páči. 

 
p. Bačinský, poslanec MZ: Dobrý deň prajem. Ďakujem veľmi pekne za slovo. Kvôli tomu, aby 

sme dnešné zastupiteľstvo zbytočne nenaťahovali, tak mám procedurálny návrh, aby sme 
o každej ďalšej prestávke a o prípadnom prerušení rokovania dnešného zastupiteľstva 
hlasovali tu v zastupiteľstve. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. Hlasujte a právne oddelenie poprosím o vyjadrenie, 
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prosím, príďte ku mne.  
 
Hlasovanie č. 14 -  za: 25, proti: 1, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý. Pokračuje pán poslanec Djordjevič má 

faktickú. Reagujete na pána poslanca Vrchotu, nech sa páči. Máte faktickú na pána 
poslanca Vrchotu.  

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Prepáčte, ja som netlačil vôbec žiadnu 

faktickú. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Okej, tak stráca poradie. Ďakujem. Pán poslanec Vrchota nám 

predložil návrh štatútu, opakujem, ktorý bol mestu Košice zaslaný včera o 18-tej hod.  
Po porade s odbornými referátmi oznámiť, že štatút tak, ako je navrhnutý hlavne  
v ekonomickej časti, ale aj v iných, je nie že neprijateľný, ale nefunkčný z pohľadu 
riadenia mesta. Okrem toho, že tento materiál vecne nemá žiadnu finančnú analýzu a 
dopad na rozpočet, ktorý by definoval základné finančné rámce, jednoducho absolútne 
ignoruje základné záležitosti, ktoré mesto Košice musí realizovať. Týmto vzorcom idete 
navýšiť MČ sumu cca niečo cez 5 mil. EUR, pritom nie je vôbec jasné, čo za týchto  
5 mil. EUR chcete urobiť. Vôbec nerešpektuje tieto, že mesto musí vynaložiť minimálne 
40 % z podielových daní na školstvo, pričom v našom prípade to nie je 40 %, ale 52 %, 
čo je na úrovni niekde okolo 70, pardon 67 mil. EUR. To sú peniaze, ktoré musia odísť 
a k týmto 67 mil. pripočítate dopravný podnik, ktorý je dnes na úrovni 32 a je to stále 
málo, lebo nemáme ešte doriešenú elektriku, čiže keď to zaokrúhlim na 33, tak sme  
v tejto chvíli na úrovni 90 mil. EUR, ak k tomu prirátam mestské časti 20 mil., ostáva 
nám 15-20 mil. EUR na to, aby sme vyriešili ďalšie veci, ktoré mesto musí. Neurobili 
sme ani cm cesty. Sami kritizujete a v tomto sme za jedno, že tie naše cesty sú rozbité. 
Jednoducho rozpočet na základe takýchto pravidiel nie je možné zostaviť. Je to ďalších 
5 mil. navyše, plus ďalšie mil., ktoré ste schválili v predchádzajúcich uzneseniach 1,4. 
Ak dnes máme sklz 17 mil., dostávame sa na sklz mínus koľko? 22, 23. V úvode sme 
vám povedali, čo všetko sme škrtli. Škrtli sme náklady tohto mesta niekde na úrovni 
piatich a viac mil. EUR. Len v samotných mzdách 1,4 mil. EUR, čo je 10 % tak, ako ste 
chceli. Kde ďalej mali ísť, kde ďalej máme ustupovať, aký plán, pán poslanec Vrchota, 
nevidím vás, aký plán pán poslanec máte s týmito peniazmi? Nepredložili ste finančnú 
analýzu navrhovaných zmien štatútu. Tá sekera bude obrovská. Uvedomujete si, na čo 
ma upozornilo ekonomické oddelenie, že ak toto prejde, banky nám nepožičajú, lebo už 
dnes nám hovoria nie preto, že máme vysokú zadlženosť. Košice majú 28, 27 % 
zadlženosť, Bratislava 58, 59, ale jednoducho naše bežné príjmy nie sú tak dostatočné  
zo štátu, ako to má napr. Bratislava a iní a už dnes nám banky píšu, pozor urobte si 
poriadok vo verejných veciach a my ich ešte viac zaťažíme ďalšou sumou  
5, 6, 7 mil. EUR. Ak to dobre rátame z toho vášho vzorca, ktorý absolútne ignoruje 
základný život mesta, to čo je našou povinnosťou. Povedzte nám, aké funkcie chcete plniť 
z týchto peňazí, predsa to nie je v poriadku. Možno informácia pre médiá, aby sme nemali 
len komentatívne a komentujeme rôzne prosby starostov a poslancov. Poďme byť aj 
trošku investigatívni, prosím. Rozpočet MČ KVP - 933 tis. v roku 2018, keď preberal pán 
poslanec po pánovi Halenárovi. V roku 22 je to 1,7 mil. a podľa tejto zmeny to bude  
1,9 mil. Jedná sa o nárast koľko? 90 %? Inflácia bola 25. Aké služby pribudli? Aké 
služby? Inflácia je v poriadku. Ak by sme šli podľa inflácie, tak KVP by nemalo mať  
1,7 - 22 alebo 1,9, čo je teraz prianie, ale 1 166 000, ak by som rozprával o 25 %. Teda, 
aby sme rozprávali o 700 tis. EUR menej, ale to sú čísla, to sú fakty, buďme 
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investigatívni. Rozumiete, poďme sa rozprávať o tom, že jednoducho toto mesto má svoje 
životné funkcie, ktoré musí zabezpečiť a riešiť. Prosím, utíšte sa. Utíšte sa pán poslanec, 
ja viem, že vám vadí, že chcem rozprávať o tom, že jednoducho nemôže byť mesto dojnou 
kravou len preto, že poslanci sú v tomto meste starostami, ktorí sa rozhodli uzurpovať 
moc. Vás tu nevolili ľudia preto, že ste starostovia, tu ste dávali sľub poslanca. Vy sa 
máte dívať na záujem mesta ako taký. Rozumiem aj záujmu o MČ, ale má to svoje 
hranice. Vaša nenávisť voči mojej osobe a túžba po moci je silnejšia, ako vaše zákonné 
povinnosti zastupovať záujmy obyvateľov. Vy ste ochotný zablokovať Košice a jeho 
rozvoj len preto, aby ste sa pomstili šikovným ľuďom na tomto meste. Aby ste ukazovali 
o tom, že keď mesto nebude mať peniaze, nebude na ceste rozvoja. V tom meste sa  
za 5 rokov investovalo najviac za posledných 20. Nič sme neukradli, žiadnu kauzu 
nemáme, robíme čestne a asi príliš transparentne, lebo všetko, čo vidíte, vidíte ako zlo. 
Vaším cieľom je oslabiť mesto Košice, oslabiť vedenie mesta, chcete to tu nahradiť, lebo 
vám je veľmi sympatické ako funguje obvinený Trnka v KSK. Takto chcete riadiť mesto? 
Ale my ho tak neriadime. To nie je tak. Škandalizujete, vymýšľate si, oslabujete, 
znemožňujete, čím horšie, tým lepšie. Vy chcete ľuďom ukázať, že mesto nevie fungovať. 
Samozrejme, keď mu zoberiete peniaze, nebude vedieť fungovať. 67 mil. je školstvo, tam 
nie je kde ušetriť. Dnes tam máme málo učiteľov, chýbajú nám učitelia. 33 mil. je 
dopravný podnik a je to tam veľmi zlé, pretože náklady rapídne nám rastu, najmä energia. 
Kde máme ZOO, kde máme kultúru? Pani poslankyňa Adamčíková zarežeme sociálne 
služby? Pani Blaškovičová nebudeme robiť kultúru? Pán poslanec Špak neurobíme ani 
cm cesty na hlavných ťahoch, nie to ešte v sídliskách?  Povedzte mi, takto si to 
predstavujete? Viete, ja keď som si prezrel a vrátim sa k pánovi kontrolórovi. Pán 
kontrolór so všetkou úctou. Vy ste dali rating vašej tabuľke, A rating takmer všetkým 
veľkým MČ. To znamená, že tam nie je problém. Zarazilo ma, prečo ste nehodnotili aj 
mesto Košice, ale zhodnotili ste len MČ. Aký rating by ste dali mestu z pohľadu 
financovania? F-ko, G-čko? X-ko alebo A-čko? Viete o problémoch, rozprávame sa 
o tom mnohokrát. Pán poslanec Vrchota navrhuje nové rozdelenie financií. MČ Západ 
podľa tabuľky pána kontrolóra, hodnotenie A. Povedzte mi, čo s tými peniazmi chcete 
urobiť? Aký máte plán? Lebo mesto má svoje podmienky, svoje pravidlá, ktoré musí 
naplniť, nehovoriac o investičných zmluvách, ktoré tu máme. To vôbec nie je tak. Pán 
poslanec uvedomujeme si, že takýmto rozhodnutiami rozdeľujeme nielen spoločnosť, ale 
mesto ideme rozkúskovať, anektovať a ukoristiť. Ak je cieľom odtrhnúť si čo najviac 
financií ale bez zodpovednosti, bez reálnych kompetencií, verejnosť tomu rozumie, že  
na mestských častiach, hlavne veľkých MČ, živíme prebujnený aparát úradníkov, ale aj 
poslancov, že väčšina prostriedkov z podielových daní, pán poslanec Fedoročko to sám 
napísal, 99 % v Ťahanovciach. Tak aká je pravda? Je to tak alebo to nie je 99 % sa vraj 
prejedlo. Nejak tak to tam napísal. Tento štatút spôsobuje oslabenie mesta, znemožnenie 
mesta. Mnohí tu tvrdia, akou sú obeťou, ale majú peňazí omnoho viac. V prípade KVP je 
to 80 %, lebo sme chceli pomôcť MČ a dávali sme peniaze a za dávanie peňazí čítame 
rôzne klamstvá, nezmysly, polopravdy, lži a aroganciu, agresivitu vidím. Ľudia, prosím, 
spamätajme sa. Sme tu ako poslanci a primátor. My máme hájiť záujem mesta, aby toto 
mesto prežilo v ťažkých chvíľach. Prosím, nedopusťte. Ja chápem, že existujú rôzne 
ambície. Rozumiem, že politika je krutá, ale nevybíjajme politiku na obyvateľoch tohto 
mesta. Nikdy predtým sa toľko neinvestovalo. Takéto množstvo investičných projektov 
tu jednoducho nemáme. Za 5 rokov odkedy som primátor, som do mesta doniesol  
83 mil. EUR z externých zdrojov a ďalšia stovka je na ceste. Ak si niekto myslí, že tu 
niečo nie je urobené transparentne a čestne, prosím, nepolitikárčte, nezneužívajte médiá. 
Zoberte sa na políciu, prokuratúru a súdy. Nech sa páči. Ale očakávam, že každý jeden, 
nielen na svojej sociálnej sieti, ale aj tu verejne a pred médiami sa bude ospravedlňovať, 
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ak to tak nie je. Nech sa páči. Jednoducho, prosím, chovajme sa. Ešte raz sa pýtam. Ešte 
raz sa vás pýtam. Buďte prosím konkrétni. Ak máte konkrétne dôvody, konkrétnosti, 
ktoré chcete tomuto mestu, primátorovi a vedeniu vytknúť, choďte na políciu, choďte to 
riešiť, pomenujte to konkrétne. Konkrétne, lebo toto sú len reči, ktoré nemajú žiaden 
základ. Sú to fabulácie vymyslené. Fakty sú také. 83 mil. EUR donesených do mesta  
z externých zdrojov, ktoré podporujú to, aby naše investície mohli ísť, lebo 90 % 
investícií je potlačených vďaka externým zdrojom. Prečo sa hneváte? Bolí vás pravda? 
Vás bolí to. Bolí vás, čo hovorím? Ja si za svojimi slovami stojím. Sa prosím ukľudnite 
pán poslanec! Toto je verejné zastupiteľstvo. Ja znesiem kritiku. Znesiem akékoľvek 
urážanie, ale všetko má svoju hranicu. To je veľmi dôležité si povedať. Čiže poďme sa 
rozprávať o tom, čo chcete Košičanom za 5,5 mil. EUR ponúknuť a čo v tomto meste 
ideme škrtnúť, ak teda tento štatút chceme mať aktívny. Pán poslanec Bačinský má 
procedurálny návrh, nech sa páči. 

 
p. Bačinský, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Mám pocit, že dochádza k zneužívaniu 

postavenia predsedajúceho, obštrukcií rokovania a porušenie procedurálneho návrhu  
o obmedzení rozpravy na 5 min. Pán primátor mali ste už tretí 15 min. monológ. Toto nie 
je tlačová konferencia, ale rokovanie zastupiteľstva. Podávam procedurálny návrh  
na odvolanie predsedajúceho zasadania MZ. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Prosím vás, si naštudujte zákon. O tomto ani hlasovať by som nemal 

dať, ale ja som taký demokrat. Kľud, pán poslanec, však dáme hlasovať. Dáme hlasovať, 
len som zvedavý, ako chcete vykonať niečo, čo je proti zákonu o meste Košice a obecnom 
zriadení. A hlavne, ako chcete toto kvalifikovať. Nech sa páči, hlasujte. Lebo umlčať je 
najjednoduchšie a počúvať pravdu je veľmi ťažké. A ja sa teším, že médiá začnú byť 
konečne investigatívne a nie komentatívne.  

 
Hlasovanie č. 15 -  za: 16, proti: 4, zdržali sa: 9 
 
p. Polaček, primátor mesta: Takže budeme pokračovať. Dobre. To znamená, v tejto chvíli 

pokračuje pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Takže pán primátor nech... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ak si niekto myslí, že to... 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. ...nadviažem... 
 
p. Polaček, primátor mesta: ...môžem odísť z rokovacej sály... 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka.  ...na ... 
 
p. Polaček, primátor mesta: ...len pripomínam, že za to beriete.. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. ...keďže ste mi dali pre chvíľočkou... 

pardon. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Môžem? 
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p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. 
 
p. Kovačevičová poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Čiže budem len 

faktickou reagovať a potom vlastne v rozprave vysvetlím trošku viac. Úplne chápeme, 
pán primátor, že pravidlá a režim, ktoré chceme nastaviť v tom štatúte trošku bolia, ale 
v podstate ten vzorec, ktorý tam je, je jasný, zrozumiteľný, presný, vecný, predvídateľný. 
Vždy ste tvrdil, že tým MC ide približne 17,1 mil., takže teraz to bude len na papieri, je 
to bez tranží, transférov od mesta Košice, kde mestské časti už nebudú vyklopkávať  
na dvere primátora, ako ste niekedy hovoril, že si u vás niektorí podávajú kľučky. Bolo 
to aj mnohokrát vyčítané, že práve mesto a MČ nemajú zadefinované v štatúte takéto 
pravidlá, čiže toto bude len určovať rozsah, rámec finančných prostriedkov a  
pred chvíľočkou ste hovorili, že koľko ste peňazí doniesli do mesta Košice, ale aj zo štátu 
prišli peniaze odkedy ste primátorom, takmer 30 na daniach DPFO a takmer o 30 mil., 
vážení, sa dvihli dane z nehnuteľností, čiže aj toto sú príjmy mesta, daňové a nedaňové 
príjmy bez transferov a tranží sú 205 mil. po navýšení daní, ktoré ste vy, my poslanci... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Sa ospravedlňujem, prepáčte, potom v diskusii máte tú tému. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Dobre. Ďakujem pekne.  
 
p. Polaček, primátor mesta: ...prebratý čas. Pán poslanec Djordjevič, nech sa páči. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Budem reagovať na vás, pán 

primátor, teraz s faktickou poznámkou, ktorú budem snažiť sa veľmi stručne a jasne 
naformulovať a možno by som si aj pomohol nejakou starou brožúrkou, kde ste vy 
hovorili starostovi KVP, čo ste v podstate spolu boli jeden tím, aj ten obvinený, ktorý bol 
spomenutý, aj s ním ste chodili do Barce pred dom primátora vtedajšieho, hej. 
A v podstate vás všetkých spájala len nenávisť voči červenej farbe, ale potom zrazu ste 
sa všetci stali štatutári, starostovia, primátori, župani a župania a potom len tak skutek 
utek?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vrchota.  
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Musím reagovať na váš 

príspevok, pán primátor. Ja voči vám naozaj žiadnu nenávisť a nič podobného nechovám, 
nemám to za potreby. To, čo by som vám mohol vyčítať je to, že niektoré projekty,  
na ktoré ste získali finančné prostriedky za vášho úsilia, čo je chválitebné, tak nie sú ešte 
podokončované. Za toto by sme vás mohli a mohol by som za to kritizovať, to ale určite 
nie je na trestné oznámenie. A to, čo ste sa pýtali, že prečo, koľko a čo budeme platiť 
z toho. Tak ja vám to poviem. Prečo, pretože zastupujem ako poslanec, nie ako starosta, 
na tomto zastupiteľstve svoj obvod a je tu všeobecná objednávka od obyvateľov, aby sa 
situácia ukľudnila. Preto sme navrhli tieto zmeny štatútu, ktoré dávajú jasné, presné a 
transparentné pravidlá do celého tohto chaosu, ktorý tu doteraz vo financovaní MČ bol. 
Koľko? Bude to 13 %, 87 % ostáva mestu z dane z príjmu fyzických osôb. A čo budeme 
za to robiť? A čo budeme z toho platiť? Budeme z toho platiť mnoho, mnoho vecí, ktoré 
už dnes vykonávame bez akejkoľvek odplaty za mesto Košice ako starostovia a ako MČ. 
Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Akých 13 % pán poslanec? Skúste mi to vysvetliť. No to nie 

je 13 %. 
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p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Keď si to napočítate, je to 13 %, ktoré ide pre 
MČ z dane z príjmov fyzických osôb. Vy ste tu teraz pred chvíľou strieľali čísla, že 
navýšenie o 5 mil., o 5,5 mil., 7 mil. a podobne. Tak ja mám to presne prepočítané a jedná 
sa o 13 % z celkového výberu.. 

 
p. Polaček, primátor mesta: A prečo nemáme tu analýzu, prosím vás.  
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. ...dane z príjmov fyzických osôb. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Mohli by ste nám tie prepočty dať? My vidíme navýšenie  

5,5 mil. EUR, keď sme to teraz prerátali za tú hodinu. Je to tak? Nie je to tak? Potrebujem 
finančný dopad, finančnú analýzu. Ak sa mýlime, dajte nám ju, my za hodinu sme 
vyrátali, že MČ chcú + k sume 5,5 mil. EUR, čo je približne o 30 % viac, ak to chcem 
robiť v číslach a %. Ak vám idú %, tak to poďme robiť takto. O 30 % navýšenie MČ  
vo všeobecnosti. Povedzte mi, čo sa ide robiť navyše. Lebo my tie cesty musíme robiť, 
my sme na opravu ciest v roku 23 dali smiešnych 480 tis. EUR. Ak správnu mám 
informáciu od starostu Moldavy, Kráľovského Chlmca, oni dali viac v ich mestečkách. 
Takže chcem dať nič? Proste poďme sa baviť, z čoho zoberieme 5,5 mil. EUR, o ktorých 
hovorí tento štatút. Prosím, povedzme aj B. Z čoho, pán starosta máte slovo. Ale ja vám 
to slovo dávam.  

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Z dane z príjmov fyzických osôb, presne tak, ako je to nadefinované 

v návrhu na zmenu štatútu.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Akej položky, čo škrtneme? Škrtneme ZOO? Škrtneme električky? 

Čo škrtneme pán poslanec, CVČ? Zrušíme umelecké školy, zrušíme sociálne služby? 
Toto si poď povedať. Rozpočet nevieme nafúknuť. My ho nemáme schválený, lebo nám 
stále chýba niekoľko miliónov, nie niekoľko desaťtisíc, ale miliónov. Sme stále cez  
10 mil. Medzi 12 – 17 podľa toho ako veľmi si povieme, čo nebudeme robiť a k tomu 
ideme ešte urobiť sekeru ďalších 5,5 + 1,4, ktoré ste schválili predtým. Ďalších 7, už sme 
na 20 mil. možno. Povedzte mi, ako to ideme vyriešiť. Z čoho? Zaujímalo to vôbec 
niekoho? Prečo nebola finančná komisia? Prečo nepočúvame odborníkov? Prečo sa 
nestretneme? Prečo to neriešime?  Nebola žiadna finančná komisia, chodím na všetky 
osobne. Nech sa páči, máte slovo. Pán poslanec Vrchota má slovo. 

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Pán primátor, ste primátorom druhé funkčné obdobie. Na jeseň roku 

2019 som vám ja aj spolu s ďalšími mestskými poslancami a zároveň starostami posielal 
list, kde sme žiadali o stretnutie, kde sme chceli riešiť kompetenčné veci, čo sa týka MČ 
a zároveň aj ich financovania. Dodnes nemám termín na toto stretnutie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, vy ste raz tak... 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Toľko k tomu.  
 
p. Polaček, primátor mesta: ...takú vec vymysleli, však ste šéfom komisie na rozdelenie 

kompetencií mesta, nejak tak sa to volá. Uznesenie som vám podpísal a prosím netárajte, 
že sme spolu na túto tému nikdy nerozprávali. Netárajte. Rozprávali sme sa na túto tému 
mnohokrát. I pred voľbami, týmito poslednými. Však pripomeniem? Nechcem to robiť 
verejne, lebo sa to nepatrí. Procedurálny návrh má pán poslanec Fedoročko, nech sa páči. 
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p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem. Ja neviem, že či ste si všimli pán primátor, že pred 
chvíľkou poslanci procedurálnym návrhom odsúhlasili a pozbavili vás vedenia schôdze. 
My sme to odhlasovali väčšinou, aby ste túto schôdzu neviedli. Tak ja by som vás poprosil 
pán hlavný kontrolór, aby ste nám ozrejmili, akým spôsobom postupovať... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Toto asi nie je procedurálny návrh... máte procedurálny návrh? 

Nech sa páči. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Môj procedurálny návrh je, aby sme ešte raz, aby vstúpil kontrolór, 

aby vysvetlil, ako postupovať, keď poslanci odhlasujú pozbavenie predsedajúceho 
schôdze. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte o procedurálnom návrhu pán poslanca 

Fedoročka. Stačilo poprosiť, ale keď chceme hlasovať, nech sa páči. Pán kontrolór si 
pripraví odpoveď. A medzitým. Viete, pán poslanec Fedoročko, tak ako vám funguje, 
nefunguje Excel, tak asi ostatným kolegom nefungujú základné zákonné veci, ktoré sú 
popísané v zákonoch.  

 
Hlasovanie č. 16 -  za: 20, proti: 0, zdržali sa: 13 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán kontrolór, poslanci vás požiadali o slovo.  
 
p. Gallo, kontrolór mesta: Ďakujem pekne, zákon o obecnom zriadení takúto situáciu a takéto 

uznesenie nepozná. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Takže budeme pokračovať. Pán poslanec Špak má faktickú. Asi na 

mňa, lebo pán Vrchota bol....  
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Na teba áno, pán primátor, na teba. Moje meno a 

priezvisko si spomenul v súvislosti s tým, že ja nechcem, aby sa cesty opravili, tak ťa 
chcem opraviť. Ja som predsedom komisie dopravy a výstavby, ktorá je poradný orgán 
MZ. Nemám na starosti ani dopravu, ani asfaltovanie, ani nič takého, o všetkom 
rozhoduješ ty a vedenie mesta. Takže áno, niektoré veci si povedal pravdivo, ale toto bol 
fakt ako nebudem to pomenovávať pravými slovami. Pomýlil si sa veľmi.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Možno sme sa len nerozumeli. Bolo to myslené, že určite aj 

predseda tejto komisie urobí všetko pre to, aby cesty boli robené a tiež asi bude zvažovať, 
že tie peniaze musíme nájsť. Bolo to myslené takto. Tak sa ospravedlňujem, ak to bolo 
zle interpretované. Pán poslanec Ihnát, nech sa páči. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Áno, ďakujem veľmi pekne pán primátor. Nechcel som nejak, ako vojsť 

do diskusie, ale musím. Vy ste povedal vlastne, že MČ Sídlisko Ťahanovce napr. spapá 
99,7 % nákladu rozpočtu MČ.  

 
p. Polaček, primátor mesta: To som čítal od vašich kolegov – poslancov. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Výborne. Čiže ja to musím obrátiť hore nohami, že je to holý, ale holý 

nezmysel pre občanov, aj MČ Košice - Sídlisko Ťahanovce a celý čas na žumpe Sídliska 
Ťahanovce „Ťahanovce – Ťahanovčanom“ sú zavádzaní a klamaní. 80 tis. EUR výjazd 
áut z Hanojskej ulice na Európsku triedu. Ako je možné, že z 0,3 % rozpočtu sme dokázali 
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dať 80 tis? Veď logika hovorí. Ďalej, výkup pozemkov, čierne stavby parkovísk  
na Berlínskej ulici, po pánovi Betušovi tam zostali čierne stavby a my sme to dali  
do poriadku a dávame do poriadku. Ďalej chodníky – 17 tis. EUR. To naši poslanci vedia, 
že to schvaľovali a sú urobené tieto chodníky, je to mestský majetok a do mestského 
majetku sme dávali tieto peniažky. Ďalej europark, eurofondy – 32 tis. EUR sme získali 
ako rozpočtovo... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ako nehnevajte sa... 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Pán, pán primátor. Povedal ste úplný nezmysel a ja na neho ako starosta 

MČ... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ja len čítam, čo hovoria o vás. V poriadku. Ja len čítam, čo hovoria 

vaši poslanci. No tak to adresujte tam, kde je to povedané. Nech sa páči. Pán poslanec 
Babušík. 

 
p. Babušík, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Teším sa, že som sa dostal na rad a pán primátor ja 

sa celkom čudujem, že % , ktoré ste tu nejakým spôsobom okomentovali. Takže máte 
krátku pamäť, pretože pred polrokom som o tom s vami rozprával, kde sa vám ukazoval 
nejaký nástrel a čudujem sa, že ste s tým neprišli vy, aby táto situácia sa upokojila, kde 
vlastne som vám vysvetľoval, že mesto Bratislava má krásne definované podmienky  
v štatúte mesta, že je záujem nielen MČ, ale poslancov mesta zapracovať tieto koeficienty 
v rámci štatútu mesta tak, aby boli jasne dané podmienky a neboli MČ vazalmi mesta 
Košice a ak dovolíte, dopoviem. V konečnom dôsledku je to len 10 %, ktoré bolo napr. 
minulý rok poukázaných z DPFO, ktoré dostalo mesto Košice. 10 % pre 22 MČ bolo 
prerozdelených. Ak to vezmeme na celkové príjmy mesta Košice, je to necelých 4,5 % 
finančných prostriedkov, ktoré idú mestu Košice a dovolím si ešte poukázať na jednu 
skutočnosť. INEKO v decembri zverejnilo zaujímavú analýzu, kde poukázalo, že 
spomedzi 22 MČ + MMK, čiže 23, v tomto prípade je mesto Košice v rámci hospodárenia 
a finančného zdravia na 22. mieste. To je výsledok vášho podania. Ale ak dovolíte, ešte 
v rámci svojho príspevku. Návrhy, ktoré som predložil na poslednom zasadnutí  
v súvislosti so štatútom mesta, všetky do jedného sťahujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Presne ste to aj povedali pán poslanec, finančné zdravie MMK je 

na tom zle. Áno, však je to o peniazoch. Je to a presne z toho vidíte, že jednoducho majú 
MČ, okrem asi jednej, lebo ak som právne pochopil 22, niekto je ešte pod nami, že ďalších 
21 MČ má viac peňazí ako potrebujeme. O tom vám my hovoríme, že mesto nemá 
peniaze. Vy kričíte, robíte obete zo seba, že ste nedostali na konci roka peniaze, ale raz, 
keď ten štát nám to, čo sme plánovali, povedzte mi, dá sa z prázdnej peňaženky niečo 
rozdeliť? Ale teraz sme už v roku 24 a keď raz ten rozpočet vychádza a my sme vám 
o tom 3 mesiace hovorili, aké opatrenia treba urobiť, že nám budú chýbať peniaze a to 
nie je o tom, že sa niečo škrtne. Jednoducho nie je možné v tomto meste škrtnúť toľko 
mil. EUR, ak majú byť zabezpečené služby. A ja vás môžem ubezpečiť, že urobím všetko 
preto, aby služby neboli škrtané, lebo to nie je v poriadku. Občan nemá byť na konci tejto 
šarvátky, ktorú sa tu snažíte vygenerovať naozaj nezmyslami. Nemôžete pán poslanec 
porovnávať Košice a Bratislavu, pretože buď nechcete poznať zákon o meste Bratislava 
a meste Košice v porovnaní alebo zasa len sa snažíte vyvodiť nejakým spôsobom 
nezmysel, aby ľudia mali pocit, že tu rozprávate dobre. Nie, nerozprávate dobre. Prvá 
zásadná vec je, že mesto Košice má v zmysle štátu z podielovej dani dostáva 571 EUR, 
je to rok 23 a mesto Bratislava dostáva približne o 180 alebo 190 EUR viac. To nie je môj 
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výsledok. To je zákonná úprava, o ktorej samozrejme my hovoríme, hovoríme o tom, že 
zákon, ktorý ustanovuje alebo vyhláška, ktorá hovorí o vzorci podielových daní je už 
dávno zastaralá, že už má 30 rokov, že už nemôžeme riešiť nezamestnanosť, nemôžeme 
riešiť nadmorskú výšku, lebo sú zmenené klimatické veci a podobne. Ten vzorec nie je 
v poriadku. Ale nemôžete sa porovnávať s Bratislavou a Košicami. Musíme vychádzať 
z reálií, ktoré sú a tie reálie sú, že mesto Košice má o niekoľko mil. - tú tabuľku som vám 
tu naposledy vysvietil - v desiatkach mil., ak sa nemýlim, je to 28 mil. EUR, keby som to 
porovnával a Bratislava - Košice v rámci tohto vzorca, menej. Z 28 mil., verte, rozdeľme 
sa, robme, tešme sa. Ale my máme iný problém. My máme problém nedostatku 
finančných zdrojov popri tom ako rastú kompetencie, ktoré nám štát prerozdeľuje, úlohy, 
ktoré nám dáva a zároveň záväzky, ktoré dostávame dennodenne. Toto ale musíme vidieť, 
lenže vy nechcete. Vy vidíte len MČ a chcete, aby bolo veľa peňazí, lebo samozrejme  
z veľa peňazí sa dá veľa robiť a dá sa fungovať, ja tomu rozumiem, ale musíme vidieť  
na druhej strane mesto, ktoré jednoducho nemá na základné funkcie života mesta. A ja sa 
stále pýtam a nedostal som odpoveď ani od pána Matoušeka, predsedu finančnej komisii 
a aké funkcie MČ nevie urobiť, či už zo zákona alebo zo štatútu. Aké základné otázky 
života obce, MČ nemôžete robiť, lebo len tie MČ prišli na konci roka do mesta,  
na magistrát, povedali, aký majú problém, vydokladovali, aký majú problém a tento 
problém bol okamžite mestom vyriešený, lebo mali pravdu. Mimochodom to boli 4 MČ, 
3 dokázali vysvetliť, dať dostatočné doklady na to, aby bola pomoc ponúknutá. Čiže 
povedzte mi, opakujem, aké funkcie MČ neviete zabezpečiť, ak tie nárasty, ako bolo 
povedané pri samotnom KVP sú o 80 % vyššie ako boli v roku 2018 - 19. Povedzte, nech 
sa páči, máte slovo pán poslanec Babušík, nech sa páči. Ja vám ho dám rád. Ja som 
demokrat, ja budem diskutovať. Máte. Svieti vám to.  

 
p. Babušík, poslanec MZ: Ja veľmi stručne zareagujem. Už teraz MČ vykonávajú nad rámec 

svojich povinností kompetencie mesta. 
 
p. Polaček, primátor mesta: A to je asi tá chyba, že robíme kompetencie nad rámec, ale my tu 

v meste nerobíme nad rámec. My robíte to, čo nám zákon ukladá. To znamená 
pravdepodobne a zbytočne sa budeme rozčuľovať, lebo som to povedal už 
prednedávnom, myslím, že v januári. Štatútom sú vám dané kompetencie a namiesto 
toho, aby ste ich robili, vy robíte všetko iné a nie to, čo vám je dané. To je problém 
a potom nemáme dosť zdrojov. Prosím, robme to, čo nám je dané a nemôžeme, ak na to 
nemáme, robiť, ako ste použili slovo, nadprácu, nad rámec a podobne. A ešte k tomu 
predražene. Pán poslanec Matoušek, nech sa páči, procedurálny. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Dávam procedurálny návrh na zrušenie 

komplet všetkých prihlásených aj vo fakticky, diskusných príspevkov. Na ukončenie 
diskusie. Dávam návrh na ukončenie diskusie v rámci. Toto všetci prihlásení, to znamená, 
aj v diskusii, aj faktické poznámky.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Môžeme hlasovať, nech sa páči. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Dobre. Dávam návrh na ukonče... Pardon. Chcem. Dávam návrh 

na ukončenie, nech dobehnú všetci títo, ktorí sú prihlásení a už sa nikto nemôže prihlásiť 
ani do diskusie, ani do faktickej.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, procedurálny návrh, hlasujte. 
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Hlasovanie č. 17 -  za: 22, proti: 4, zdržali sa: 7 
 
p. Polaček, primátor mesta: Faktická pán poslanec Ihnát, nech sa páči. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne pán primátor. Dal ste mi 

slovo, takže ja to trošku dokončím. Každá MČ, aj vedenie MČ sa snaží zabezpečiť rozvoj 
a naozaj tie služby, servis a služby pre svojich obyvateľov, ktoré si zaslúžia a jednoducho 
tak, ako hovorí zákon a štatút. To je tá jedna vec. Druhá vec. Vrátim sa k tomu číslu 99,7. 
Pán primátor, keď už takéto niečo poviete nahlas, tak si to aspoň preverte. Pýtajte sa toho 
starostu, ako sa veci majú. Tá MČ má príjmy aj iné, ako je len podielová daň a z toho sa 
vlastne vypočítava celkove, by som povedal to, čo spotrebuje tá MČ. MČ Košice - 
Sídlisko Ťahanovce, aby Ťahanovčania vedeli je 65 % spotrebuje vlastne tá MČ alebo ten 
úrad na svoj chod, nie 99,7 %, ako som povedal, tak už logika hovorí, že výjazd áut 
z Hanojskej na Európsku triedu za 80 tis. EUR by sme nemohli urobiť, keby z 0,3 % sme 
robili. Pozemky za čo vykupujeme? Za čo riešime čierne stavby po Betušovi napr.? Načo 
to robíme? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec prosím. Vy sa nehnevajte  

na mňa, ja som len parafrázoval a prečítal to, čo hovorí váš poslanec Fedoročko. Vybavte 
si to s ním, ak nehovorí pravdu. Ja viem a dávam vám za pravdu, že má Excel, nás už 
niekoľkokrát jeho Excel presvedčil, že on nevie rátať. Ja to viem, prosím, nie na mňa. 
Choďte smerom k pánovi Fedoročkovi. Tieto ďalšie jeho huncútstva a ako si dokáže čísla 
vymyslieť. A na druhej strane, keď on z klubu Košického tvrdí, že veľké MČ majú len  
99 %, 1 % výkon, tak je na zamyslenie, čo tu vlastne robíme, páni starostovia veľkých 
MČ. To je celé. Čiže nie na mňa. Treba to smerovať do toho kúta. Pani poslankyňa 
Kovačevičová poďte. Nech sa páči. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Dobre. Takže vystúpim teraz a ešte 

potom mám rozpravu. Takže viac to vysvetlím. Prebehla včera mimoriadna RS, kde  
v podstate všetkým starostom, ktorí sa jej zúčastnili nadpolovičná väčšina, bolo nás 15. 
Teda model financovania MČ na tejto rade starostovia v podstate to odhlasovali, 
jednohlasne, čiže nikto sa nezdržal, nikto nebol proti a súhlasia s týmto modelom 
financovania, ktorý je jasný, transparentný, zrozumiteľný, určuje pravidlá a aby tu 
nelietali milióny hore dole, pán primátor, žiadnych 5 mil. to nie je navýšenie, pretože  
v roku 23 bolo narozpočtovaných 13,3 mil. V roku 22 pre MČ 13,3 mil., pretože už  
pri tvorbe rozpočtu sme povedali, že teda súcitíme s mestom a teda tie príjmy MČ, 
podielové dane nerástli, nevyplatením podielových daní ste nás dostali na rok 2020 a 
chcem povedať, že to navýšenie je 3,8 mil., čiže nie 5 mil. ako tu bolo spomínané a 
veľakrát sa skloňuje, že MČ dostávajú 17, 20 mil., čiže tých 17 mil. predstavuje jasné 
pravidlá, ako sa to vypočítava, z čoho sa to vypočítavá, len dane sme navýšili o 13 mil. 
Toto chcem kolegovia povedať, čiže 13 mil. je číslo, čiže ak z toho ukrojíme, nie je to 
nejaká tragická suma. Mesto Košice má koľko bežné príjmy? Keď pripočítame ešte tie 
navýšenie dane kolegovia takmer 205 mil. a z tohto, keď odpočítame 17,1 na MČ, mestu 
ostáva ešte 187,9 mil., čiže s týmto si mesto musí vedieť vygazdovať, hospodáriť, stále 
skloňujeme, zlepšíme nakladanie s majetkom. Čiže aj osobitý zreteľ sa prijíma preto, aby 
mesto mohlo pokračovať v procesoch, čo sa týka prenajímania majetku mesta, ale aj 
predaja. Čiže aj tu je priestor na to, aby sa príjmy mesta zvyšovali, čiže ako som povedala, 
sú to jasné, transparentné, zrozumiteľné pravidlá. Mestu za tých 5-6 rokov narástli ešte 
raz dane takmer o 30 mil. a DPFO narástlo tiež takmer o 29-30 mil. 
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p. Polaček, primátor mesta: Prepáčte, ale to je faktická alebo diskusia, teraz sa ja 
ospravedlňujem. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Už som v diskusii teraz momentálne. Takže ma prepli  

do diskusie. 
 
p. Polaček, primátor mesta: ...iným spôsobom sa to udialo. Technici. Nech sa páči, pokračujte.  
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Môžem pokračovať. Čiže ešte raz. Vôbec ten vzorec nie je 

žiaden strašidelný. MČ zabezpečujú úlohy, samosprávne majú pôsobnosti. Áno, 
s kolegami sme rozprávali o čo sa musíme všetci zasadiť. Minimálne my na jazere sme 
pripravení prevziať všetky kompetencie. Dnes to tu nepredkladáme, ale pracujeme sa  
na tom, aby aj ostatné MČ, po vzore malých MČ. Viete, je to doslova taká šikana. 14 MČ 
si môže a musí zabezpečovať všetko, 7 MČ si to má objednávať alebo má to robiť mesto 
a keby my sme začali ukazovať, čo všetko si mesto v tých MČ neplní, nerobí, tak by to 
bola jedna tragikomédia a nikdy to nerobíme. Či v rámci osvetlenia, budovania 
infraštruktúry, pretože § 17 Štatútu mesta Košice to dovoľuje tým MČ. Jediné o čo 
bojujeme, je predsa rozvoj MČ, starostlivosť o územie. No kto to má konkrétne robiť? Tá 
MČ, pretože o tom je tá decentralizácia samosprávy. O tom sa v minulosti rozhodlo, že 
tá MČ je najbližšie k tomu občanovi. A každá jedna MČ, keby sa tu starosta postavil, tak 
by mohol hovoriť minimálne hodiny, čo všetko robí. Hovorí sa, že MČ dostáva KVP, že 
nejak veľa podľa toho vzorca. No je to ešte málo. Však oni majú takmer tiež všetky 
kompetencie. A preto kolegovia, chcem vás potom poprosiť pri hlasovaní, aby ste tento 
model podporili. Sú to jasné, zrejmé pravidlá. Presne vieme, z čoho sa to bude 
vypočítavať a nie je pravda, že mestu neostanú finančné prostriedky. Čiže mesto, keď 
bude mať menej, toto čo ste pán primátor stále spomínali.. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa čas vám došiel. Som vám nechal navyše. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Ja mám 6 min. v podstate, lebo 6 min. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nemáte, lebo ste uzavreli diskusiu, nemôžete dostať ďalší 

príspevok, lebo keď ste uzavreli. Proste, príspevok je príspevok. Nechajte si schváliť 
procedurálnym návrhom. Ja s tým problém nemám, ale povedalo sa, že sa nediskutuje. 
Nemôžete dostať navyše príspevok.  

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: No takže 3,8 len chcem povedať, to navýšenie je toľko... 
 
p. Polaček, primátor mesta: ...ale kľudne to viete zmeniť. Máte v tom všetci prax. No a ja by 

som chcel vám pani starostka, proste, prepáčte mi, ale ostáva nám veľa, to ste povedali. 
Vy si uvedomujete, keď sme a teraz sa vrátim do roku 23. Finančná komisia zasadala, 
dovolím si povedať 10-krát, možno viackrát, január, február možno aj marec roku 23. 
Pamätáte si vy, že sme škrtli sumu okolo 118-120 mil. EUR, ktoré toto mesto potrebuje? 
Že jednoducho urobili sme opatrenia a povedali sme, neurobíme tieto cesty, neurobíme 
toto, o tom, o čom vy rozprávate, že chcete robiť cesty, len povedzte, z čoho tie cesty 
chceme robiť, keď tie peniaze nie sú. Už pri príprave rozpočtu 23 sme, myslím, 118 mil. 
škrtli a potom sme z toho škrtli ešte 4 %. Samozrejme, že mesto neopravuje, tak 
dynamicky a tak rýchlo, ako by chcelo, lebo tých peňazí nieto. Teda na čo sú 
kompetencie, keď problém tohto mesta nie sú kompetencie, ale voľné zdroje. Toto je náš 
problém. Ak my na cesty dáme 1 mil., tak je to len 1 mil., ale my sme vám na tej finančnej 



29 

 

komisii, myslím, že to bol pán Vrbovský, nie som si istý, si pamätám, ako vám hovoril, 
nájdeme to aj v zápisnici. Okamžite na opravu chodníkov potrebujeme 25 mil., na opravu 
ciest 75, dokopy to bolo nejakých 99 mil., plus, mínus to sú. To je to, o čom sme vás 
informovali. Čiže nesťažujme sa, my sami vieme, to bolo predmetom diskusií, že tých 
peňazí nieto. Problémom tohto mesta a sváru sú peniaze, nič iné a proste musíme vyjsť 
z tej, z toho množstva peňazí, ktoré máme a jednoducho nemáme ich dosť, o tom tu 
rozprávame niekoľko rokov. Proste kompetencie pribudli. Áno, súhlasím, tie podielové 
dane nerástli tak, ako potrebujeme, nerastú tak, ako mesto potrebuje plniť základné 
funkcie, ktoré sú mu dané zákonom a tam je celý problém, tam je celý svár, ale týmto 
rozhodnutím oslabujeme úplne mesto, jeho funkcie budú porušené, zastavené. Vy ma 
tlačíte do toho, aby som neplnil zákonné veci. Toto je cieľom vašej politiky? Aby som sa 
dostal za hranu zákona? Lebo toto chcete. Chcete ukázať primátora a mesto v zlom svetle. 
Povedzme si, aká je pravda. Povedzte mi, čo v zmysle súčasnosti urobíte za 5,5 mil. EUR. 
My tie peniaze nemáme, my ten rozpočet nevieme dnes predložiť. Povedzte mi, keď 
pôjdeme 5,5+1,4 ešte mínus, kedy ten rozpočet dáme? Ako toto je naozaj vážne. Ja by 
som poprosil ekonomické oddelenie, aby vám vysvetlilo svojimi slovami, ako vlastne oni 
vidia fungovanie mesta, ale ja to potrebujem. Takže nech sa páči. Viete, možno že 
nezaujíma to vás. Ale ja som presvedčený, že to zaujíma verejnosť, že to zaujíma médiá, 
jednoducho potrebujú dostatok informácií, aby jednoducho dokázali písať z dát, ktoré im 
dávame. Kľudne nech ich preveria, ale prestaňme politikárčiť, prestaňme si vymýšľať, 
prestaňme dávať čísla, jednoducho prestaňme si robiť zle. Poďme. Čo máte proti faktom? 
Chlapci! Pán poslanec Matoušek, prepáčte, že som vás tak oslovil. Povedzte mi, čo máte 
proti faktom? Bojíte sa faktov? Bojíte sa čísel? No ste predseda finančnej komisie, ako 
predseda finančnej komisie ste vyzvali mesto, aby sme vám dali komplet elektronické 
záležitosti, ktoré ste si žiadali. Bolo to cez 60 tis. riadkov. Dali sme vám všetko, ako 
účtujeme. Dostali ste to tuším na prelome október, november, alebo, október, november, 
presne. Do dneska ste nič nepovedali, čo je v tom systéme zle. Máte komplet elektronické 
účtovníctvo. To nie je účtovníctvo, ale rozpočet mesta, takto pani Kažimírová. 
Položkovitý rozpočet mesta, aj s podpoložkami, aj všetkým, čo ste si žiadali osobne.  
Na finančnej komisii som sľúbil, že vám to dám. Dali sme vám to, oddelenia nám to 
spracovali, nielen ekonomické, ale aj výpočtové. Nechceli ste to v PDF-ku, dostali ste to 
v Exceli. Prešli 3 mesiace, niečo konkrétne z toho proste vytiahnite, nielen hovorte, že 
nemáte, vy máte presné čísla, presné, máte centy, máte všetko. A budete tvrdiť, že 
jednoducho všetko je zlé a nie je pravda. Prestaňte robiť túto politiku. Povedzte konkrétne 
veci, lebo viete vyťahovať také veci, ako ja neviem, ako vytiahli ste teraz mestskú políciu, 
ich súčasti odevov, však sme to schválili, pán Fedoročko, vy ste boli za. Pán Fedoročko, 
ste boli za. A teraz sa čudujete, že policajti dostali tričká. Pán poslanec Fedoročko. 
Počúvame sa? Hej? Ako je možné, že vy budete fabulovať, polarizovať spoločnosť, keď 
ste boli za? Dokonca pán poslanec Lörinc sa spýtal, čo to bude stáť a pán náčelník mu aj 
odpovedal. A zrazu z toho robíme klubovú vojnu. Prečo to robíme? Opakujem, lebo toto 
mesto nemáte radi, zjavne chcete mu ublížiť, chcete poškodiť všetko, čo tu funguje. Pani 
Kažimírová skúste vy vysvetliť, čo sa vlastne udeje s týmto problémom.  

 
p. Kažimírová, zástupca riaditeľa a vedúca odd. ekonomického: Dobrý deň prajem. Vážený pán 

primátor, vážení poslanci tak, ak by sme vychádzali z toho pôvodného materiálu, ktorý 
sme predkladali v novembri 23.. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko vás to musí zaujímať, aby ste potom vedeli 

nám čísla dávať. Počúvajte prosím, je to hlavne pre vás. Poďte, sadnite si. Každý máme 
svoje miesto.  
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p. Kažimírová, zástupca riaditeľa a vedúca odd. ekonomického: Je len teda pripomeniem, tie 
čísla, ktoré sme predkladali v novembri 23, východiská prípravy rozpočtu na roky 24-26, 
kde sme v číslach deklarovali, že máme aktuálne schodok vo výške viac ako 40 mil. EUR. 
Zároveň sme povedali, že ak tento schodok chceme vyrovnať a ak má toto mesto 
fungovať a plniť základné funkcie, ktoré mu zo zákona prináležia, tak budeme musieť 
pristúpiť k nejakým radikálnym opatreniam a jedným z tých opatrení, ktoré sme 
navrhovali, bolo zvýšenie sadzieb daní a poplatkov, pretože sme vedeli, že tá prognóza 
vývoja dane z príjmov fyzických osôb na rok 24 nebude priaznivá a že naďalej pokračuje 
vlastne ten negatívny trend a podielové dane budú zhruba na úrovni roka 23, čo sa aj 
naplnilo, pretože už vieme, že rozpočet na rok 24 predpokladá podielové dane vo výške 
necelých 129 mil., čo je vlastne ešte menej, ako sme pôvodne plánovali a aké sme mali 
pôvodne v rozpočte na rok 23, takže podielové dane stagnujú, ale inflácia, valorizácia 
miezd a všetky tieto zákonné povinnosti, nárast cien energií nás vlastne vyšplhali naše 
náklady do vysokých čiastok a toto sme museli nejakým spôsobom riešiť, tak sme navrhli, 
aby sme to riešili zvýšením miestnych daní. Ten schodok, ktorý nám v rozpočte vychádzal 
len na prevádzku, ak teda nerátame kapitálové výdavky, tak len na prevádzku a na splátky 
úverov predstavoval v súčte okolo 35 mil. EUR. Náš návrh na zvýšenie daní bol v sume, 
mal priniesť príjmy, naviac príjmy vo výške 25 mil., čiže napriek tomu, ak by tento návrh 
prešiel, by sme museli ešte 10 mil. pri príprave rozpočtu na rok 24 vyškrtať. Bohužiaľ, 
ale tento návrh neprešiel a s nami navrhovaných 25 mil. prešlo zvýšenie len o 18 mil. To 
znamená, že pri príprave rozpočtu na rok 24 nám vznikla diera okolo 17 mil. EUR, ktoré 
nejakým spôsobom treba vyškrtať, aby sme vedeli vôbec predložiť v zmysle zákona 
vyrovnaný rozpočet, čiže s týmto sa boríme ešte aj teraz, hej, preto sme v rozpočtovom 
provizóriu a nevieme predložiť návrh rozpočtu tak, ako zákon káže. Takže a teraz tých  
5 mil. navyše, to znamená, tých 3,8 podľa vzorca, ktorý je v navrhovanom štatúte + to 
uznesenie o doplatení sumy 1,4 mil., v súčte znamená vyše 5 mil. EUR, čiže ak k tým  
17 mil. schodku pripočítame ešte ďalších 5, tak sme cez 20 mil. No a my sa vás pýtame, 
čo máme vyškrtať, pretože vy nehovoríte o tom, aké kompetencie si prevezmete. To 
znamená, že ak poviete A, tak treba povedať aj B, lebo ak má toto mesto fungovať, tak 
proste nemôže fungovať, tak že mesto má povinností zo zákona, MČ nemusí, ale iba 
môže, lebo tie kompetencie nemá, pretože v štatúte ich nenavrhujete, tak takto sa 
fungovať nedá. Čiže mesto, ak má povinnosti, má nejaké pracovnoprávne vzťahy, má 
zmluvné záväzky, nemôže ich ukončiť zo dňa na deň, proste tých 20 mil. sa nedá zatvoriť 
dvere a nebudeme platiť. Tie záväzky sú, tie zmluvné vzťahy tu sú, tí zamestnanci tu sú 
a keď ich nevyplatíme, tak nám proste budú narastať úroky, penále, dostaneme sa proste 
do záväzkov po lehote splatnosti a už nastupuje zákon o rozpočtových pravidlách, to 
znamená, ak prekročíme hranicu 10 % záväzkov po lehote splatnosti, tak nastupuje 
monitorovací režim, po 15 % ozdravný režim a do konca roka alebo na budúci rok sa 
môžeme dostať do nútenej správy, pretože nie je reálne takouto zmenou urobiť zo dňa  
na deň také opatrenia, aby sa jednoducho tých 20 mil. v tých výdavkoch neobjavilo. 
Proste to je ekonomicky nereálne, ani právne nereálne urobiť takéto opatrenia. No a 
potom, ak by sme sa do toho monitorovacieho alebo ozdravného režimu dostali, tak 
vlastne vy idete s nami, lebo vy ste naviazaní na rozpočet mesta, takže ako náhle tu nastúpi 
nejaký monitorovací ozdravný režim, čiže ideme do kúrime – svietime, tak potom sa bude 
kúriť - svietiť aj u vás, nielen u nás. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem, ďakujem pekne. Pán poslanec Lörinc má procedurálny 

návrh.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Žiadam, aby o každom vystupujúcom, ktorý tu plánuje vystúpiť, 
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hlasovalo zastupiteľstvo a nie predsedajúci, lebo vnímam to ako obštrukciu, čo robíte pán 
predsedajúci.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. Skvelá správa, vedenie mesta Košice to robí tak skvelo, 

že už aj hlavný kontrolór mesta podal demisiu. Skvelý status. 
 
Hlasovanie č. 18 -  za: 22, proti: 1, zdržali sa: 9 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ideme ďalej. Pán poslanec Saxa, nech sa páči, teraz vy. Pán 

poslanec Špak, nech sa páči. Faktická. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Špak bol prihlásený 20 min. vážený kolega, takže 

treba sledovať tabuľu a dianie a nie pobehovať tu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči.  
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Vážení kolegovia, chcem vás upozorniť na jednu 

vec, na jednu chorú a zvrátenú vec, ktorú tu teraz začínam vnímať. My sme, aspoň mám 
taký pocit, že minimálne zopár ľudí tu okolo má dojem, že ak z mil. EUR, ktoré mu 
obyvatelia pošlú, on neminie 90, ale iba 65 %, že to je super obhajoba. Fakt si to 
uvedomme, ľudia sa nám vyzbierajú 1 mil., pošlú ich do úradu MČ, ten mil. a očakávajú 
za neho, že niečo dostanú. Ak 65, rušíte ma páni starostovia a pani starostky. Ak 65 % 
miniem na to, že by som uvažoval, akú súkromnú firmu si najmem na tých zvyšných 
35 %, ktorá má ešte 30 % zisk, ale nechá ma dorozprávať. No to nie sú špakoviny, to sú 
čísla. Vy ste to pred chvíľou povedali, že 65 %. No, to znamená... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Počkajte, nech sa páči, pán predseda Špak pokračujte. Vo mne to 

vyvolalo záujem. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pre mňa je zvrhlé, ak je 65 % super vec. Bohužiaľ 

to tak nemôže byť, my nemôžeme minúť 65 % na to, aby sme skontrolovali či 35 sme 
investovali dobre. Uvedomte si to kolegovia, je to zlé a to čo, 2 roky tvrdím treba začať  
s tým robiť. Zrušiť mestské časti. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Viete, to nie je len o tejto časti, ale je to aj o tom, 

že mnohé MČ robia služby drahšie, ako samotné mesto Košice. Nie je to naopak. Ja som 
si pán poslanec Matoušek pozrel vaše miestne zastupiteľstvo, kde v každom druhom slide 
za všetko bol vinný primátor. Je pravda, že mám také tričko, škoda, že tu nie je pán 
Karabin, kde má napísané, za všetko môžeš ty. Hej, to mi dali, povedali kolegovia, lebo 
už ich to tiež bolelo. A na vašom miestnom zastupiteľstve sa viac ste sa rozprávali o mne, 
ako o vašich problémoch, ako o veciach, ako ich riešiť. Nebudem hovoriť o tom, ako ste 
schválili rozpočet, lebo máte tam riadne vady, úmyselné, aby ste mohli byť obeťou. To si 
môžeme povedať inokedy, keby mali médiá záujem, mám veľmi rád váš rozpočet 
schválený, ale to, čo vám chcem povedať, že ja som ostal veľmi zaskočený, keď som si 
pozrel, vy ste tam totiž to v tomto vašom miestnom zastupiteľstve, vy ste na tomto 
miestnom zastupiteľstve tvrdili, že mesto Košice, vadí vám to, čo idem povedať, však, ja 
áno, áno, vy ste tvrdili na miestnom zastupiteľstve, čo je verejne dohľadateľné, že mesto 
Košice má drahšie služby ako vaša mestská časť, že robíme drahšie kosenie, že robíme 
drahšie zimnú údržbu. Trváte na tom? Dobre, tak pán riaditeľ vám to vysvetlí, aby sme 
sa začali rozprávať aj o tom, že nielen zobrať peniaze z mesta, ale aj začať šetriť. Keď sa 
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pozriem ja len na vašu zimnú údržbu a pán riaditeľ to dokončí, lebo ja som sa musel  
na to pozrieť a bude to zaujímať všetkých. Potom sa môžeme vydať aj do Starého Mesta. 
Dobre, v tomto exkurze. Keby sme, pán poslanec Matoušek, šéf finančnej komisie mesta 
Košice, robili zimnú údržbu podľa vašich pravidiel, tak by nás to nestálo 4,5 mil., ale  
9, pričom naša zmluva hovorí, že zimná údržba sa ide robiť do 30 min. a vaša zmluva  
do 7 hod. Pán riaditeľ vám vie dať aj dáta. To znamená, ak vy máte v rozpočte sumu  
65 tis. EUR na zimnú údržbu, ja tu verejne prehlasujem, že mesto vám to urobí, ak nám 
odovzdáte túto kompetenciu za 35. Však? Pán riaditeľ vám to vysvetlí. Nech sa páči, pán 
riaditeľ má slovo. A potom sa pán riaditeľ dotkne aj kosenia. Nech sa páči, pán riaditeľ 
má slovo. Pretože my sa tu bavíme o štatúte, my sa tu bavíme o veciach, ktoré sú dôležité 
pre občanov miest. Nemôžeme proste fungovať tak, že budeme tuná ohovárať mesto 
Košice, ako robí drahé služby, ako robí všetko zle. Vám to vadí však, pán poslanec. Nech 
sa páči, pán riaditeľ má slovo.  

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ďakujem veľmi pekne. Opakovane tuná dochádza k tomu, že v rámci 

toho návrhu, ktorý tuná máme a bavíme sa o tom, ako majú byť prerozdelené peniaze... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Prosím, zaujmite miesta na rokovanie, aby sme mohli pokračovať. 

Prosím, prezentujte sa. Pre túto chvíľu. Prezentovaná je nadpolovičná väčšina. Pán 
riaditeľ, nech sa páči.  

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Takže ak môžem pokračovať, tak chcem len konštatovať, že vlastne 

opakovane bolo... Je problém s tým, že sa ideme baviť o tom, ako budeme financovať 
kompetencie mesta?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Bavíme sa o štatúte mesta, ktorý hovorí o peniazoch, 

o kompetenciách. Prosím, počúvajme sa navzájom.  
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Bavíme sa o tom, ako nám chcete dať zadanie, aby sme zostavili 

rozpočet na základe vlastne materiálu, ktorý ste nám poslali, ktoré ste nám poslali včera 
popoludní. Mňa to mrzí, že vlastne ja som sa k tomu dostal, dá sa povedať až dneska, 
pretože aj vlastne do toho rozdeľovníka, ktorý ste posielali, ste zabudli dať riaditeľa 
magistrátu, čo si myslím, že je dosť strategická pozícia a opakovane sa tu hovorí, že 
vlastne musíme navýšiť finančné prostriedky pre MČ práve preto, lebo MČ to vraj vedia 
robiť lepšie, ako mesto. Opakovane sa tuná rozširuje takáto schíza, keď to mám takto 
povedať a myslím si, že je už konečne načase, aby sme povedali, že to nie je pravda. Nie 
je to pravda a môžem to potvrdiť aj zo skutočnosti a teraz to poviem aj tak, že aj 
Bratislava, na ktorú sa opakovane odvolávate, chodí do Košíc a radí sa, akým spôsobom 
nastaviť služby, ktoré by sa mali poskytovať v Bratislave centralizovane tak, ako fungujú 
v Košiciach, pretože Správa mestskej zelene je pre nich neskutočným vzorom, ale začnem 
vlastne tou zimnou údržbou, lebo tá je ľahko skontrolovateľná a tu si aj vy, aj každý, kto 
sa o to bude zaujímať, vie skontrolovať priamo na stránke MČ, kde je vlastne zmluva  
so spoločnosťou Komunálne služby Košice. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Prosím vás, trošku sa utíšme, aby sme sa počuli. Viete, aj verejnosť 

chce počúvať, aj médiá chcú počúvať, aj tí, ktorí chcú počúvať poslancov MZ. Tí, ktorí 
nechcú počúvať a nechcú byť na rokovaní a hanbia sa za to, že berú 600 tis. EUR odmeny, 
nech kľudne opustia sálu, je to ich demokratická voľba. Pán riaditeľ, nech sa páči, 
pokračujte. 
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p. Čop, riaditeľ MMK: Je tam zmluva so spoločnosťou Komunálne služby Košice, ktorá je 
uzavretá na zimnú údržbu v rámci MČ KVP. Je pravda, že táto spoločnosť vznikla 
12.04.2023. Druhá vec je, je tam personálne napojenie na predchádzajúceho 
poskytovateľa služieb, to si vedia všetci dohľadať, ale ja sa skôr budem pozerať na ceny, 
ktoré tam sú, áno. Hovorí sa, že  vraj mesto robí draho služby, keď si na toto pozriete, tak 
pri rýchlom porovnaní, áno, základné služby ako sú pluhovanie, mesto to robí o 56 % 
lacnejšie, posyp inertný o 23 % lacnejšie, posyp chemicky 53 % lacnejšie, posyp 
zmiešaný 56 % lacnejšie, nakládka snehu 52 %, áno, odvoz snehu je drahší, lebo mesto 
to musí voziť na schválenú skládku, ktorá sa nachádza pri Hornáde, kde to tento uchádzač 
alebo realizátor odváža, to neviem, pretože nie som si vedomý, že by MČ KVP mala 
schválené miesto, kde má vyvážať takto kontaminovaný sneh. Takisto netuším, kde sa 
potom odváža posypový materiál, ktorý sa po zime zbiera a je nebezpečným odpadom. 
Čiže tuná na konkrétnom príklade môžem ukázať, že to, čo má mestská časť vysúťažené 
a o čom sa toľko hovorí, že robí to oveľa lepšie, ako mesto, čo nie je pravda a je to 
vysúťažené za 61 300 alebo 280, áno, tak mesto by to vedelo spraviť za 33 900 podľa 
cien, ktoré máme a o tom sa môžeme takisto rozprávať pri kosení. Opakovane sú otvárané 
otázky, ako MČ chcú robiť kosenie a ja vám garantujem, že mestská zeleň to robí 
maximálne hospodárne a s odbornou zodpovednosťou, pretože starostlivosť o zeleň nie 
je len kosenie, to je aj starostlivosť o dreviny, ktoré vyplývajú zo zákona, ale aj tuná 
môžem povedať, že napriek tomu, že sme MČ tieto služby robí cez komunálny podnik 
alebo sociálny podnik, síce tieto čísla nie sú zverejnené, ale sú dostupné informácie o tom, 
ako vychádzajú náklady, tak môžem povedať, že keby to robila Správa mestskej zelene a 
túto službu by poskytla MČ KVP, tak to spraví o 15 % lacnejšie, ako to robí MČ a ešte  
v tom je započítaná DPH-čka, ktorú v takomto prípade musí zaplatiť. Iné by to bolo, keby 
tie pozemky boli v správe mesta alebo majetku mesta, vtedy ušetríme ďalších 20 %, ale 
to je nič, lebo máme tuná ešte lepšieho preborníka, čo sa týka kosenia.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Teraz pozornosť, mestská časť Staré mesto. Nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: MČ Staré Mesto vysúťažila dodávateľa na kosenie a teraz sa držte,  

za 1,48 na m2. Náklady, za ktoré kosí Správa mestskej zelene je 0,057. 5 centov, 6 centov. 
Takže a to si vedia všetci dohľadať, v účtovníctve mestskej časti sú 3 faktúry v cene  
za 32 633,60. Cena, za ktorú by to pokosila Správa mestskej zelene a v tom máte tak isto 
pokosenie, pohrabanie, odvoz zelene a jej zlikvidovanie v kompostárni, je cena 1 302, 
áno počujete dobre, 34 000 voči 1 302 a keď poviem, že cena 1,48 je naozaj prepálená, 
tak vám môžem porovnať aj ceny, za ktoré to robia iné mestá. Technické služby mesta 
Košice, či Prešova 0,07, 7 centov aj DPH a nie 1,48. Poprad si to zabezpečuje externými 
zdrojmi, je tam súkromná firma, je to 12 centov. Nie 1,48. Nitra momentálne súťaží. 
Banská Bystrica si to robí vlastným podnikom, 8 centov. Nie 1,48, áno. A Žilina, kde to 
robia technické služby má 7 centov, Cena, za ktorú to robí Správa mestskej zelene, 
nákladová cena sa hýbe na úrovni 5 centov. V tom sú aj režijné náklady, všetky 
náležitosti. Cenníková cena, ktorú ponúkame MČ je aj s primeraným ziskom 
a náležitosťami, áno, je 7 centov, nie 1,48 a môžem povedať, že aj MČ KVP, ktorá sa 
odvoláva, že má na to sociálny podnik a podobne, robí tieto služby drahšie. Takže tuná 
sa bavíme o tom, že vy dneska chcete od nás 5 mil. a my dnes na konkrétnych príkladoch 
vidíme, že rozkúskované služby sa robia v MČ, na ktoré sa odvolávame, drahšie, ako to 
dokáže robiť mesto, či už vlastným podnikom – Správe mestskej zelene alebo svojim 
zmluvným dodávateľom, ktorí to zabezpečuje v rámci mesta, ako potom chceme udržať 
financovanie mesta, keď to takto rozkúskujeme. To sa proste nedá a preto ja potrebujem 
od vás, aby ste mi predložili analytiku, na základe ktorej sa chcete k týmto číslam 
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dopracovať a ktoré kompetencie chcete robiť, ako to chcete robiť. Ja som naozaj  
k dnešnému dňu neobdržal podklady, aby som vedel zodpovedne pripraviť rozpočet 
mesta a reagovať na vašu požiadavku. Z akej sumy to chceme počítať, z čoho počítate, 
kde sú tie východiská. Ja teraz len strieľam z brucha tie vaše odhady alebo podklady, lebo 
ste mi ich nepredložili. A naozaj, treba sa zamyslieť nad tým, čo som teraz hovoril a nie 
prosím vás kopať do mesta, že mesto to nevie robiť. Mesto to práveže vie robiť. Chceme 
to robiť a ponúkame možnosť, ako to robiť transparentne a lacnejšie a to už som 
nepovedal, že firma v Starom Meste dovtedy mala tržby 0 EUR a faktúru, ktorú vystavila, 
áno, pre Staré Mesto mala č. 2023002 a za ňou išla faktúra o mesiac s poradovým číslom 
2023003 a úplne náhodou o 2 mesiace ďalšia faktúra s poradovým číslom 004 a aby toho 
bolo málo, keď sme sa o to začali zaujímať, zrazu sa firma vytratila, ale v dnešnej dobe 
sa nič nestratí, len sa premenovala, aby zahrabala za sebou stopy, ktoré toto smerujú, čiže 
tuná sa treba zaujímať a tu sa poďme baviť o tom, čo je racionálne financovanie mesta. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Čiže pán starosta a poslanec Petrovčik, keby robil 

kosenie pre mesto Košice v roku 23, nestálo by nás to 1 039 000, ale stálo by nás 
129 943 000. To sme tým chceli povedať, ako nehospodárne až maniersky zle sú robené 
nehospodárne niektoré služby. To je dôkaz o tom, že sa snažíme to robiť čestne, 
transparentne, lacno, snažíme sa nájsť dodávateľov, ktorí dokážu urobiť pre služby tak, 
aby sme šetrili zdroje mesta, aby sme nemuseli tieto služby orezávať pre občanov, lebo 
občan je najdôležitejší, verejný priestor je najdôležitejší, ale nie za desať stonásobky cien. 
Toto je pravda o MČ. O tom poďme sa rozprávať. O tom poďme písať. Poďme začať 
robiť investigatívu, poďme sa motať vo faktúrach v MČ, poďme si hovoriť pravdu o tom, 
ako nehospodárske v tomto meste MČ fungujú. O tom, ako zle to robia a prečo ľudia 
nadávajú mnohokrát mestu za to, že ich kompetencie nie sú urobené správne, lebo 
prirodzene ľudia niekedy nerozumejú, prečo ja dostávam fotografie z KVP-čka, prečo ja 
dostávam informácie o tom a ľudia mi hovoria, že niečo nie je dobre urobené. Lebo to nie 
je len o cene, ale aj kvalite. Ďakujem pekne. Pokračuje v tejto téme oslabovania mesta 
Košice a znemožňovania funkcií a škandalizácia pán poslanec Djordjevič. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne, pán primátor. Nie, nie, nie. Ja v žiadnom prípade 

nejdem pokračovať v oslabovaní tohto mesta, ja vám idem ušetriť, aby ste mali viac času 
sa venovať výkonu svojej funkcie. A v prvom rade musím povedať veľmi korektne 
a pravdivo, že za ostatné roky som mal stále dobré vzťahy akože s pracovníkmi 
magistrátu, ktorých si veľmi vážim a stále mi vyšli v ústrety, keď som potreboval niečo 
prefotiť alebo poradiť, čiže aby to nebolo chápané, že tu idem dnes niekoho znevažovať, 
príde mi to dosť neefektívne, keď sa má SMS písať primátorovi, čiže 41 poslancov má 
písať SMS, že chce ísť na nejaký odborný referát, čiže ja chcem ísť zmeniť napr. číslo 
rezidentskej karty a ja musím primátorovi sa nahlasovať cez SMS tak, aby takéto veci 
sme vypustili, ale opakujem ešte raz na mikrofón, stále mi bolo vyhovené od každého, či 
od primátora, keď ma stretol na chodbe, či pán riaditeľ, či sekretariát. Veľmi korektné 
vzťahy, ani pol slova nemôžem povedať, ale dávam návrh na uznesenie Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písm. 
a) a § 18 ods. 2 zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice a v znení neskorších predpisov 
schvaľuje doplnenie štatútu mesta Košice v § 4 Mestské zastupiteľstvo o nový bod 3, 
ktorý znie nasledovne: Pri výkone poslaneckého mandátu sa poslanci mestského 
zastupiteľstva preukazujú preukazom poslanca mestského zastupiteľstva, preukaz 
poslanca oprávňuje k bezdotykovému vstupu do priestorov magistrátu, organizácií  
v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice. Mám k tomu aj dôvodovú správu, ale  
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z hľadiska efektivity času a aby som naozaj nevnášal emócie, ktoré nerád by som do tejto 
témy vnášal, ju čítať nebudem. Koho zaujíma, mu ju pošlem, ale pointa je tá, že sme  
na rovnakej úrovni. To znamená, poslanecký zbor a vedenie mesta nie sú na nadradenom 
alebo podradenom vzťahu, ale sú na rovnakej úrovni. Nechceme nikoho šikanovať, 
nechceme nikoho otravovať, chceme mať úctu a ja ju vám dám úctu, tak isto nemám  
s tým problém počkať a nahlásiť sa a tak ďalej, ale nemôže to tu fungovať tak, že ja 
budem čakať, kým mi niekto odpíše na SMS. Nikto vám to nechce práveže zlo, práve 
naopak, ja chcem, nikoho to nezaujíma, kto to bude zneužívať a bude si tu chodiť, tak 
zmeníme tie pravidlá a to vôbec nemyslím v zlom pán primátor. Ja som korektne povedal, 
že stále mi bolo vyhovené. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hej, pán poslanec, ani ja to nemyslím zle. Viete, rezidentnú kartu 

si  môžete vybaviť v kancelárii prvého kontaktu. 90 % služieb si vybavíte – poslanci, 
v kancelárii prvého kontaktu, tých 10, áno, chápem, že na magistráte a v útrobách 
magistrátu. Bežný človek si vybaví v KPK možno 98 % svojich požiadaviek. Na to je 
zriadené, na to je vynovené, na to sú tam aj otvorené open kancelárie, ale aj uzavreté kvôli 
tomu, ak niekto potrebuje si veci riešiť tak, aby nebol rušený. Tieto všetky veci, atribúty 
sú splnené, platí nariadenie mesta a toto nariadenie vychádza aj z nálezu prokurátora, 
ktorým disponuje asi každý jeden primátor, lebo je to úplne bežná vec. Ja vám z neho len 
odcitujem, aby sme túto vec nemuseli pokračovať. Je potrebné prijať záver, píše 
prokurátor, že ani zamestnancom mestského úradu nemôžu poslanci MZ ukladať úlohy, 
nakoľko na uvedené je oprávnený výlučne primátor. MZ nemôže vykonávať pôsobnosť 
zamestnávateľa, resp. vstupovať voči zamestnancom mestského úradu ako nadriadený 
pracovník s rozhodovacou právomocou voči zamestnancom úradu. Jeho právomoc je 
daná v ustanovení § 11 ods. 4 zákona č. 369/1990 Z. z. zákona o obecnom zriadení a aj 
iný všeobecne záväzný právny predpis nezveruje obecnému zastupiteľstvu právomoc 
určovať pracovné úlohy zamestnancom obce, mesta, resp. alebo delegovať na seba 
oprávnenie, ktoré má starosta alebo primátor v rámci pracovnoprávnych vzťahov.  
V prípade, ak takéto úlohy uloží, ide o vybočenie z hraníc osobnej pôsobnosti čomu 
zodpovedá aj nulový právny význam takéhoto konania. Aj preto mesto prijalo opatrenia, 
ktoré prijalo. Nech sa páči, pán poslanec Djordjevič, to nebolo v zlom, to bolo priateľské 
vysvetlenie. A nemôže fakticky, sa ospravedlňujem, nedá sa. Pán námestník, nech sa páči. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem za slovo. Dámy a páni, kolegovia, ja som 

dúfal, že tému štatútu, deľbu právomocí posunieme na inú úroveň práve uznesením, ktoré 
sme schválili v decembri minulého roka. Namiesto toho, aby sme sa posunuli ku, cez 
nejakú analýzu ku následnému stanovovaniu financií, tu dnes máme návrh, ktorý ja 
beriem, že na jednej strane je záujem, aby boli vyjasnenejšie pravidlá na poskytovanie 
zdrojov zo strany mesta pre MČ. Na druhej strane tieto zdroje, ktoré sú takýmto 
mechanizmom tu navrhovaným zakotvované, sú vyššie, ako boli doteraz a za to, že sú 
vyššie, tu bohužiaľ predkladateľom, pánom poslancom Vrchotom a predsedom komisie 
práve na deľbu právomoci medzi mestom a MČ, nebolo de facto povedané, že čo sa tieto 
zdroje a je jedno, že či je to 3,8 alebo 5,5, aj keby to bolo iba 1 mil. EUR, nie je povedané, 
čo za tieto vyššie zdroje dostane občan od MČ, resp. akú kompetenciu presunieme z mesta 
na MČ. Mestu teda neuberáme kompetencie, tým pádom mu neuberáme povinnosti, ale 
uberáme mu zdroje na napĺňanie týchto kompetencií a to je vlastne tým kameňom sváru, 
keď tu niektorí z vás hovoríte, že mesto nevykonáva, ako povedala pani predsedníčka aj 
RS, pani poslankyňa Kovačevičová, že mesto nevykonáva niektoré svoje kompetencie. 
No ak my poslanci v rozpočte mesta neschválime na to osvetlenie, na ten projekt ciest 
peniaze, tak oni tam nepôjdu zázračne samé, čiže obviňovať mesto alebo vedenie mesta, 
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že niekde nedá peniaze a pritom my v rozpočte sme na to nealokovali zdroje, tak to je 
zavádzanie aj verejnosti, aj nás samých. Ja mám pocit, že starostovia a poslanci MČ, ktorí 
sedia v tomto zastupiteľstve, vidia iba svoj výkon funkcií a ja chcem poukázať na to, že 
31 poslancov zo 41, ktorí tu sú v zastupiteľstve, je podľa môjho názoru v priamom 
konflikte záujmov práve v tomto kruciálnom bode financovania MČ a navyšovania 
výdavkov, ale neposúvame kompetencie a úlohy. Je tu 10 starostov, 2 zástupcovia 
starostu, 2 prednostovia úradu, 15 poslanci MČ, 1 kontrolór mestskej časti a  
1 zamestnanec MČ. Všetci títo poslanci by mali ohlásiť, že sú v konflikte záujmov, 
pretože na úkor mesta idú dofinancovávať svoje MČ, z ktorých majú príjem, z ktorých sú 
finančne závislí. Poprosím, postavte sa k tomu zodpovedne tak, aby to nemalo nejaké 
následky. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Zdá sa, že sme diskusiu vyčerpali. Ja chcem 

poprosiť všetkých pred hlasovaním, aby ste naozaj zvážili slová, ktoré tu boli povedané. 
Ak chceme zodpovedne pristúpiť, jednoducho treba sa stretávať, rozprávať, riešiť, ale nie 
takouto silou, kedy sa večer, v noci pošlú, popoludní o 6-tej pošlú dokumenty, ktoré 
nevideli úradníci, komisie, vedenie, nevieme sa k tomu vyjadriť, neznáme čísla, nemáme 
analýzy, ale hlavne my nemáme finančné zdroje a s poukazom aj na predražené služby 
niektorých MČ, je kde šetriť. Nech sa páči, návrhová komisia.  

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ja na začiatku zhrniem to, čo 

vlastne... 
 
p. Matoušek, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Poprosím vás o kľud, aby ste počúvali, 

aby ste vedeli, o čom budeme hlasovať. Ďakujem pekne.  
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Čiže ja na začiatku zhrniem, čo 

všetko máme k dispozícii, aké došli zatiaľ alebo čo urobili poslanci so svojimi 
pozmeňujúcimi, takže mali sme tu k dispozícii jeden pôvodný návrh a následne tu bol aj 
predložený už zamestnancami mesta Košice bol predložený aj poslanecký návrh a 
medzitým sme ešte obdržali ďalší návrh pána poslanca Djordjeviča. Návrhy, ktoré boli 
pôvodne pozmeňujúce, boli poslancami pánom poslancom Vrchotom a Babušíkom, ako 
aj pánom poslancom Horenským stiahnuté a teda aktuálne pán poslanec Matoušek bude 
čítať návrh, ktorý predložili, ako poslanecký návrh poslanci, pán poslanec Vrchota, 
Lörinc, Matoušek a Kovačevičová a budem v prípade, že tento bude schválený, nemá 
zmysel už hlasovať o tom pôvodnom, ktorý bol k dispozícii ešte z novembra a ešte sa 
bude samostatne hlasovať o tom doplňujúcom návrhu pána poslanca Djordjeviča. Takže 
poprosím, aby sme začali čítať.  

 
p. Matoušek, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Vážení poslanci chcem uzrejmiť, že 

budem čítať teraz návrh, ktorý bol predložený poslancami pánom Vrchotom, pánom 
Lörincom, pánom Matoušekom a pani Kovačevičovou. Ak tento návrh prejde, nie je 
dôvodné, aby sme hlasovali o pôvodnom návrhu. Ďakujem pekne. Ale to nebol 
doplňujúci, len ho nedal ako doplňujúci, len ho dal ako samostatný návrh, pozor. Vieme, 
sme si to prešli tuná, takže ako samostatný návrh. Takže čítam návrh poslancov pána 
Vrchotu, pána Lörinca, pána Matoušeka a pani Kovačevičovej. Návrh na uznesenie 
Mestského zastupiteľstva v zmysle ustanovenia § 24 ods. 6 rokovacieho poriadku 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach, ktoré obsahovo nahrádza v plnom rozsahu 
pôvodný návrh uznesenia. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písm. a) 
a § 18 ods. 2 zákona č. 401 z roku 1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov 
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a) schvaľuje zmenu Štatútu mesta Košice podľa predloženého návrhu, b) zrušuje 
uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 397 zo dňa 10. a 11.03.1994, c) 
schvaľuje ukončenie rokovania mestského zastupiteľstva: a) o bode „Návrh na zmenu 
a doplnenie Štatútu mesta Košice - pokračovanie rokovania MZ zo dňa 19.06.2019, ktoré 
bolo prerušené uznesením mestského zastupiteľstva č. 351 dňa zo dňa 20. a 21.02.2019, 
b) o bode „Zmena Štatútu mesta Košice - poskytnutie informácií, ktoré bolo prerušené 
uznesením č. 1036 zo dňa 16.06.2022. Takže toto bol predložený návrh na uznesenie. 
Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte, nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 19 -  za: 27, proti: 2, zdržali sa: 5 
 
p. Polaček, primátor mesta: Toto uznesenie bolo prijaté.  
 
p. Matoušek, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem veľmi pekne. Čiže pôvodné 

uznesenie, pôvodný návrh sa už nebude čítať. A máme tu ešte jedno samostatné uznesenie 
od pána poslanca Djordjeviča. Tak dovolím si prečítať návrh na uznesenie Mestského 
zastupiteľstva. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písmena a) a § 18 
ods. 2 zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov schvaľuje 
doplnenie Štatútu mesta Košice § 4 Mestské zastupiteľstvo o nový bod 3, ktorý znie 
nasledovne: (3) Pri výkone poslaneckého mandátu sa poslanci mestského zastupiteľstva 
preukazujú preukazom poslanca mestského zastupiteľstva, preukaz poslanca oprávňuje 
poslanca k bezdotykovému vstupu do priestorov magistrátu mesta, organizácií  
v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice. Toto je návrh. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 20 -  za: 28, proti: 0, zdržali sa: 7 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Návrhová komisia všetko, či ešte je tam 

niečo?  
 
p. Matoušek, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Všetko to je k tomuto bodu, áno. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne.  

- - - 
 
Bod č. 3 
Návrh na zmenu Rokovacieho poriadku Mestského zastupiteľstva 
 
p. Polaček, primátor mesta: Bod číslo. Pardon teraz. Pardon. Bod č. 2 sme naplnili, budeme 

pokračovať bodom č. 3, ktorým je Návrh na zmenu Rokovacieho poriadku Mestského 
zastupiteľstva. Nech sa páči. Nakoľko nie je jasný predkladateľ, otváram rozpravu. Pán 
poslanec Lörinc, nech sa páči. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Podotýkam, že kompletný návrh s dôvodovou 

správou, s krycím listom a s návrhom na uznesenie bol poslaný v utorok všetkým 
poslancom a magistrátu, je tam napísané, kto to predkladá, kto to spracoval, čiže tvrdenie, 
že nie je jasné, kto je predkladateľom, je klamlivé. Dôvodová správa. Potreba úpravy 
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rokovacieho poriadku vyplynula z aplikačnej praxe. Týka sa táto úprava 3 marginálnych 
zmien, na ktorých sme sa dohodli. Prvou zmenou k bodu jedna je - navrhovanou zmenou 
sa navrhuje zvýšiť frekvenciu zasadnutí Mestského zastupiteľstva v Košiciach tak, aby sa 
konalo aspoň 1-krát za 2 mesiace. Aktuálne sú zasadnutia mestského zastupiteľstva 
zvolávané v zmysle zákonnej úpravy tak, aby sa konali najmenej raz za 3 mesiace. Keď 
sme si pozreli aplikačnú prax od roku 2019, zistili sme, že zastupiteľstvo sa stretáva  
v priemere 10 až 12-krát ročne. Teraz chceme jasne zakotviť, aby sme sa stretli raz  
za 2 mesiace, lebo chcú poslanci pracovať, chcú konať, chcú mať efektívne 
zastupiteľstvá. K bodu 2. Navrhuje sa vypustenie § 20 ods. 8 a teda bude možné doplniť 
a meniť program mimoriadneho zastupiteľstva, čo je vhodné v prípadoch ak je zvolané 
mimoriadne zasadnutie mestského zastupiteľstva a náhle sa vzíde potreba prerokovania 
nezahrnutých v návrhu programu miestneho rokovania. Aby som vysvetlil, teraz máme 
naplánované zasadnutia 4-krát ročne, v reálne ale zasadáme 12-krát, 18-krát zvoláva 
primátor zastupiteľstvo s programom, ktorý nevieme meniť, ak prijmeme túto zmenu, 
budeme môcť meniť a dopĺňať program mimoriadneho zastupiteľstva, resp. terminus 
technikus, zastupiteľstvo v mimoriadnom termíne. K bodu 3. Navrhovaná zmena umožní 
skrátenie prejednávania jednotlivých bodov programu zasadnutia mestského 
zastupiteľstva, keď po ukončení rozpravy už nebude možnosť vystúpenia ďalších 
rečníkov vrátane predsedajúceho. V praxi sa stáva, že predsedajúci aj napriek ukončeniu 
rozpravy predkladá vyjadrenia k prerokúvanému bodu programu, čím dochádza  
k neúmernému predlžovaniu zasadnutí zastupiteľstva. Dnes vidíme krásny príklad toho, 
ako predsedajúci zneužíva svoje právomoci a robí obštrukcie a predlžuje rokovanie 
zastupiteľstva. Táto zmena znamená, že nijak neobmedzujeme predsedajúceho, môže 
vystúpiť koľkokrát chce, kedy chce, ale v momente, keď je diskusia ukončená, tak 
odovzdáva slovo návrhovej komisii a neurobí to, že ukončí diskusiu a ešte má 20 min. 
monológ, aby ovplyvňoval hlasovanie poslancov, čiže práva predsedajúceho týmto nie sú 
dotknuté. Tieto 3 zmeny sú v uznesení, ktoré ste dostali e-mailom a prečíta ich návrhová 
komisia. Prosím o podporu. Ďakujem veľmi pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Rozprava je otvorená. Ak sa nik nehlási, uzatváram rozpravu. 

Návrhová komisia má slovo.  
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrh na uznesenie. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písm. m) zákona 401/1990 o meste Košice 
v znení neskorších predpisov schvaľuje zmeny a doplnenie Rokovacieho poriadku 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach podľa predloženého návrhu. Koniec. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 21 -  za: 26, proti: 2, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 4 
Personálne otázky 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom č. 4, ktorým sú Personálne otázky. 

Opäť otváram rozpravu. Nie je jasné, kto je predkladateľom. Nech sa páči. Pán poslanec 
Matoušek. 
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p. Matoušek, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem veľmi pekne. Mám viacero 
návrhov v rámci personálnych otázkach. Dovolím si prečítať prvý návrh, ktorý vychádza 
z praxe, aby sme trošku sfunkčnili finančnú komisiu, keďže nás je veľmi veľa členov a 
veľmi veľa členov nechodia a nevieme zasadnúť a tým pádom je komisia nefunkčná. 
Dovolím si predniesť na odvolanie 2 členov z finančnej komisii. Čiže dovolím si prečítať 
návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 6 zákona č. 401/1990 
Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov § 10 a § 15 zákona č. 369/1990 Zb. 
o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov za a) berie na vedomie vzdanie sa 
funkcie člena neposlanca vo Finančnej komisii pri Mestskom zastupiteľstve Ing. Zoltána 
Hanesza ku dňu 02.01.2024, za b) odvoláva z funkcie členov neposlancov vo Finančnej 
komisii pri Mestskom zastupiteľstve v Košiciach Ing. Zoltána Hanesza a Ing. Maroša 
Michalíka. To je prvé uznesenie. Mám tu ešte ďalšie 2 uznesenia. Takže Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písm. j) zákona č. 401/1990 Zb. o meste 
Košice v znení neskorších predpisov, § 13 Štatútu mesta Košice v obchodnej spoločnosti 
Košická futbalová aréna, a. s., Pri prachárni 13, 040 11 Košice, Mestská časť Juh, IČO 
47845660, v ktorej mesto Košice ako jeden z akcionárov má majoritný podiel, schvaľuje 
odvolanie z funkcie člena predstavenstva Mgr. Marcela Gibódu. Mám ešte jeden návrh. 
Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písm. j) zákona č. 401/1990 Zb. 
zákonov o meste a v znení neskorších predpisov, § 13 Štatútu mesta Košice v oblastnej 
organizácii cestovného ruchu Visit Košice, Hlavná 59, 040 01 Košice, IČO 42247632 
schvaľuje odvolanie z funkcie člena predstavenstva Mgr. Marcela Gibódu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Všetko z vašej strany? 
 
p. Matoušek, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: A ešte mám jedno uznesenie v rámci 

Personálnych otázok. Vyplýva to s tým, že končí funkčné obdobie voleným 
funkcionárom v  radách bytového podniku a dopravného podniku. Čiže dovolím si 
predniesť návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 
písm. j) zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov, §12 písm. 
d) a písm. e), § 14 ods. 2 Štatútu mesta Košice a príslušných ustanovení Obchodného 
zákonníka za 1) v obchodnej spoločnosti Bytový podnik mesta Košice, s.r.o., Južné 
nábrežie č. 13, 042 19 Košice, IČO 44518684, v ktorej mesto Košice ako jediný spoločník 
vykonáva pôsobnosť valného zhromaždenia, menuje do funkcie člena dozornej rady 
JUDr. Beátu Zemkovú. Za 2) v obchodnej spoločnosti Dopravný podnik mesta Košice, 
a. s., Bardejovská 6, 043 29 Košice, IČO 317 01 914, v ktorej mesto ako jediný akcionár 
vykonáva pôsobnosť valného zhromaždenia, menuje do funkcie člena dozornej rady  
Ing. Vladimíra Saxu. Všetky tieto uznesenia som predložil návrhovej komisii. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec, navrhujete odvolať pána námestníka 

z KFA. Môžem poznať dôvod? Máte slovo, nech sa páči. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Je to poslanecký návrh a pán námestník 

stratil dôveru väčšiny poslancov, ktorí sa pod ten návrh zhodli. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Asi by bolo fér, keby pán námestník poznal dôvod straty dôvery 

v KFA, ktorú budeme kolaudovať možnože za 5-6 týždňov, niekedy ku koncu možno 
apríla by už mohlo byť, mohlo byť aj celý štadión fungovať UEFA 4 v plnej kapacite  
so všetkou radosťou, ktorá Košiciam a Košičanom z toho vyplýva. Teda môžem vedieť, 
čo v KFA nefunguje? Pán poslanec nech sa páči, Matoušek, pán poslanec Matoušek. Však 
pán poslanec Gibóda akú dôveru v KFA stratil, keď za približne 6-7 týždňov budeme 



40 

 

kolaudovať štadión v plnej kráse, s kapacitou 12 600 sedadiel a budeme sa tešiť úspechu 
mesta Košice, aj z úspechu Košičanov. Akú dôveru, akú dôveru dokázal stratiť pri tomto 
úžasnom projekte mesta Košice, ktorý je naozaj jednou veľkou vizitkou nášho mesta a 
ktorý nám závidí celé Slovensko. I  včera som, v utorok som bol na Športovej osobnosti 
v Bratislave, kde sme sa s funkcionármi bavili práve o Košiciach, aké skvelé to mesto je, 
ako veľmi silno zabralo, aké super projekty športové urobilo, ako dokázalo otvoriť bránu 
infraštruktúre, ako sme využili všetky zdroje a možnosti a dávajú nás za príklad, čo všetko 
sme tu dokázali urobiť. Skúste. Nech tomu rozumieme, lebo myslím si, že je to ľudské, 
poznať dôvody. Človek by mal mať zrkadlo, mal by rozumieť, keď niečo pokazil, čo sa 
stalo. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Nebudem komentovať tieto dané veci. 

Stratil proste dôveru a to je všetko. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tak stratiť dôveru, tú ste nám už povedali pred dlhými mesiacmi, 

čiže nič nové sa neudialo. Ja by som potreboval vedieť, keď budem sa rozhodovať, čo 
bolo pokazené, porušené, predražené, zničené, ja neviem. Tento štadión vychádza nielen 
na úrovni Slovenska, ale aj na úrovni okolitých štátov, ako jeden z najlacnejších dokonca 
aj vďaka pánovi námestníkovi. Opäť sme šetrili zdroje, opäť sme sa snažili nastaviť veci 
tak, aby bolo dobre. Čiže  skúste nám ešte raz vysvetliť. Je to ľudské. Úspech sa 
neodpúšťa, opäť chceme čím horšie, tým lepšie. Nenecháme pána námestníka potešiť sa 
z toho ako predseda predstavenstva? Nie som si istý. Ako predseda predstavenstva  
5 rokov tam pracoval a môže teraz prísť ten deň, kedy si môže povedať, dielo je hotové, 
potešiť sa. Chceme sa mu pomstiť? Máme nejakú inú ambíciu pán poslanec, predseda 
finančnej komisie. Môžem vedieť, aký je váš dôvod na odvolanie pána námestníka ako 
predsedu predstavenstva, ktorý za pár týždňov odovzdá jednu z najväčších diel v našom 
meste za posledných nie 20, ale aj 30 rokov. A hlavne v tejto chvíli prebieha preberacie 
konanie, kde jednoducho nič, nič nie lepšie sa nám nemôže stať, ako keď nám človek 
stamaď odíde, ktorý je a ja ho potrebujem, aby bol pri preberaní tejto stavby, lebo pozná 
všetky detaily, všetky podmienky, všetky zvláštnosti, ktoré táto stavba si vyžiadala. 
Povedzte mi, uvažoval niekto o tom? Ak je tu nejaké pochybenie, sem s ním. Ale ak 
chceme pokaziť preberanie stavby a chceme ukázať zasa ako dokážeme byť deštruktívni, 
ako oslabovať, ako škandalizovať, ako znemožniť ukončenie diela, tak prosím v tejto 
chvíli nedávajme hlavy do piesku, nestrkajte ich tam, všetci sa pozeráte do papierov, 
prosím pozrite sa na mňa. Nehanbíte sa. Pozrite sa prosím mi do očí a vysvetlite čo také 
strašné sa stalo v KFA, o ktorej všetci hovoríme, každý tam je pri každom zápase, každý 
tam sedí, teší sa, užíva si radosť z toho večera, som to povedal slušne, diplomaticky a 
zrazu ideme osekať, orezávať, ublížiť. Skúsme to povedať verejnosti. Dohodnime sa tak. 
Nemusíte mne. Kamery sú zapnuté, prosím povedzme ľuďom v tomto meste, čo také zlé 
sa udialo, čo také zlé sa stalo, že námestník primátora, ktorý 5 rokov pracuje v KFA, ktorý 
musel tam zažiť aj dobré aj zlé časy, lebo trebalo tam pracovať, si vyslúžil za to, že  
pri preberaní stavby už nemá byť a ten úspech a to šťastie a radosť si nezaslúži. Pán 
poslanec Matoušek, stále čakám, že mi to vysvetlíte, vy ste navrhovateľ. Ale to chcú 
vedieť média, to chce vedieť verejnosť. Proste my už nechceme komentovať a byť 
komentatívni, my chceme byť investigatívni a chceme veciam rozumieť. Pán poslanec 
Matoušek. Prosím, vysvetlite verejnosti aj ľuďom, pýtam sa už 10-krát, čo také sa stalo. 
Ja sa musím s týmto uznesením vysporiadať. Ja tam dôvod zatiaľ nevidím a prosím, bolo 
by vhodné, aby sme tomu všetci rozumeli. Predseda komisie športu napr. a člen 
predstavenstva pán poslanec Horenský, kde ste? Nevidím vás. Povedzte nám, do očí, 
alebo sa hanbíte za svoj názor? Je nejaký problém? Lebo biť kladivom človeka po hlave 
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to vie každý, ale pozrieť sa mu do očí a povedať mu, čo je problém v KFA, ktorú o pár 
týždňov odovzdávame, by chcel vedieť každý súdny človek, každý Košičan má na to 
právo vedieť, čo také sa stalo, že zrazu pán námestník nemá dôveru v KFA. Lebo šíriť 
zlo vie každý, byť klamlivý vie každý, osočovať vie každý. To je ľahké. Na sociálnych 
sieťach to ide veľmi dobre, všakže? Kričať vie každý. Ale keď treba rozprávať, sa mlčí. 
Pani poslankyňa Kovačevičová, vy ste tiež, ak sa nemýlim, v predstavenstve alebo 
v dozornej rade? Predsedkyňa dozornej rady KFA, prosím, povedzte mne, vedeniu, 
verejnosti, médiám, kolegom, čo také strašné sa udialo, že pár dní pred odovzdaním tohto 
jedného z najväčších diel v meste Košice, na ktorý sme všetci, ako tu sedím, 
predpokladám hrdí a stálo nás to nemálo finančných prostriedkov, aj odriekania, zrazu 
urobilo to, že treba pána námestníka z KFA odvolať. Ďakujem. Ale najprv má 
procedurálny návrh pán poslanec Špak, ak si dobre, pán poslanec, nech sa páči. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem. Ja mám procedurálny návrh, ktorý súvisí aj s tým, čo tu teraz 

odznelo, aby sme o každom mene hlasovali zvlášť. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 22 -  za: 27, proti: 0, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená, že budeme následne v závere rokovať jednotlivo.  

S faktickou bol, tak ste hlasovali za, tak má pán poslanec Špak ešte raz vysvetliť, o čo 
išlo, návrhovej komisii? Alebo je návrhová komisia tak rozrušená zo svojho návrhu, že 
nepočúva? Takže pán poslanec Djordjevič, nech sa páči, máte slovo s faktickou. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Áno. Ja sa pán primátor, možno viacerí sa 

budú čudovať, ale je ja sa v tomto zastanem námestníka, čo sa týka nie z ľudského 
hľadiska, ale z procesného a z pracovného, lebo naozaj tomu čas venoval a vedel, o čom 
rozpráva, hej. Čiže v podstate športový laik, ktorý sa štúdiom a samoštúdiom stal naozaj 
možno aj odborníkom na trávniky, na tribúny. Ja poviem za seba, že to, že mu zoberiete 
nie z funkcie, mu len pomôžete, lebo bude mať v podstate kopec voľného času a potom 
budete rozprávať, že za čo berie plat viceprimátora. Čiže je to také, ja toto nepodporím. 
Samozrejme, že v rámci dobrých vzťahov, nech sa na mňa nikto nehnevá ale tak, ako bola 
otázka povedaná, keď to nejde o nejakú pomstu, ale máme sa baviť o profesionalite, tak 
ja tento návrh nepodporím. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Pán primátor, ja by 

som chcel reagovať na teba a ťa poprosiť, aby si tu nevystupoval v pozícii učiteľa, ktorý 
vyvoláva žiakov alebo predsedu maturitnej komisie. Ak raz poslanec nemá záujem 
odpovedať ti na otázku, vyzvi ho raz a nechaj to tak. Lebo ja zostrihám niekoľko 
zastupiteľstiev, keď som sa ako poslanec na niečo pýtal a ste veľmi aktívne ignorovali 
moje otázky, absolútne bez nejakej odozvy, aj keď som sa trikrát opýtal na tú otázku. 
Nemyslím to teraz len pri pánovi Gibódovi, všeobecne je to ponižujúce, jednoducho vyzvi 
raz poslanca a ak nemá záujem reagovať, tak prosím moderuj to priebeh zastupiteľstva 
podľa toho, kto je ďalej prihlásený do diskusie alebo faktickou poznámkou, lebo to robí 
to zle. Kto chce reagovať, zareaguje, kto nemá záujem, nie. Hovorím to úplne mieri, aby 
sme si nerobili navzájom ... 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Rozumiem vašej požiadavke. Pani námestníčka, 
nech sa páči. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pán 

poslanec Matoušek, celý politický štýl pána Lörinca, celého Košického klubu je mne  
i mojím kolegom z poslaneckého klubu, i zamestnancom magistrátu, ale hlavne aj strane 
KDH, je nám dosť vzdialený, pretože myslím si, že si všetci všímame ako pán Lörinc, 
napáda, útočí na zamestnancov, na poslancov, na všetkých, ktorí spolupracujú s pánom 
primátorom. Je to zvláštny politický štýl. Neviem, neviem, ktorá politológia toto učí a 
ktorá politologická učebnica pojednáva o takomto štýle, keď nenávidím primátora, 
musím odstaviť všetkých, ktorí s ním spolupracujú. Dnes sa vám darí. Ukázali ste to už 
aj v úvode, keď ste nepotvrdili pána poslanca Berbericha do návrhovej komisie, tak ja sa 
len chcem spýtať, že v časoch, keď sa vám lenilo v tej návrhovej komisii pracovať a nikto 
z vás nebol ochotný túto úlohu prevziať a bol tam sám, vtedy vám bol dobrý? A podobne 
takýto návrh je aj na odvolanie pána Gibódu. Dôvod nemáte, čiže idete len sekať hlavy, 
aby ste ukázali svoju moc. Dosť úbohé a trápne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Nasleduje pán poslanec Špak, nech sa páči. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. V rámci tohto bodu mám jedno uznesenie, návrh. 

Mestské zastupiteľstvo Košice súhlasí so vzdaním sa členstva v Komisii dopravy a 
výstavby mesta Košice nasledovným členom: Ing. Ján Šarak, Ing. František Siska. Obaja 
ma požiadali z ich súkromných dôvodov, že sa chcú vzdať členstva v komisii. 
Odovzdávam návrh návrhovej komisii. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pán poslanec. Pán poslanec Berberich. 
 
p. Berberich, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja by som sa chcel spýtať pána predkladateľa  

k odvolaniu pána Maroša Michalíka, nejaký dôvod tiež. Ďakujem pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: To je komisia ktorá? 
 
p. Berberich, poslanec MZ: Finančná. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pardon. Máte, nech sa páči. Ja vám ho rád dám. A popritom aj toho 

pána námestníka vybavme. Máte slovo. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Pán Hanesz sa vzdal na svoju vlastnú žiadosť a 

pán Michalík, mám dochádzku, kde nechodí na finančnú komisiu. Tak z tohto dôvodu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník? Keď už máte slovo. Zasa nič? Dobre. Pán poslanec 

Karaffa, nech sa páči. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja som sa snažil dnes veľa nehovoriť 

a nechal som hovoriť skôr ďalších kolegov. Je mi ľúto, že kam sme sa až dopracovali. 
Snažil som sa od začiatku volebného obdobia spolupracovať a snažil som sa aj byť 
nejakým, by som povedal, že takým pojítkom, aby sme našli nejaké, nejakú zhodu, aby 
sme vedeli, aby sme vedeli toto mesto za 3-4 roky niekam pomaly posúvať a tie veci, 
ktoré možnože máme nejakú nezhodu, aby sme vedeli odstrániť. Veľmi pozorne som 
sledoval ako prebiehali rokovania minulý rok, koncom minulého roka, kde boli prítomní 
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zástupcovia poslaneckých klubov, aj pán poslanec Ténai chodil, aj pána Kasterko, môžem 
vás poprosiť starostovia, a viem veľmi dobre, aké to bolo náročné, pretože sme dosť 
intenzívne sa o tom rozprávali a bol som rád, keď sa teda podarilo už konečne dospieť  
k nejakému konsenzu. To, čo sa udialo 16. decembra, čo sa udialo potom následne s tými 
uzneseniami, podpísané, nepodpísané, vykonané, nevykonané zmeny, považujem  
za veľmi neseriózne, ale dobre. To, čo sa udialo začiatkom januára, že teda ste ako 
vedenie mesta pritvrdili k tomu, že obmedzujete prístup a nepovedia vlastne, že ani 
nemôžem v tejto veci, ktoré potrebujem prejednať v rámci komisie bez predchádzajúceho 
dovolenia pána riaditeľa prejednať, to som už považoval za pretečenie určitého poháru 
trpezlivosti a myslel som si, že niektorí kolegovia v okolí vám dohovoria pán primátor, 
že teda bolo dobré, keby sme tak netlačili na pílu, lebo to smeruje nie je dobrým smerom. 
Ale keď som sa rozprával vlastne s kolegami, zamestnancami na Severe, ja som pochopil 
že, že vy proste ste taký a že takto to pôjde ďalej a vy neustupujete. Nemyslím si, že to 
správne. Vidíme, čo sa tu deje dnes, že ako predsedajúci porušujete rokovací poriadok 
opakovane. Nemôžme, možno už, neviem, možno raz to dôjde do takého stavu, že vás  
z tej stoličky nejakým spôsobom budeme fyzicky musieť odstrániť, ja neviem, čo sa bude 
diať najbližšie 2 roky, ale k tomuto smeruje a ja predložím návrh uznesenia, pod ktorý 
podpísali skupina poslancov a to uznesenie má len deklaratórny význam, ale proste hovorí 
o tom, že tá atmosféra tu nie je dobrá a že vy v podstate už ani nemáte záujem, aby ste tu 
tú atmosféru nejako zmenili. Návrh na uznesenie znie. Mestské zastupiteľstvo  
v Košiciach v súlade s príslušnými právnymi predpismi vyslovuje nedôveru  
Ing. Jaroslavovi Polačekovi, primátorovi mesta Košice. Návrh odôvodňujeme. Návrh  
na vyslovenie nedôvery odôvodňujeme skutočnosťou, že primátor mesta Košice  
Ing. Jaroslav Polaček dlhodobo svojím správaním vo vzťahu k poslancom Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach, viacerým štatutárnym zástupcom organizácií  
v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice, podnikateľským subjektom pôsobiacim  
na území mesta Košice, obyvateľom mesta Košice, zástupcom médií a svojimi verejnými 
vyjadreniami k investičným projektom mesta Košice, ktoré sa ukázali ako nepravdivé, 
vzbudzuje nedôveru verejnosti voči mestu Košice a jeho voleným zástupcom. Pod tento 
návrh uznesenia sa podpísali poslanci a teda ja, pán poslanec Kundrát, pán poslanec 
Weiss, pani poslankyňa Slivenská, Schwarcz, pán poslanec Lörinc, pani poslankyňa 
Adamčíková, pán poslanec Horenský, pán poslanec Saxa, pán poslanec Bačinský, pán 
poslanec Vrchota, pani poslankyňa Súkeníková, pani poslankyňa Iľaščíková, pán 
poslanec Petrovčik, pán poslanec Andrejčák, pán poslanec Kandráč, pani poslankyňa 
Kovačevičová, pán poslanec Fedoročko, pán poslanec Babušík, pani poslankyňa 
Zemková a pán poslanec Matoušek. Návrh odovzdám návrhovej komisii. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Skôr ako dáte komisii, pán poslanec, nechcete byť 

prosím konkrétny? Lebo opäť fabulujeme, oslavujeme, poďme byť konkrétni, poďme si 
vysvetliť konkrétnosti, lebo to je asi dôležité, aby sme nerobili len deklarácie, 
škandalizáciu, ale aby sme mali fakty a podložili tieto fakty. Lebo tu sa naozaj už často 
deje, že šikanujete nielen vedenie mesta, zamestnancov, dokonca tu sa zverejňujú mená 
na sociálnych sieťach našich kolegov v komentárov, v novinách často zákerne skryto, 
anonymnými profilmi. Takže buďme konkrétni, ak chcete deklarovať niečo, tak by bolo 
treba povedať 1 príklad, 2. príklad, aspoň 3. Alebo dobre 2 sa dohodnime, aby sme si 
povedali v čom áno a v čom nie. Lebo toto je taká inkvizícia bez politickej kultúry, kde 
sa popravuje, seká sa, sekajú sa hlavy bez udania dôvodov. Stále som sa nedozvedel, čo 
vám urobil pán námestník. Nie je toto kultúrne. Pani poslankyňa Slivenská, nech sa páči. 

 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Ďakujem. Predkladám návrh na uznesenie MZ v znení. Mestské 
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zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 6 zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení 
neskorších predpisov berie na vedomie vzdanie sa funkcie člena neposlanca v Komisii 
životného prostredia, verejného poriadku a ochrany zdravia pri Mestskom zastupiteľstve 
v Košiciach Ing. Marek Mitterpáka ku dňu 29.12.2023. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán námestník. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pekne. Dámy a páni, na základe žiadosti pána 

poslanca dávam tento návrh. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach berie na vedomie 
ukončenie členstva v Komisii regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pána poslanca 
Viliama Knapa a z tejto komisie ho na jeho žiadosť odvoláva. Žiadosť bola zaslaná  
5. februára 2024. Žiadosť predkladám ja ako predseda komisie. A k ostatným bodom, 
ktoré sa týkali mojej osoby vzhľadom na to, že neboli predložené žiadne konkrétne 
dôvody sa na teraz asi nemám k čomu vyjadriť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči pani poslankyňa Blaškovičová. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne pán primátor, opakovane ste sa týkali dôvod, 

prečo je návrh na odvolanie pána námestníka z funkcií. Myslím si, hovorím za seba, 
myslím si, že ten dôvod je jednoduchý. Že asi to naozaj ani nebude o jeho profesionalite 
a pôsobení v KFA, asi to bude o tom, že pána námestníka ste si vybrali vy, že vás bude 
zastupovať. Bol to poslanec, bol zvolený, vy ste sa rozhodli, že bude sedieť na tej strane, 
kde sedí a asi my, ktorí sme očakávali, že bude jedným z nás, sme sklamaní z toho ako 
pôsobí a rovno poviem, ako viedol zastupiteľstvo namiesto vás. Takže ak si myslíte, že 
neviete dôvod, ja si myslím, ja si myslím, že toto je jeden z dôvodov, že zrejme 
očakávame ... pozrite pán primátor, vás zo žiadnej funkcie odvolať nemôžeme. Za to bolo 
vyjadrenie na nespokojnosti s vašou prácou a myslím si, že návrh na odvolanie pána 
námestníka, že na to bude zrejme veľmi podobný dôvod. Či s tým budú súhlasiť všetci 
ostatní, že má to byť istý druh upozornenia na to, aby sa možno správal ku kolegom 
poslancom trochu inak. Ak to zoberie, fajn, možno, možno nebude odvolaný, možnože 
ten návrh mal len svoje odôvodnenie. Keďže vy ste sa pýtali, že prečo a ja vám hovorím, 
čo si myslím ja, že prečo. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Čo sa týka uznesenia, ktoré hovorí o mojej osobe, 

je asi dobre si pripomenúť, budem sa v úvode trolinku opakovať, potom pridám fakty, 
ktoré nepoznám od vás, ale je preukázateľné, že sme urobili najviac projektov  
za posledných 20 rokov. Samozrejme, že vám tieto úspechy mnohým sa nepáčia, aj keď 
sa radi s nimi fotíte a tvárite sa, že za tým je strašne veľa práce poslaneckej. Určite je, 
však tá rozhodovacia činnosť je spoločná. Áno, cieľom je oslabiť tak ako to bolo urobené 
na KVP za pána Halenára, otočiť všetkých proti vedeniu, znemožniť, verejnú mienku 
otáčať polopravdami, lžami, aby jednoducho sa tu raz mohlo vládnuť tak, ako to vidíte 
mnohí a ste zároveň poslancami aj v KSK, kde tolerujeme a tolerujete kauzy obvineného 
predsedu KSK. Mesto Košice nemá žiadne kauzy, má len fabulácie, ktoré mnohí radí 
podsúvajú verejnosti. Však nakoniec KFA 25 mil. EUR z našich peňazí, na Juhu aj 
revitalizácia vnútrobloku Turgenevova-Lomonosova, krásny vnútroblok, na Juhu verejný 
cintorín, môžeme sa sporiť, že mal byť už hotový, ale bude. A budeme všetci tam hrdo 
chodiť, robiť fotky na jar, keď ešte kvety nie sú dosť roztvorené a tráva nie je zelená, áno, 
vyzerá to ako vyzerá, čakáme na počasie, dobetónujeme. Nemôžte viniť mesto za to, že 
jednoducho dodávateľ si nesplnil svoje úlohy, nezvládol. Na druhej strane zmluvu má  
do decembra, každý deň je penalizovaný, musí to dokončiť, je tlačený. Nemá zmysel dnes 
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vymieňať dodávateľa, aby stavba bola dlhé mesiace prázdna a súťažili by sme nového. 
Ale bavme sa aj údržbe škôl, školských zariadení. Na Severe sa bavme o Detskej 
železnici, ktorá je nádherná, všetci tam radi chodíte, mesto tam investovalo 0,25 mil., 
mosty Hlinková, Bankov, obrovské súvislé opravy ciest, nehovoriac o zastávkach, 
modernizácia MHD v každej jednej MČ s informačným systémom. To je nič. Bavme sa 
v Starom Meste o Národnom olympijskom centrum plaveckých športov za viac ako  
20 mil. EUR. Starosta už dnes nemusí alebo MČ už dnes nemusí míňať státisíce EUR  
na prevádzku a MČ má jednoducho opäť kopec veľa zdravých peňazí, lebo ich nedáva  
do tejto činnosti. Mesto to na seba zobralo a práve preto to revitalizujeme, opravujeme, 
aby sme znížili energetickú náročnosť a aby nám strecha a vybývaný objekt nespadol  
na hlavu. Úžasné, Národné olympijské centrum plaveckých športov. Stará jazdiareň, 
prosím, prestaňme s tou fabuláciou, že sa tam nešportuje. Hodiny sú vybookované. 
Nastavili sa podmienky, športovci ich akceptovali, cez víkendy sú tam ligové zápasy, 
televízne prenosy. Je to vybookovaná hala plná v plnej funkcie. Zabudli sme  
na prestrešenie bazéna na kúpalisku Červená hviezda, opäť stále v Starom Meste, aby 
sme mohli pri rekonštrukcii poskytovať služby. Nie je tam žiadna zima, sú tam nové 
šatne, sú tam nové sprchy, pozývajme radšej ľudí, aby chodili plávať, aby sa nebáli tohto 
zariadenia, ktoré síce nahrádza veľkú plaváreň, ale dokážeme tam poskytnúť kvalitné 
služby, tak isto v 8 dráhach, ako aj predtým, len nie v 50, ale 33 m. bazéne. Kopec času 
verejných, verejných časov je voľných. Pripomeňme si atletickú akadémiu pri ZŠ Laca 
Novomeského. Po 20 rokoch sme vrátili opäť halu v atletike. Pred 20 rokmi nafukovacia 
hala spadla. A my sme ju vrátili. Dnes atletika môže v zime fungovať a zároveň ZŠ robí 
atletické prvky. Nebudem hovoriť o cestách v Starom Meste, Továrenská, Masarykova, 
Štúrova, Pajorova, Branisková, Kuzmányho obrovský park, za 600 tis., napadá ma ešte 
klzisko a letné športovisko v Mestskom parku, kedy sme dali Mestskému parku opäť život 
aj s fontánou. Zastavme sa na Jazere. My si ideme vyčítať najväčšiu dopravnú investíciu? 
Toto? 17 mil. Slanecká cesta, je to najväčší cestný projekt mesta. Cyklochodník 2,2 km 
v tejto MČ a opäť zastávky, informačné systémy, fitparky, ihriská aj verejné osvetlenie  
z mestských peňazí. Západ. Toto si ideme vyčítať? Evanjelický cintorín a Park  
za sladovňou. Pán poslanec, fakt? 200 tis. sme dali do objektu, ktorý bol vybývaný, 
strašný, s bezdomovcami. Cez tento priestor nikto nechcel chodiť, každí sa tam bál. Dnes 
je osvetlený, krásny park. O tom píšme, o tom hovorme ľuďom. NTC 12,5 mil. EUR. To 
je nič? To sú úžasné stavby tohto mesta. Hovorme aj o súvislých opravách, Pražská, 
Ružinská, Petzvalová, Hronská, Slobody a ďalšie. Na ZŠ Bernolákova hádzanárska hala. 
Hovorme o obnove knižníc, chodníkov, schodísk a tešíme sa na kino Družba. To nie sú 
veci, ktoré vznikli pred nami dávno, to je naša súčasnosť. Toto tvoríme my. Sídlisko KVP, 
nemáme síce na starosť zeleň, ale sme tam vysadili takmer 500 stromov za 270 tis. EUR. 
Starozagorská, multifunkčné ihrisko, ktoré bude aj pre verejnosť. Janigová, zabúda sa, 
že? Aj na Drocárov park mesto prispelo, o cyklochodníkoch, ale aj na údržbu a opravu 
miestnych komunikácií. Áno, aj na KVP, tam, kde ich má v správe MČ mesto prispelo 
na Wuppertálsku, na Čordákovu, na Stierovu z extra peňazí. Nie z peňazí MČ. O tom sa 
tu poďme rozprávať. Nebudem hovoriť o rekonštrukcii Cesta Jána Pavla, kde sme ušetrili 
obrovské peniaze v rámci verejného obstarávania, ale ani o oprave cesty Triedy KVP  
za 3,6 mil. EUR. To sú naše úspechy. O čom sa tu my rozprávame? Ťahanovce, ja viem, 
sa to nemusí pánovi starostovi páčiť a patrí tam krematórium a spomeniem ho,  
1,5 mil. EUR, krematórium sme 3/4 roka alebo rok skoro nemohli používať, je urobené, 
opravené. Pripomeňme si to. Aj vnútroblok na Čínskej, aj keď je maličký, ale ľudia ho 
užívajú. V lesoparku sa koľko vecí urobilo. Americká trieda, keď sme ju opravili.  
Do verejných priestorov sa strčilo strašne veľa peňazí. Verejné osvetlenie. Furča, 
Dargovských hrdinov, vnútroblok Lidické námestie, oprava mostov. To nie je nič? Aj 
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cyklotrasa Furča-Beniakce-Hrašovík do lesov. To je vec, ktorú sme dali Furči za 300 tis. 
Ale tak isto obrovská súvislé opravy ciest Jaltská, Krosnianska, aj podchod Adlerova. 
Chodník pre nemotorovú dopravu, teda cyklistický. Nezabudnime, že mestská zeleň robí 
aj takú vec, ako je revitalizácia horizontálnych vrtov, stabilizácia svahov a geodetických 
prvkov, toto sú aj aktivity mestskej zeleni, bez ktorej by sa sídlisko mohlo zrútiť a každý 
rok sa tam tieto záležitosti musia vykonať. Ale hovorme aj o oprave chodníkov 
Dvorkinova, Clemetisova, Maurerová, ale aj o školských zariadeniach. Na Furči to bola 
suma 3,1 milióna EUR. Školská infraštruktúra. Toto je o tom, o čom chceme rozprávať? 
To je tá nedôvera? To je tá nechuť? To je to, čo robíme zlé riadenie? Tí, čo robia, 
koľkokrát sa vám stalo, že vám nevyšlo verejné obstarávanie? Koľkokrát sa stalo, že 
vyhrala firma, s ktorou proste máte kríž? Aj na KVP, koľkokrát ste obstarávali, koľkokrát 
ste riešili zástavky? V Drocárovom parku koľkokrát sa obstarávala aktivita. 15. rok to 
pomaly riešite 4-8-12-13-14. rok. Jednoducho život je taký. Nie každý deň spadne z neba 
verejné obstarávanie, ktoré je kvalitné a nie každý deň vám spadne firma, ktorá je 
najlepšia na svete. Toto si ideme vyčítať? Budete prosím niekto konkrétny. A nehovorím 
aj o dopravnom podniku, koľko roboty sa urobilo tam, koľko mestskej zeleni, koľko  
v bytovom podniku, kde sa stále posúvame ďalej a kde máme výsledky. Snáď sa nebojíte 
výsledkov, tie výsledky sú naše spoločné. Toto si ideme vyčítať? Deklarácie kadejaké, 
ale úcta žiadna. Ani poďakovanie. Nie mne, strategickému oddeleniu, finančníkom, 
kopec zamestnancom. To ich si nikto neváži, vbehne im do kancelárie, nedohodne si 
stretnutie, nedohodne stretnutie, vyvalí dvere a požaduje, aby sa mu venovali úradníci. 
Oni majú svojho nadriadeného, oni si tiež svoj čas plánujú, aby boli efektívni. Sami nás 
žiadate o efektivitu a optimalizáciu. To sú tie nástroje, ktoré proste začíname efektívnejšie 
využívať. Vďaka za upozornenie. A teraz si dáme spŕšku, nech sa páči. Pán poslanec 
Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Žiadna, žiadna spŕška pán 

primátor a mnohé projekty aj spoločne sme dotiahli a ja som rád, že sa na viacerých 
projektoch, že sa pracovalo, že aj s kolegom možno Rovinským v minulosti že, že ste si 
nás vypočuli, že ste si ten projekt zobrali za svoje a podarili sa pekné výsledky. To je fakt. 
No mnohé projekty sú rozbehnuté, aj to je fakt. Avšak vidíme, že pri aj viacerých 
projektoch, aj pri tej vzájomnej komunikácii nedostávame pravdivé informácie, ten vtip, 
že Slanecká a Važecká, Slanecká bude, Važecká nebude, no máme 8. február a nie je ani 
Slanecká. A to interne sa hovorilo, že toto sa stihne a nestihlo sa. Ako ti máme veriť, keď 
nám možno aj v súkromí nehovoríš pravdu a aj verejne. A čo sa týka ešte vlastne tej 
komunikácie, no vidíme aj to, ako dnes prebieha to zastupiteľstvo. Keby ste trošku ustúpil 
a si povedali, že dobre možnože sme to prepískli, mohli byť veci inak a aj tie vzťahy 
môžu byť iné a už v decembri vyzeralo, že niečo sa dohodne, bude to platiť, tento rok 
začneme inak. Urobili ste po svojom a dnes sme tu a vyzerá to tak, ako to vyzerá. A mne 
je to ľúto. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Niektoré veci nie je možné komunikovať verejne mnohokrát  

z taktických dôvodov. Ja vám niekedy nemôžem, keď to máte zavesiť zajtra na Facebook, 
povedať, aký máme plán s dodávateľom, akú taktiku sme zvolili, aby sme ho dotlačili  
k tomu, aby svoju robotu urobil, aby to bolo čo v najlepšej viere a jednoducho tým, že sa 
potom o veciach rozpráva, tak jednoducho to môže mnohokrát z taktických dôvodov 
prerušiť rôzne vzťahy. Čiže niekedy jednoducho treba brať do úvahy, že nie všetko  
v danú chvíľu je možné verejne povedať, smerom k dodávateľom, smerom k súdom, 
právnikom, rôznym požiadavkám, vzťahovým veciam, kto riadil, mi rozumie, kto 
neriadil, mi nerozumie. Pani poslankyňa Adamčíková, nech sa páči. 
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p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja by som sa chcela 
vyjadriť k tomu, ako ste na začiatku povedal tie facebookové fotky a podobne. Ja už 
dlhodobo vnímam, že na tých facebookových fotkách pri odovzdávaní, či už nejakých 
stavenísk alebo hocijaký iných aktivít, ste len vy alebo pani námestníčka. My poslanci 
nedostaneme ani len informáciu niekedy o tom, že niečo deje, aj keď minimálne ja som 
vás upozorňovala, keď sa to bude týkať sociálnych vecí, aby, mne fotečky nechýbajú ani 
statusy na Facebooku, ale minimálne tá nejaká informácia smerom ku mne ako 
predsedovi sociálnej komisie a to nehovorím už o kolegoch poslancoch. Strihaním pások 
je zaplnený Facebook, to je super, ako keby všetko bolo ideálne a išlo super, čiže toľko 
som chcela povedať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, vám čas vypršal. Pozrite, pred 5 rokmi, keď som 

sa stal primátorom, som dal verejný sľub médiám, že môj program bude verejný 
a transparentný. Vy sa môžete pozrieť nielen dozadu, ale vždy aj 24 až 48 hodín dopredu 
a robíte to, robíte to, môj program je zverejnený deň po dni, hodina po hodine, 5 rokov 
dozadu a sociálne veci sme, pani poslankyňa, predsa len otvárali len domov sociálnych 
služieb a boli ste tam. Vy ale vidíte len seba a nechcete vidieť tých ľudí, ktorí sa pri tej 
stavbe na tej stavbe zúčastnili, ktorí sa z tej stavby tešili. Pán poslanec Kundrát, nech sa 
páči. 

 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. No, podľa toho, čo vravel pán 

primátor o tom, čo všetko tu máme v Košiciach, mám pocit, vyjdem z dverí a som 
v Dubaji už, ale nie o tom som chcel. Čo sa týka dôvery. No celé decembrové stretnutia, 
ktoré si mal s nami s poslancami, ja som bol asi na 4, sme sa rozprávali o tom, že prečo 
nemáš ty našu dôveru. A ja som tak aj sa snažil ustupovať a aj sme sa nejakým spôsobom 
dohodli a tu si nemyslím, že dohoda 2 strán je v nejakom zmysle vydieranie, ako si to ty 
nazval. To je to isté môžem povedať, keď ja si od niekoho kúpim auto a on odo mňa bude 
chcieť peniaze za to auto, že to je vydieranie. My sme sa dohodli. To bola bilaterálna 
dohoda medzi poslancami a primátorom, ktorú si ty nedodržal. A potom pozývaš zase  
na stretnutie a pozývaš na rokovania a poďme sa baviť. O čom sa máme baviť? My sme 
urobili nejaké ústupky, vy ste urobili nejaké ústupky, pán viceprimátor prvý porušil 
dohodu už v decembri, vie, o čom rozprávam a teraz sa tu ideme baviť, že prečo nemáte 
dôveru? Toto je ten dôvod. 

 
p. Polaček, primátor mesta: No, tak to poďme rozmeniť na drobné. Pri týchto stretnutiach, 

ktorých bolo skoro 30 pozvánok, stretnutí menej i vy ste na tom stretnutí boli i najmä 
predseda finančnej komisii pán poslanec Matoušek, kde som vám povedal, citujem: 
Uchádzam sa o vašu dôveru. Rozumiem, že proste niektoré veci vidíte inak, preto nám 
položte otázky, na ktoré hľadáte odpoveď a urobte to kľudne písomne a bude na mene, 
ako primátorovi, ako kvalitne vám pripravíme odpovede, aby sme dôveru prehĺbili. A pán 
poslanec, koľko otázok mi prišlo? Nula. Ako sa mám ja uchádzať o dôveru, keď sa 
odmietate pýtať. Toto teraz nie je o konaniach, ale ponúkol som, pýtajte sa kľudne 
písomne rozumiem, aby to neostalo povrchne alebo polo porozprávané a my vám písomne 
na to, čo vás zaujíma, urobíme odpovede. To je prehĺbenie dôvery. Ak vám to nedám, 
máte pravdu, nedal, nedá sa s ním. Otázok ste položili aj spolu s pánom poslancom 
Matoušekom, vy ste na tom stretnutí boli, však, nula. Nula. Nula. Ale vráťme sa ešte 
centimeter k tomu 15. decembru. Vy si naozaj myslíte, že naším cieľom je nevyplatiť 
podielové dane, keď vás varujeme, vysvetľujeme nemáme peniaze, nemáme zdroje 
a nikto to  nepočúva a ja sa vás pýtam niekoľko týždňov predtým, povedzte, čo 
potrebujete, aby sme vám to vysvetlili a aby ste tú dôveru v túto informáciu získali. Nula 
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otázok. Ale my sme sa stále uchádzali a stále sme vám to vysvetľovali, lebo iný nástroj 
nemám. Nielen ja, ale aj riaditeľ, námestníci, kolegovia, neboli sme vypočutí a potom 
urobíte vyhlásenie a položíte mi nôž na krk, zatlačíte ma do kúta a poviete. Ak 
nepodpíšeš, nebudeme rokovať. Nebude žiadne zvýšenie daní, nebudú žiadne príjmy  
pre toto mesto navyše i napriek tomu vieme i napriek tomu, že vieme, že hospodárenie 
mesta je problémové. A ja mám len 2 možnosti. Zaťať sa, nebude rokovanie a jednoducho 
dnes by to bolo o 40 mil. a nie o 20-tich, aj tak je to zlé alebo som si povedal, podpíšeme, 
skúsme to urobiť. Budeme hľadať odpovede a riešenia, nejak sa to podarí, dokonca pani 
starostka, telefonovalo sa s ňou, ja som pri tom telefonáte bol, nebol priamo so mnou, 
dokonca aj s pánom predsedom finančnej komisii Matoušekom sa okolo 4-5-tej 
popoludní toho 15. decembra telefonovalo, kde sme im vysvetlili, aký máme problém, 
telefonicky a bolo nám povedané, treba to podpísať. Alebo podpíšte a potom uvidíme. 
A teraz buď nechám toto mesto potopiť úplne spolu s mestskými časťami a ľuďom  
v tomto meste urobím zle a budú trpieť ľudia v tomto meste a vy ma nazývať klamárom 
alebo jednoducho definitívne pochovám to, čo toto mesto potrebuje. Tak som rozhodol, 
som urobil manažérske rozhodnutie, podpíšeme to, uvidíme ako to pôjde. A záver roka 
ukázal, že tie obavy boli správne. Ale čo je podstatné, nikomu nebolo právne nič 
ukrivdené a nič zobrané. Verím, že sa potom pán poslanec Matoušek ospravedlníte a 
budete tak isto ako pred chvíľkou kričať na cele toto v tomto pléne. Takže prosím tak. 
Dohoda 2 strán je jedná vec a tlak je druhá vec a nátlak tretia vec. Ja viem, že sa z toho 
smejete. Vy ste odmietli so mnou sedieť za jedným stolom. Ďakujem pekne. Pán poslanec 
Lörinc má procedurálny návrh, nech sa páči. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: No myslím si, že toto už nevedie ku konštruktívnemu rokovaniu, preto 

môj procedurálny návrh je, že zastaviť diskusiu tak, ako sú prihlásení tí na tabuli 
a znemožniť možnosť faktických tak isto. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže urobíme veľkú čiaru. Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 23 -  za: 27, proti: 0, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená nasleduje s faktickou pani poslankyňa Iľaščíková, nech 

sa páči. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja som počúvala, počúvala som 

vás veľmi dobre, ale nepočula som ani jednu malú MČ, aby ste spomenul vo svojom 
príhovore, do ktorej ste aspoň niečo investoval. Všetko sú to veľké MČ a určite pamätáte 
ako som vám niekoľkokrát hovorila, že aj tie investície sa od odzrkadľujú v tých veľkých 
MČ z toho dôvodu, pretože ten počet obyvateľov v týchto MČ je veľký a tieto veľké MČ 
rozhodujú o voľbách. Však čo malé MČ. Tak ako my MČ Šaca sme dobrí len tým, že 
prichádzajú dane z nehnuteľnosti z US Steelu, ale nie ste schopní ani len tých 35 tis. EUR 
zaplatiť za škôlku ktorú, v ktorej sme zriaďovateľom MČ a ešte aj na to ste sa ulakomil, 
aby ste nám minulý rok tieto peniaze zobral, aby sme museli ísť z nášho rozpočtu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Máte pravdu, máte pravdu pani poslankyňa, ja 

som si nepripravil malé MČ, ja som sa pripravoval na tie veľké. Fakt, ja sa 
ospravedlňujem, tu prípravu nemám, ale môžem z hlavy, ak súhlasíte. Čiže poďme 
zaradom, dobre? Určite spomeňme cestu Lorinčík-Pereš, po 20 rokoch sme konečne 
spojili dve malé MČ. V Krásnej som nespomenul, ale sme sa o tom bavili, Domov 
sociálnych služieb. V MČ Ťahanovce v obci v tejto chvíli už preberáme a sme blízko 
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kolaudácie novej športovej haly na florbal, ktorú verím, že možnože do tiež 6-8 týždňov 
budeme preberať, obrovská investícia. V Poľove si pamätám cestu a takto by som mohol 
vymenovať a verejné osvetlenie i v Košickej Novej Vsi, i v Barci a myslím, že sme aj  
v Myslave robili verejné osvetlenie, teraz nie som si úplne istý. No a škôlka. Hovoríte 
tak, ako vám to vyhovuje. Prednedávnom ste boli u mňa s tým, aby sme škôlku zobrali, 
dnes je zasa problém, že vám nedávame peniaze. Ale uvedomme si, že zriaďovateľom 
škôlky nie je mesto Košice, ale MČ a škôlka, keď niečo zriadila, sa má o to starať. 
Nemôžete a nie je ani správne pýtať viac peňazí na žiaka na školu ako na ostatných 
školách. To aj pre pána starosta Petrovčika, jednoducho máme daný normatív, ten sa 
rozdelí, prerozdelí tak, ako sú pravidlá dané nie nami, ale dané, lebo tie peniaze patria 
škôlkam a tie peniaze im treba dať. A keď niekde niekomu niečo chýba, to sa deje  
i v meste, tak jednoducho musíme z iných peňazí tie škôlky opravovať, lebo sme 
zriaďovatelia. a keď je zriaďovateľom MČ Staré Mesto, resp. Šaca, tak si takisto musí 
riešiť svoje záväzky. Ale to neznamená, že mesto nevyzvalo obe MČ s tým, že si myslíme, 
že dokážeme tie MŠ robiť efektívnejšie, to nie v zlom, to je proste len skúsenosť, že tých 
škôlok je 50 a vieme v rámci veľkého balíka efektívnejšie nakladať s týmito úlohami. 
Túto ponuku ste dostali, je na stole, je otvorená, viete o nej. S pánom starostom som sa 
rozprával túto tému možno 10 dní dozadu, 2 týždne, keď bolo stretnutie okolo 26. januára, 
ak sa nemýlim, áno 26. januára popoludní to bol piatok a len treba pracovať, riešiť, byť 
manažérom, venovať sa veciam. Pán poslanec Andrejčák, nech sa páči. 

 
p. Andrejčák, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. V krátkosti 

zareagujem na ten náš výpočet, ktorý ste vraveli a z môjho pôsobenia nikdy som nemal 
problém vám aj poďakovať za niektoré veci, ale častokrát ste tu vraveli o veciach, ktoré 
mesto zrealizovalo, o bežných veciach. Tak snáď sa nebudeme už nejakým spôsobom 
chváliť tým, že zrekonštruujeme chodníky, schody alebo niečo podobné. Ja to považujem 
za absolútne bežnú vec, ktorú mesto by malo realizovať. Rovnako tak, čo sa týka mostov, 
rovnako tak, čo sa týka podchodov. Jeden podchod na Adlerovej sa urobil, ďalší asi 3 sú 
vo veľmi, veľmi havarijnom stave. Pán primátor, snáď nechceme teraz hovoriť  
o horizontálny vrtoch alebo nejakým spôsobom to spochybňovať alebo nedaj bože 
nejakým spôsobom krátiť finančné prostriedky pre Správu mestskej zelene, ktorá je 
správcom týchto horizontálnych vrtov. Viete, to sú také bežné veci, ktoré spomíname, to 
ani by sme nemali spomínať. Spomeňte plaváreň. Okej. To, že už spomínate projekty,  
v ktorých pokračujete, ktoré ešte sa naštartovali, ktoré sa začali realizovať ešte  
v predošlom období za bývalého primátora Rašiho, resp. za zastupujúceho primátora 
Petruška atď., beriem ok, uvidíme či ich pozvete na otvorenie KFA... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pozvem, už sú pozvaní. 
 
p. Andrejčák, poslanec MZ: Faktická poznámka. V poriadku, dobre. Takže len z mojej strany 

len toľko, príliš veľa bežných vecí, ktorých fakt akože vôbec ani by sme sa tým nemali 
zaoberať, že mesto to realizuje. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Máte pravdu, ale ak tu riešime štatút a tvárime na, že veci sú 

normálne a bežné a mesto ich má zabezpečiť, tak je treba asi pripomenúť, že keď 
jednoducho peniaze nie sú a ešte z toho nič zoberieme ďalšie peniaze, tak je tu obrovské 
riziko napr. že kto vyplatí vec okolo horizontálnych vrtov. Toto sú všetko ďalšie a ďalšie 
bežné služby, o ktorých by sme tu nemali ani rozprávať. Ale tým, že ich nabúravame  
v rámci finančného fungovania mesta, prepáčte mi, ja vám potrebujem pripomenúť, že tu 
sú aj také veci, o ktorých si vy myslíte, že idú samé. ale za nimi stoja ľudia, ktorí musia 
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urobiť, pripraviť, skontrolovať, objednať znalecký posudok, odborný posudok, vykonať 
a zobrať zodpovednosť za to, aby sa napr. v tomto prípade na Furči nič nestalo. A musíme 
sa začať rozprávať aj o bežných veciach, pretože nám bežné veci začínajú unikať a my  
o nich ani nevieme. To je celé. Ale ďakujem, máte pravdu, bavme sa o tom, čo nás má 
posúvať a nie to, čo je bežné. Ale my dnes máme problém financovať bežné veci. Pán 
poslanec Saxa má procedurálny návrh. 

 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem. Chcem upozorniť všetkých diskutujúcich, že sme mimo témy, 

sme v bode Personálne otázky neriešime, čo, kto ako, kde vystaval. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: To je návrh alebo hlasujeme? Alebo čo mám? Pozrite, je tu toľko 

klamstiev, fabulácií, lží, osočovania, že jednoducho budem odpovedať každému, aby som 
sa snažil verejnosti vysvetliť, že proste pravda a práca je nastavená úplne inak. Nech sa 
páči, pani poslankyňa Kovačičová. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja tiež nadviažem, možno to už to bolo 

spomenuté, ale predsa, zástupcovia mnohých MČ, ktorí aj tu sú, či už štatutári alebo 
poslanci a v podstate v tej vašej odpovedi sa nenašli a ani sa nenájdu, pretože do mnohých 
MČ, či už do infraštruktúry, osvetlenia, parkovísk, ihrísk, venčovísk a všetkého možného, 
čo by malo mesto spravovať, nebolo investované, pretože možnože títo sú 
nevyklopkávajú, nie sú neboli spriaznení, nežobronili, nevykopávali dvere a ich jediný 
problém bol len to, že boli slušní. Takže a práve ste spomínali že, čo potrebuje toto mesto. 
Aby sa takéto veci nestávali, že potom budeme počúvať, že tú sa preinvestovalo 15 mil., 
tu toľko, toľko, ale však nikto nikomu pištoľ pri hlave nedržal. Toto mesto potrebuje jasné 
pravidlá. a keď budú jasné pravidlá, takéto veci sa už nebudú stavať, či má ten viac alebo 
či mám menej alebo nemá nič. Čiže ten model, ktorý je vymyslený, je dobrý, 
transparentný a mal by byť v podstate bol schválený a verím, že mesto toto zrešpektuje. 
Čiže jasné pravidlá robia partnerov a budúcu spoluprácu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Tak, máte pravdu a treba si pripomenúť, že MČ Jazero vám pán 

kontrolór dal rating A, teda máte peňazí viac než dosť, podľa tohto materiálu, ale to 
podstatné je, že si, povedali ste správne. Je to o peniazoch. Prečo sa nerobí toľko 
svetelných bodov, koľko by sme chceli? Prečo sa neopraví toľko ciest a chodníkov, koľko 
by sme chceli? Lebo na to nie sú peniaze. To je celé a nie je ich, a to vám aj kolegyňa 
vysvetlila, skadiaľ vziať. Jednoducho môžeme prijať akékoľvek opatrenie, keď raz nie je 
z čoho. Nemôžme. Prečo sa to a teraz nie je o Polačekovi, pozrime sa k X primátorom 
dozadu, proste vždy trpeli sme na obrovský investičný dlh. Prečo sa neopravili všetky 
mosty, prečo sa neopravili všetky cesty, preto nie sú opravené všetky chodníky, preto 
dedíme investičný dlh v stovkách mil. EUR? Lebo proste systémom je nastavený zle. 
Toto neviním vás ako starostku, ani nie poslancov, systém v tejto krajine je nastavený zle. 
Začína to podielovými daňami, vzorcom prerozdeľovania a nezáujmu v mnohých 
prípadoch štátu, vlády o samosprávu. Toto nie je len náš problém, ten problém je všade. 
Investičný dlh je obrovský v tejto krajine. Ale nebude viac svetielok a nebude viac cesty 
len tým, že sa zoberú peniaze, lebo sa zoberú z iných činností a ten dlh bude rásť. 
Nemôžme byť všetci na pekných, proste to nejde. Ja rozumiem snom, rozumiem cieľom, 
rozumiem, že každý chce pracovať, ale na to musí byť základná vec a to sú peniaze. A  
o tom tu rozprávame o rok pol. Od záveru roka 2022. Pani poslankyňa Súkeníková, nech 
sa páči. 

 
p. Súkeníková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja budem reagovať na tie MČ, že občanov 
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nezaujímajú veľké megalomanské projekty, ich zaujíma ako vyzerá ten verejný priestor 
patriaci mestu. Príďte sa pozrieť napr. na Juh, v akom stave sú rozbité cesty Južná trieda, 
Jantárová, Rastislavova, vnútroblokové cesty, chodníky, samé diery, výmole. Dokonca aj 
chodníky po rekonštrukcii, fušerská práca, nové obrubníky sú len na jednej strane,  
pri niektorých výmenách asfaltu výmena obrubníkov žiadna. Ako to vyzerá? Strašné.  
Na Juhu osady zo strany mesta sa vôbec neriešia. Občania sa boja vyjsť na ulicu. Situácia 
sa zhoršuje. Ošarpané verejné osvetlenie, po večeroch tma v uliciach, toto je vizitka 
mesta. Smutné. A toto nie je otázka dneška, ale je to otázka viacerých rokov. 

 
p. Polaček, primátor mesta: A teda ako to chcete vyriešiť, keď to je otázka viacerých rokov a 

opakujem stále dookola, že jednoducho chceli sme tieto veci riešiť tým, že do rozpočtu 
dostaneme viac peňazí. Ale kompetenciou, čo dosiahnete, keď nemáte peniaze? A 
prepáčte mi, prekrytie klziska za milión EUR nie je megalomanská vec? Načo sme to 
robili? Keď sa pozriem na podobné klzisko, mesto mi vypadlo, 50 % lacnejšie. Veľmi 
podobná konštrukcia. Prečo sme si dali toto drahé riešenie? Predražené riešenie. Lebo 
projekt? Viete, ja sa teším tým veciam, ale na jednej strane dávame do pozície svetlá a  
na druhej strane hovoríme o stavbách, ktoré realizujeme všetci spoločne. Rozhodnutie 
štadióna, dobre to tu bolo povedané, nepamätám si kým, je vec 10 rokov dozadu, ak nie 
viac. Slanecká je rozhodnutie 20 rokov dozadu. Určite mám pravdu pani starostka, o tom 
sa rozpráva, hej, možno 30. Čiže áno, robíme tie veci, ktoré sú proste v najhoršom 
dezolátnom stave. Na viac nemáme. Pán poslanec Karaffa, nech sa páči. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Vy sa pán primátor veľmi rád počúvate a ako 

obmedzujete poslancov a pýtate sa ich potom na dôveru a divíte sa že, že vám neveria, 
keď ich zavádzate keď, keď robíte tie odvetné opatrenia, ktoré robíte aj vo vzťahu k tej 
komunikácii. 5 rokov ste dokonca chválili a hovorili ako dobre funguje majetková 
komisia a aj to je ten dôvod, prečo je to uznesenie dnes tu, pretože ma obmedzujete  
v práci ako predsedu, ktorý je predseda poradného a iniciatívneho orgánu MZ, aby si ten 
program nastavil a sme vedeli s pánom riaditeľom normálne komunikovať a zrazu sa to 
nedá. A tá komunikácia, ktorú som zverejnil, tá svedčí o tom, že je to odvetné opatrenie 
vo vzťahu k správaniu poslancov MZ. A to je jeden z tých krokov, ktorým v podstate 
ukazujete, že spolupracovať a rozprávať sa nechcete. Aký zmysel má debatovať, keď 
jedna druhú stranu nepočúva a tá druhá takisto tu prvú a vlastne každý hovorí len o tom 
svojom a nie je záujem sa na niečom stretnúť a dohodnúť sa, možno si podať ruku 
a povedať, dobre, toto urobíme takto spoločne. Ja to takto vnímam, že žiaľbohu takto to 
funguje a značný podiel, žiaľbohu podľa môjho názoru, na tom máte vy. Keby to bolo 
inak, tak dnes tu nemusíme sedieť a musíme počúvať tieto litánie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Celkom nerozumiem vášmu príspevku, lebo nikto nebráni žiadnej 

komisie pracovať, ale prosím pána riaditeľa, aby to ešte raz možno vysvetlil, čo je 
problém a čo je cieľom. Nech sa páči pán riaditeľ. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Teraz naskočilo, takže ďakujem. Čo sa týka o zmene organizácie vstupu 

a organizovaného vstupu na magistrát a organizácie práce v prijímacej kancelárii, ktorá 
sa nachádza vedľa KPK, ste boli priebežne informovaní už v decembri. Súviselo to 
vlastne s tým, že dokončili sa rekonštrukčné práce v KPK a bola uvedená do prevádzky, 
boli vytvorené nové priestory ako pre občanov, tak na ďalšiu prácu kolegom, ktorí tam 
majú vytvorené podmienky a v priebehu januára daný režim v rámci tohto, prijímacej 
kancelárie alebo vstupnej kancelárie, ktorú máme dole na prízemí, snažili sa vychytať 
chyby, zbierať informácie od kolegov, ktorí sú na vrátnici. Priznám sa, že nejaký problém 
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z dobíjania sa na magistrát som ani netušil až do okamihu, kým jeden z vás, páni poslanci, 
nevletel ku mne do kancelárie počas pracovného stretnutia bez ohlásenia. Myslím si, že 
napriek tomu, že som bol zaskočený z jeho chovania, čo si myslím, že si nezaslúžim 
naozaj vzhľadom na našu dlhodobú komunikáciu a ani ostatní kolegovia z magistrátu si 
naozaj nezaslúžia takéto správanie, tak som sa mu snažil kľudne vysvetliť, že akurát  
s kolegom sedíme, nastavujeme pravidlá organizovaného a bezpečného vstupu  
na magistrát, nastavujeme veci tak, aby veci fungovali tak, aby boli jednoduché tak, aby 
boli nastavené tak, ako je to na bežných vstupoch do organizácií, tzn., keď sa chystáte  
na úrad, aby vaši partneri, zamestnanci magistrátu o vás vedeli, vedeli na vás vyčleniť 
potrebný čas, vedeli zabezpečiť príslušnú miestnosť, kde môžete si veci prejsť a mali 
prípravu aj čo sa týka technického vybavenia a zároveň plne chápeme, že vlastne  
v určitých okamihoch môže byť problém zaparkovať v okolí magistrátu, takže malo to 
smerovať k tomu, aby vlastne ste mali vytvorené aj podmienky tak, aby ste mohli 
zaparkovať a  nestrácali čas krúžením. Bohužiaľ to, čo bolo predvedené, to divadielko a 
ten výstup, ktorý bol a priznám sa, že to ani nechcem komentovať, to nemá, to nemá 
úroveň medzi slušnými a normálnymi ľuďmi, určite si to nezaslúžili ten výstup kolegovia, 
ktorí si ho museli vypočuť a mrzí ma to, pretože naozaj zbytočne to komplikuje 
komunikáciu na všetkých úrovniach. Chápte to tak, že vám chceme vytvoriť adekvátne, 
vhodné podmienky na vašu prácu, ale aj vy musíte chápať, že sa nedá fungovať tak, že 
niekto sa rozhodne a dobehne na magistrát, lebo má v danom okamihu čas. A keď sa ho 
opýtam, a bola kolegyňa informovaná, že ideš za ňou? Tak odpoveď na to bola, nie, ale 
mal som voľno. Chápte, že od minulého roka robíme racionalizačné opatrenia. Tie 
racionalizačné opatrenia sú aj o tom, že vlastne robíme nepopulárne opatrenia, tzn. 
znižujeme stav zamestnancov, zároveň, tzn., že ostatní zamestnanci majú kumulované 
funkcie, pribúda aj práca a tie úlohy, ktoré majú, majú termínovo zadané, sú kontrolované 
a potom, keď sa ich pýtam, prečo neboli včas odovzdané, prečo neboli pripravené, 
odpoveď je bohužiaľ neplánovane bol u mňa ten a ten, musel som sa mu venovať, trávil 
som tam a tam čas. Ale to sú veci, ktoré výrazne takýmto spôsobom narúšajú systém 
práce. Nič od vás nechceme, chceme len štandardizovaný prístup, ktorý je bežný  
vo všetkých moderných organizáciách a inštitúciách. My sa vám radi prispôsobíme, len 
nám prosím dajte vedieť, že si máme na vás vyčleniť čas a my sa máme na niečo pripraviť. 
Stretnutie len pre stretnutie je strata času ako pre vás, tak pre mojich kolegov, lebo 
následne znova musia niečo spracovávať, pripraviť, vyhotoviť opätovne posielať. Je vždy 
lepšie, keď sa vedia na stretnutie pripraviť a vybaviť vaše požiadavky hneď na prvú. 
Takže chápte, že celý režim, ktorý beží, ide v nejakých nastavených pravidlách. Zároveň 
v rámci magistrátu optimalizujeme činnosť, čiže určite ste asi všimli, že sa k nej dejú aj 
nejaké stavebné práce a je inštalovaný vstupný turniket, ktorý umožní znížiť opäť počet 
zamestnancov, ktorí zabezpečujú prevádzku magistrátu a do budúcnosti nám zabezpečiť 
vlastne kvalitnejšie služby na tej vstupnej vrátnici. Všetko to smeruje k tomu. A tak ako 
bolo niekoľkokrát dnes povedané, máme novú kanceláriu prvého kontaktu. Väčšina 
občanov, povedal by som na úrovni 98 %, všetky svoje podstatné veci vie vybaviť  
v týchto nových priestoroch. Sú moderné, sú plne k dispozícii občanom. Väčšina agendy, 
ktorú vy potrebujete, je takisto vybaviteľná v týchto priestoroch. Samozrejme potom sú 
špecifické úlohy, ktoré potrebujete v rámci prípravy komisii, v rámci ostatných, na toto 
budete mať priestor, tam vám vieme práve vyčleníte vhodné priestory tak, aby sme aj my 
vedeli organizovať, aby sa nestalo, že do jednej zasadačky sú 2 komisie alebo 2 porady, 
musíte to aj z tohto pohľadu chápať. Čiže ďakujem všetkým, ktorí vedia, o čom hovoríme 
a teším sa na ďalšiu spoluprácu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči. 
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p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne za slovo. No, celý ten 
odpočet, ktorý si pán primátor prezentoval, je z môjho pohľadu hlavne odpočet  
pre voličov a tam nech to vyhodnotia voliči či už vo voľbách alebo iným spôsobom. 
Samozrejme môžeme sa baviť, či to bolo urobené najlepšie ako sa dalo, či tam sú nejaké 
rezervy alebo nie sú, ale ja teraz sa nejdem zaoberať týmto. Ja keď môžem povedať  
za seba, tak ja vidím tú nedôveru a možno to vnímaj ako spätnú väzbu a hlavne vo veci 
vzťahu teba ako primátora k MZ a k poslancom, kedy ja mám pocit, že ty neberieš MZ 
ako partnera, ktorý ti vie dávať nejaké zrkadlo, pripomienky, námety, nejaké rozumné 
rady a pod., skôr ako orgán, ktorý ti komplikuje život. Osobne si myslím keby si mal tú 
právomoc, tak od zajtra zastupiteľstvo zrušíš a vedieš toto mesto sám. Kývni, prosím, 
hlavou, či by to tak bolo alebo nie, keby si mal tú právomoc. Mňa to mrzí, pretože naozaj 
si myslím, že zastupiteľstvo je na to, aby ti dávalo nejaký pohľad, aby ti vo veciach 
pomáhalo, lenže žiaľ, tie vzťahy sa dostali do takej fázy, že si robíme zle jednoducho. Ale 
určite je to o tej dôvere, resp. v tomto momente už nedôvere. Mrzí ma napr. spôsob 
komunikácie, kedy na sociálnych sieťach, keď ťa občan, prosím chvíľku ešte, občan 
požiadal... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Žiaľ, bola ukončená diskusia, ak sa nemýlim. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre. Ďakujem pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Chcem len upozorniť, pani Adamčíková má 13:06 zapísanie sa do 

diskusie, čo je asi v poriadku, ale mám pocit, že medzi týmto časom bol procedurálny 
návrh. Čiže  pán poslanec Karaffa asi nie je prihlásený do faktickej. Tak to je technici? 
Dobre, takže nech sa páči pani poslankyňa Adamčíková. Čiže pána Karaffu vymažte 
v zmysle toho procedurálneho. 

 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Mne je ľúto, že 

naťahujeme čas, ale vlastne nedá mi nereagovať a je teraz na to aj príležitosti, čiže chcem 
sa vrátiť k tej Krásnej, že použil ste skvelý príklad, ibaže ja som tam oficiálne pozvaná 
nebola, hej, takže náhodne som sa to dozvedela a prišla som tam. Takže toto je jedna vec 
a druhá vec je, že chcete od nás, aby sme spolu vychádzali alebo spolu komunikovali, 
spolupracovali, ale z vašej strany tá komunikácia a spolupráca nejak viazne. Čiže 
nemyslím si, že my sme tí, ktorí robíme tie chyby alebo sme zanietení proti vám. A ešte 
pri prvom vstupe som zabudla povedať, že príde mi veľmi smiešne alebo detinské alebo 
neviem, aký správny výraz mám použiť, keď pri každom jednom alebo každom druhom 
vstupe používate KSK, Košický samosprávny kraj. Sme na MZ. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. No viete, lebo máme a niekde som to teraz čítal 

dva metre. To čo je tu zakázané, je inde dovolené a čo je tu dovolené, proste to takto 
nejde. Proste máme byť predsa konzistentní, máme veci vnímať, máme rozprávať vtedy, 
keď treba a nie mlčať, keď to vyhovuje. Čiže áno, je tu kopec poslancov, ktorí sú 
poslancami KSK, mám pocit, že 14-15 a jednoducho ja sa neviem čudovať, použijem 
vaše slovo, také nejaké ste použili, ako dokážeme mať iný meter a iný názor. Ako 
vnímame čestnosť a transparentnosť tu na magistráte a ako vnímame nečestnosť a 
netransparentnosť a neodpovedanie na otázok v KSK. Proste mňa to trápi. Ja vám poviem 
úprimne, ja som sa s týmito pocitmi nikdy predtým nestretol. Ja som sa nestretol s tým, 
že ľudia vedia sa pozrieť do očí a klamať, nestretol som sa nikdy predtým, že úplne, že 
až hlúpo, na hulváta. Nestretol som sa s tým, že dokážu ľudia neskutočne si vymýšľať, 
proti čomu sa veľmi ťažko bojuje. Tá politika je taká, pretože platí, že kým si pravda 
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obuje topánky, lož a klamstvo obíde celú zemeguľu a v našom meste to platí 2-krát. 
Veľmi ťažko a politológovia to vedia, sa ťažko vysvetľuje, keď už  máte byť v rovine 
vysvetľovania a ľahko sa útočí, pretože ľudia z nevedomosti o informáciách a 
nevedomosti ako vec funguje, radi a prirodzene a netreba im to vytýkať, vidia útok, ale 
už nikdy a málokedy dosledujú odpovede. Pán námestník, nech sa páči, diskusia. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem za slovo. Dámy a páni, neviem, či je tu pán 

poslanec Kundrát. V decembri minulého roku sa v krátkom slede odohralo niekoľko 
zastupiteľstiev. Myslím, že na tom predposlednom som v istom momente predsedal tejto 
schôdzi tohto zastupiteľstva. V tom danom momente sa zastupiteľstvo zachovalo  
v rozpore so zákonom a navrhlo mi zobrať právomoc viesť schôdzu MZ. Keďže som 
nechcel vyvolávať nejaké vášne, tak som sa toto rozhodnutie zastupiteľstva v danom 
momente rešpektoval, ale aj spôsob, akým zastupiteľstvo aj následne vystupovalo, ale aj 
v rámci toho dňa vo mne vyvolal dojem, že sa nerešpektujeme a nepočúvame. Medzitým 
prebiehali aj po tomto zastupiteľstve stále a ďalšie rokovania o tom, ako zostaviť nie 
rozpočet, ale zostaviť ten základ pre ten rozpočet mesta na tento rok a to je navýšenie 
daní a poplatkov. A mňa mrzí, že keď som počul tie informácie z tých rokovaní a počul 
som niektoré telefonáty a dnes tu počúvam niektorých svojich ctených kolegov, ktorí tu 
sedia predo mnou a tvrdia niečo iné ako povedali do telefónu alebo ako povedali  
na rokovaní, ako reálne v mojich očiach vydierali primátora mesta, aby podpísal niečo, 
čo bolo zjavne z pohľadu ekonomiky mesta nevýhodné, resp. nevykonateľné, kde  
na jednej strane ekonomické oddelenie mu hovorilo, že to nesmie podpísať, resp. nemal 
by a na druhej strane aj my vlastní jeho poslanci sme ho prosili, nech príde  
ku kompromisu. Mesto sa nezaobíde bez finančných prostriedkov. O tom je celá táto naša 
diskusia a celý ten spor. A mňa mrzí, že potom na rokovaní v sobotu, keď bolo údajne 
nejaká nepísaná dohoda, že všetci poslanci majú byť ticho, som vás mojím vystúpením 
nahneval. Ja som počul bukot aj hukot. Práve preto som vám ten text toho, čo som čítal, 
aj poslal. A viete prečo mňa to osobne najviac mrzí? Že my sme sa už prestali počúvať, 
čo kto hovorí, ale nepočúvame sa preto, pretože to ten kto hovorí. Takto ďalej toto mesto 
fungovať nemôže. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči pani námestníčka. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som chcela 

reagovať na to, že viackrát tu dnes zaznelo označenie na adresu primátora, že je klamár, 
tu vykrikovali poslanci v prvých laviciach na nás, na vedenie, dostáva sa aj mne aj 
kolegom, pánovi Kasterkovi, pánovi Dlhému, všetci, ktorí sme chodili na tie 
vyjednávania, tak sme si vyslúžili všelijaké prívlastky a pomenovania. Ja by som sa 
chcela opýtať, bavíme sa o tých vyjednávaniach, na ktorých zástupcovia poslaneckého 
klubu Košický klub pravidelne menili požiadavky a podmienky v priebehu dňa aj 
niekoľkokrát a to len cez telefón? Bavíme sa o tých vyjednávaniach, kedy tie podmienky 
často zachádzali do absolútnych absurdností, napr. jedna z nich bola, že aby teda  
na mimoriadnom zastupiteľstve primátor vôbec nebol prítomný? Bavíme sa o tých 
vyjednávaniach, na ktorých sa pán predseda poslaneckého klubu Košický klub pán Lörinc 
vyjadril, citujem, ak primátor nepodpíše tie uznesenia, takú vojnu ešte nezažil. Tak ja len 
chcem konštatovať, že on ich podpísal, aj tak má vojnu. Bavíme sa o tých vyjednávaniach, 
po ktorých sme s kolegom Kasterkom, s kolegom Dlhým, aj s pánom poslancom Ténaiom 
prišli za pánom primátorom a sme mu ozrejmili, aké sú požiadavky a podmienky druhej 
strany a primátor sa vyjadril, že je mu ľúto, ale on to podpísať nemôže, pretože nemá  
na to peniaze a on nechce byť za klamára. Vtedy nastalo to telefonovanie, o ktorom už tu 
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dlhšie hovoríme a možnože by bolo korektné, aby aj pán poslanec Matoušek, aby aj pani 
starostka Kovačevičová potvrdili tieto hovory, pretože my sme to pri tom stole počuli 
všetci ako na striedačku raz jeden, raz druhý hovorili, nech len to podpíše. Veď 
prinajhoršom bude to uznesenie nenaplniteľné. No a čo? A na základe týchto 
telefonických rozhovorov, rovnako tak aj pán poslanec Matoušek to povedal, že naša 
požiadavka je, aby tie uznesenia boli podpísané a vyvesené bez ohľadu na to, že sme ich 
pri tých telefonických rozhovoroch upozorňovali, že nie sú peniaze a môže to byť 
problém. A na základe toho označujeme primátora za klamára? Dokonca aj mňa, ďakujem 
pán poslanec Lörinc, neviem v čom som klamala, asi by to bolo fajn ozrejmiť, ale je veľmi 
jednoduché označiť niekoho za klamára a oveľa ťažšie hľadať pravdu a dobrú vôľu  
na spoluprácu. Ale kde by ste ju samozrejme, vy páni poslanci, vzali, však? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči pán poslanec Kundrát. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Myslím si, že bolo toho celkom dosť dneska 

už povedané. Ja by som sa len o krok späť vrátil k tomu, k tej vašej reakcii na mňa, pretože 
pokiaľ vy reagujete na moju faktickú poznámku, ja neviem vám odpovedať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Vy reagujete na koho pán poslanec? 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Na teba pán primátor.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Na mňa? 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: A som v diskusii. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Toto je diskusia. Aha pardon.  Ja sa ospravedlňujem. Prepáč. 

Pardon. Prepáč.  
 
p. Kundrát, poslanec MZ: V pohode. Keď môžem poprosiť čas. V pohode. Stáva sa. Ako 

rozumiem tomu. No, pokiaľ ty pán primátor reaguješ na moju faktickú poznámku, ja 
neviem reagovať, takže aj preto som sa prihlásil do diskusie a ty si sa teda vo svojom 
príspevku a v reakcii odvolával na to, že my sme nedali tebe otázky a ja som nie o tom 
rozprával. Rozprával o tom, že nejako sme sa dohodli na tých rokovaniach. To, že aké 
boli a to, že boli náročné. Ja poviem aj pravdu, nebol som účastný na tých rokovaniach, 
ale dostal som z nich správy a ja ako poslanec MZ som bol, že boli nejaké rokovania, boli 
nejaké naše požiadavky, časť z nich samozrejme sme ustúpili, časť z vašich požiadaviek 
sme ustúpili a ja som v dobrej viere prišiel na zastupiteľstvo v decembri, na to posledné 
zastupiteľstvo a hlasoval som v súlade s tou dohodou, ktorá bola. Ale prepáčte, pokiaľ 
som sa v januári dozvedel, že tá druhá časť dohody neplatila a teraz sa dozviem, že vlastne 
ona ani nemohla platiť, pretože sa to nedalo dodržať, ale napriek tomu sme sa tak dohodli, 
tak trošku mi to príde pritiahnuté za vlasy. A pritiahnuté za vlasy mi príde aj to, že potom 
ako ďalšie rokovania budú vyzerať? Dohodneme sa na niečom a poviete, že teda sa to 
nedalo, takže platí len tá časť dohody, kde sme sa zaviazali my? Akým spôsobom budeme 
ďalej pracovať? A ešte poslednú poznámku budem mať. V čase, keď sme my schválili 
zvýšenie daní a poplatku, čo bola tá časť dohody, na ktorej sme sa dohodli, sa situácia 
mesta nezhoršila, ale zlepšila finančne. Finančná situácia mesta sa zlepšila, pretože sme 
dostali nejaké peniaze navyše, s ktorými sa v rozpočte nepočítalo. To je všetko z mojej 
strany. A ešte možno jedna poznámka. Aj toto zastupiteľstvo tak, ako je momentálne 
vedené a bohužiaľ sme prijali také uznesenie, ako sme prijali, aj tie sa nedodržiavajú a ja 
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rozumiem, že máte nejaký právny pohľad a orientujete sa podľa neho, absolútne 
legitímne, no myslím si, že takto spolupráca by vyzerať nemala a trošku som sklamaný 
z toho, pretože som mal nádej v decembri, že budeme fungovať efektívnejšie, lepšie a že 
takéto prekáračky ako dnes tu máme, že nebudú. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne aj za veľmi dobrý vstup. Možno jedna vec, malé 

poopravenie. Ja som nikomu v živote nedal žiadnu podmienku, pretože ekonomické 
oddelenie pripravilo v najlepšej viere návrh bez toho, aby sme do toho zasahovali, 
povedali nám toto je minimum. Keď som videl, aký ten minimum peňazí je obrovský a 
ten minimum, ktorý oni hovoria, že toto potrebujeme, ja som sa tiež zhrozil, že je to veľa 
peňazí. Ale my sme tam nedali žiadnu vatu, my sme tam nemali priestor na vyjednávanie. 
Naši kolegovia vám dali dokumenty na finančnej komisii, že pán predseda finančnej 
komisii Matoušek? Diskutovali sme niekoľkokrát, vysvetľovali sme, prečo ekonomické 
oddelenie nastavilo podmienky tak ako nastavilo, bez žiadnej vaty, bez nejakých navýšení 
a stále nám bolo podsúvané, máte tam vatu, treba dávať dole, dole. My sme v živote 
nepovedali, že nejaký kompromis. My sme od prvej chvíle vedeli, že proste tu nemáme 
priestor. Áno, politika je taká, že asi som urobil chybu a mal som pýtať 5-násobok, aby 
som dostal to, čo je reálne, ale to ja nerobím. Nerobím to takto, lebo sme to nechali  
na odbornú diskusiu našich kolegov. Tým, že sa už nik nehlási a je aj rozprava uzavretá, 
poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. Nech sa páči. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne za slovo. V zmysle 

procedurálneho návrhu pána Špaka máme niektoré uznesenia, v ktorom sa nachádzajú 
viaceré mená, o tých menách budeme dávať hlasovať samostatne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrhová komisia obdržala  

8 návrhov a uznesení by malo byť schválených 11. Takže prvý návrh je od pána poslanca 
Matoušeka a bude sa hlasovať o každom samostatne. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
podľa príslušných právnych predpisov berie na vedomie vzdanie sa funkcie člena 
neposlanca vo Finančnej komisii pre Mestskom zastupiteľstve v Košiciach Ing. Zoltána 
Hanesza ku dňu 02.01.2024. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 24 -  za: 33, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďalšie uznesenie. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov odvoláva z funkcie 
člena neposlanca vo Finančnej komisii pri Mestskom zastupiteľstve v Košiciach Ing. 
Maroša Michalíka k 15.02.2024. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 25 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý. Pokračujte. 
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p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďalší návrh je, opäť pán poslanec 
Matoušek a návrh je. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych 
predpisov v obchodnej spoločnosti Košická futbalová aréna, Pri prachárni 13, Košice, 
Mestská časť Juh, v ktorej mesto ako jeden z akcionárov má majoritný podiel, schvaľuje 
odvolanie z funkcie člena predstavenstva Ing. Marcela Gibódu k 15.02.2024. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 26 -  za: 20, proti: 4, zdržali sa: 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Nech sa páči. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďalší návrh. Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach, opäť pán poslanec Matoušek, v Košiciach podľa príslušných právnych 
predpisov v oblastnej organizácii cestovného ruchu Visit Košice, Hlavná 59, schvaľuje 
odvolanie z funkcie člena predstavenstva Mgr. Marcela Gibódu k 15.02.2024. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 27 -  za: 20, proti: 3, zdržali sa: 10 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďalší návrh. Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov v obchodnej spoločnosti Bytový 
podnik mesta Košice, v ktorej mesto ako jediný spoločník vykonáva pôsobnosť valného 
zhromaždenia, menuje do funkcie člena dozornej rady JUDr. Beátu Zemkovú. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 28 -  za: 29, proti: 0, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov menuje v obchodnej spoločnosti Dopravný podnik 
mesta Košice, a. s., kde mesto Košice ako jediný akcionár vykonáva pôsobnosť valného 
zhromaždenia do funkcie člena dozornej rady Ing. Vladimíra Saxu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 29 -  za: 33, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďalší návrh. Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov berie na vedomie vzdanie sa členstva 
v Komisii dopravy a výstavby mesta Košice členovi Ing. Jána Šaraka k 02.02.2024. A 
návrh podáva pán poslanec Špak, ako predseda komisie. 
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p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 30 -  za: 33, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďalší návrh od pána poslanca Špaka 

je v tej istej komisii. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych  
predpisov berie na vedomie vzdanie sa členstva v Komisii dopravy a výstavby mesta 
Košice nasledovnému členovi Ing. František Siska k 26.01.2024. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 31 -  za: 33 + 1 (p. poslanec Lasky), proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Ďalší návrh. Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach v súlade s príslušnými právnymi predpismi vyslovuje nedôveru  
Ing. Jaroslavovi Polačekovi, primátorovi mesta Košice. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte, nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 32 -  za: 20, proti: 5, zdržali sa: 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ešte sú tam nejaké návrhy? Nech sa páči. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa príslušných právnych predpisov berie na vedomie vzdanie sa funkcie člena 
neposlanca v Komisii životného prostredia, verejného poriadku a ochrany zdravia  
pri Mestskom zastupiteľstve v Košiciach Ing. Mareka Mitterpáka ku dňu 29.12.2023. 
Predkladá pani poslankyňa Slivenská, predsedníčka komisie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 33 -  za: 34, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: A posledný návrh je od pána poslanca 

Gibódu, je návrh na uznesenie v zmysle vzdania sa člena komisie pána poslanca Knapa 
a to návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych 
predpisov berie na vedomie ukončenie členstva v Komisii regionálneho rozvoja a 
cestovného ruchu pána poslanca Viliama Knapa a z tejto komisie ho na jeho žiadosť 
odvoláva. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 34 -  za: 32, proti: 0, zdržal sa: 1 
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p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Bod č. 4 sme vyčerpali. 
- - - 

 

Bod č. 5 
Informácie o stave strategických projektov mesta Košice za rok 2023 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nasleduje bod č. 5, ktorým je Informácia o stave strategických 

projektov mesta Košice. Nech sa páči. Rozprava je otvorená. Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Dovolím si prečítať návrh skupiny poslancov, 

ktorý sme spoločne pripravili, keďže aj na minulom zastupiteľstve sme sa pýtali napr.  
na Slaneckú a neboli nám dané údaje, tak máme záujem dozvedieť sa viac o 8 
konkrétnych projektoch, ktoré mesto Košice realizuje, aby sme si vedeli vytvoriť svoj 
vlastný názor ako poslanci. Uznesenie znie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach žiada 
primátora mesta o predloženie informatívnej správy o stave strategických projektov mesta 
Košice za rok 2023 k 8 projektom. Prvý - Rekonštrukcia a modernizácia cesty 2/552 
Slovenská cesta. Druhý projekt – Prestavba Mestskej krytej plavárne MKP na Národné 
olympijské centrum. Tretí projekt – Verejný cintorín – vstupná časť. Štvrtý projekt - 
Opatrenia na zmiernenie a prispôsobenie nepriaznivých dôsledkov klímy, zlepšiť lokálnu 
mikroklímu budovy Magistrátu mesta Košice a jeho priľahlého okolia. Piaty projekt - 
Regenerácia vnútroblokov v meste Košice vrátane vnútroblokov KVP - Jasuschova, 
Bauerova, Juh – Lomonosova, Turgenevova. Šesť – Výstavba Novej telocvične pri 
Základnej škole a materskej škole Želiarska číslo 4 Košice. Sedem - Rozšírenie kapacít 
Materskej škôlky na Hrebendovej ulici v mestskej časti Luník IX. Osem – Modernizácia 
údržbovej základne v Košiciach – realizácia, prvá etapa a druhá etapa. S nasledovnými 
informáciami ku každému z projektov. Pôvodný prvý predložený harmonogram a 
aktuálne platný harmonogram. Pôvodne prvý predložený rozpočet a aktuálne platný 
rozpočet, ak došlo ku zmene rozpočtu projektu oproti pôvodnému rozpočtu. Podklady  
k verejnému obstarávaniu vrátane zápisnice z realizácie verejného obstarávania, vrátane 
určenia predpokladanej hodnoty zákazky. Štvrtá informácia: koľko výdavkov  
na realizáciu projektu bude financovaných z externých zdrojov a akých, koľko 
finančných prostriedkov na realizáciu projektu bude vynaložených zo zdrojov mesta 
Košice. Po piate: zodpovedné osoby za realizáciu projektu. Ak tam bol realizačný tím, 
tak celý tím, ich rozsah kompetencií a ich rozsah zodpovednosti, stavebné denníky  
v digitálnej podobe vrátane zápisníc z kontrolných dní v digitálnej podobe. Informáciu 
o tom, kto vykonával za mesto stavebný dozor. Ak tam bol za  mesto stavebný dozor, 
jeho pracovnú alebo jej pracovnú zmluvu, respektíve dohodu o vykonaní práce. Počet a 
výšku zmluvných pokút uplatnených mestom v rámci realizácie modrých projektov, 
keďže bolo medializované, že mesto si bude uplatňovať pokuty. Všetky dodatky  
ku zmluvám uzavretých so zhotoviteľmi v rámci realizácie jednotlivých projektov podľa 
dátumu ich uzatvorenia vrátane fotodokumentácie zdôvodňujúcej potrebu úpravy 
príslušných zmlúv, teda podpisu dodatkov. Autora projektovej dokumentácie a celkovú 
výšku odplaty uhradenú autorovi za spracovanie projektovej dokumentácie v rámci 
jednotlivých projektov. Všetky dohody o prácach vykonaných mimo pracovného pomeru. 
Všetky príkazne zmluvy, ktoré sa vzťahujú, respektíve súvisia s realizáciou vyššie 
spomínaných projektov. Termín - najbližšie zasadnutie mestského zastupiteľstva.  
Dôvod - Mestské zastupiteľstvo v Košiciach požaduje informácie o realizovaní 
strategických projektov mesta Košice, ktoré súvisia s rozvojom mesta Košice a majú 
priamy dopad na život obyvateľom mesta Košice. Projekty sú financované mestom 
Košice z vlastného rozpočtu, resp. z externých zdrojov financovania. Mestské 
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zastupiteľstvo ako orgán mesta v zmysle platnej právnej úpravy schvaľuje rozpočet a jeho 
zmeny a kontrolu jeho čerpania. Z uvedeného dôvodu je nevyhnutné, aby mestské 
zastupiteľstvo disponovalo konkrétnymi a úplnými informáciami uvedenými  
v predloženom materiáli. Vzhľadom na tú skutočnosť je požiadavka mestského 
zastupiteľstvo na predloženie podrobných informácií plne legitímna. Mesto, 
predpokladáme, že manažuje projekty riadne a tak, ako sa má. Čiže tieto údaje každý 
dobrý hospodár už má, má disponovať, teda mali by byť k dispozícii, treba ich len dať  
do konkrétnej podoby. Čiže aj poslanci sa chcú zahrať na trošku investigatívy a vyzývame 
k tomu aj novinárov, podobne ako pán primátor, súhlasíme s týmto jeho názorom. 
Ďakujem veľmi pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Veľmi ma teší, že tieto, tých 8 projektov nazývate strategickými, 

sa teším, že tomu rozumieme. Mrzí ma, že máte pocit, že nemáte dosť informácií, lebo 
90 %, čo pýtate, je na webe. To je všetko. Sú nejaké? Nech sa páči, pán poslanec Lörinc, 
pán poslanec Karaffa. Faktické. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja verím, že nám ich dáte, keďže tie projekty sú 

manažované dobre, tak určite s tým nemáte problém, len napr. minule ste nepodpísali 
uznesenie k Slaneckej s tým, že odkaz bol, že pozrite si na webe, tak som si pozrel web 
Slaneckú, ktorý si viete pozrieť aj teraz, slaneckacesta.sk. Na webe, ukončenie realizácie 
projektu jeseň 2023. Modernizácia zastávok dopravy – ukončenie – jeseň 2023. 
Cyklistická komunikácia Slanecká cesta – jeseň 2023. Ja som v januári 24 a nič z tých 
vecí nie je ukončené a vy ma odkazujete na stránku, kde sú neplatné údaje. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Na webe a zároveň aj tejto Slaneckej a samozrejme stále platí, že 

pán Schwarcz dostal úplne všetko, ale zjavne vám to nechcel dať, tak sa rozhodol, že to 
neuvidíte. Iba žeby si to prečítal a ani nevie o tom, že má komplet dokumentáciu v maile. 
Bola by tu aj takáto možnosť. Buď to skrýva alebo o tom nevie. Lebo ja si neviem 
predstaviť, že keď každý deň sa stretávate v rámci klubu a pripravujete svoj odpor voči 
mestu a všetko možné, že vám takúto informáciu nepovedal, tak ste veľkí kamaráti, 
priatelia, spolu to tu držíte, ťaháte to, tak škoda. 12. decembra, keď si to pozeráte pán 
Schwarcz, tak si to nájdite, podľa dátumu to nájdete omnoho rýchlejšie. Pán poslanec 
Djordjevič má procedúru. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Nie, nie, nie, žiadna obedňajšia. S pribúdajúcim časom a naozaj, 

aby sme tu nerozvíjali túto diskusiu, tam kde nechceme, tak dávam procedurálny návrh 
na ukončenie diskusie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: S čiarou, so všetkým, aj s faktickými. Nerozumel som. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Nie, v rámci rokovacieho poriadku, čiže ten, kto je prihlásený 

kľudne aj reagovať, ale nejaké si dajme mantinely, bo už naozaj, na dnes asi aj stačilo. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Rozumieme každý, lebo ja nerozumiem. Okej, tak hlasujme, nech 

sa páči. Čiže faktické sú dovolené, diskusia uzavretá, takto. Dobre, už všetci rozumieme. 
 
Hlasovanie č. 35 -  za: 24, proti: 2, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento procedurálny návrh je schválený. Pokračuje faktickou pani 

poslankyňa Kovačevičová. 
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p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja veľmi dobre viem, čo chcel pán 
poslanec Schwarcz v podstate, aby to bolo verejné dostupné, čiže ak to mohol dostať on, 
tak jednoducho takúto správu môžu dostať všetci. Pýtajú sa na to obyvatelia Košíc, 
Košičania, Jazerčania, však sú priamo dotknutí. A strašne veľa vecí sa v rámci stavby 
možno aj zle komunikovalo, čiže vlastne chcú vedieť len to, kde aktuálne stavba sa 
nachádza a myslím si, že áno aj mestská časť zverejňuje a možno je zaujímavé si pozrieť 
prezenčnú listinu, čo sa týka veľkých kontrolných dní, ktorých bolo za 20 mesiacov, 
takmer každý mesiac vo štvrtok, 1. štvrtok v mesiaci, čiže treba si tú listinu pozrieť 
koľkokrát na týchto veľkých kontrolných dňoch tu na MMK napr. bolo vedenie mesta. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Na každom jednom, pani poslankyňa. Pán poslanec Saxa. Vedenie, 

pani starostka. Richard Dlhý bol určite na každom jednom, je vedením mesta, je zástupca 
riaditeľa. Ad 1, to znamená, vy sa nebojte o to, že by vedenie nemalo informácie. Pán 
poslanec Saxa. 

 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Vážený pán primátor, dnes sme dosť veľa času trávili 

tým, že aj keď bol iný bod, vysvetľoval si stavby väčšieho menšieho charakteru aj  
pri personálnych otázkach. Ja si myslím, že bolo by dobré, aby teraz sme aj na mikrofón 
si povedali, v akom stave je z tvojho pohľadu Slanecká cesta. Určite je predstava, kedy 
bude dokončená, prípadne komunikácia so zhotoviteľom, koľko bolo pôvodne plánované, 
ako to vyšlo, čo do toho vstúpilo, prípadne mestská plaváreň. Neviem, prečo sme takto 
zarezali túto diskusiu, keď z môjho pohľadu toto je dosť vážny aj keď si myslím možnože 
aj najvážnejší bod dnešného programu. Ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, ja mám informáciu, že v utorok ste mali dopravnú 

komisiu. Myslím, že je tu aj pán poslanec Špak. A mám informáciu, že ste dostali 
kompletnú informáciu priamo od kolegov, ktorí mali k sebe podklady aj v rámci 
financovania, aj v rámci ďalších záväzkov. Bolo tak? Boli tam tie informácie alebo 
ktorá...? 

 
p. Saxa, poslanec MZ: Pán primátor, keďže mi ešte beží čas, takže technik bol ku mne 

milosrdný. Áno, mali sme dopravnú komisiu.. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Však diskutujme. 
 
p. Saxa, poslanec MZ: ... a počas tej dopravnej komisie dosť také informácie, ktoré boli, by som 

povedal tak nie konečného charakteru. Hej, plaváreň napr. ani nebola spomenutá, čiže.. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Skúste položiť konkrétnu otázku. 
 
p. Saxa, poslanec MZ: Konkrétna otázka. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Na plaváreň sa nikto nepýtal na dopravnej komisii, predpokladám. 

To je športová téma. 
 
p. Saxa, poslanec MZ: No ale to je komisia dopravy a výstavby, hej, čiže patrí to aj tam, hej. 

Takže ešte raz, zhruba nejaký časový harmonogram z hľadiska, kedy bude z tvojho 
pohľadu reálne dokončená, koľko budeme peňazí potrebovať navyše, aby sme vedeli sa 
pripraviť na tvorbu rozpočtu, v akom stave je mestská plaváreň, kedy to bude dokončené, 
čo to bude stáť, lebo ku mnohým projektom dnes si podal vyčerpávajúce informácie a  
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k týmto základným, no nevieme sa dostať, hej. Jedna vec, čo bolo na dopravnej komisii, 
ale možno aj verejnosť to bude zaujímať. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ mi vraví, že ste dostali všetky informácie, ktoré ste sa 

pýtali na odbornej komisii, teda čo viac. Plaváreň ide podľa plánu. Vyzerá to na nejakú 
jar 25, možno jar, jeseň, jar leto, v tom prelome, lebo nie je len odovzdať stavbu, ale aj 
skolaudovať, pripraviť, sprevádzkovať a pri tej Slaneckej sa to preberanie postupne deje. 
Je to takmer 100 stavebných objektov. Je to kopec technických zariadení, ktoré treba 
preveriť, certifikáty, veci, ktoré s tým súvisia. Je to obrovský moloch a kolegovia 
postupne preberajú stavbu tak, ako im budú dokumenty prichádzať. Pán poslanec Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja sa vás takto pán primátor 

chcem verejne opýtať, že tie schody, ktoré sa tuná urobili, tá stavba storočia, budú kedy 
už konečne otvorené, aby ľudia, ktorí povedzme idú aj z Terasy od toho autobusu, 
zastávky, tak nemusia obchádzať celú budovu, lebo dnes je to uzavreté. Čiže, kedy to 
bude? Je to krásna stavba, všetci sa z toho tešíme len, kedy to konečne bude otvorené pán 
primátor. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čakáme na pekné počasie, aby sme to mohli spoločne otvoriť pán 

poslanec. Stavba je skolaudovaná, nejde len o schody, ide aj o strechy, ide o ďalšie prvky 
v rámci zelenej infraštruktúry, ak to bolo prečítané. Skôr ide o to, aby všetky koreňové 
sústavy, ktoré tam sú sa zakorenili, jednoducho chceli sme dať tomu trošku čas.  
Od pondelka ich vieme otvoriť. Je to od technikálií, či v pondelok alebo to ešte 
potiahneme nejaké obdobie, pretože koreňové sústavy sme chceli, aby sa zakorenili, tam 
to niekde je. Kolaudácia prebehla teraz v týchto dňoch, v týchto chvíľach. Malo by byť 
všetko nastavené tak, aby sme ich mohli otvoriť. Takže asi takto. Čiže je to vec už len 
technikálie a aj tej zodpovednosti, aj možnože z mestskej zelene, že či ešte si povieme, 
že počkajme na slnečné dni, sa koreňová sústava lepšie zakorení alebo si povieme, že to 
otvoríme a ak budú nejaké problémy, tak sa potom následne budú opravovať, s tým že 
nám tie prvky, ktoré sú tam jednoducho potrebujú svoj priestor, aby sa usadili a rastlinky 
si našli svoje miesto, takže je to skôr takáto vec. Do diskusie sa nik nehlási. Uzatváram 
ju a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem veľmi pekne. Tak v zmysle 

predloženého návrhu, ktorý bol prečítaný, budeme čítať skrátenú verziu tohto daného 
návrhu. Tak dovolím si prečítať skrátenú verziu tohto návrhu. Mestské zastupiteľstvo 
v Košiciach žiada primátora mesta Košice o predloženie informatívnej správy o stave 
strategických projektov mesta Košice za rok 2023, podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 36 -  za: 31, proti: 0, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý. Myslím, že tam bolo len jedno uznesenie.  

- - - 
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Záver rokovania 
 

Primátor mesta Košice Jaroslav Polaček skonštatoval, že program XVI. mimoriadneho 
zasadnutia mestského zastupiteľstva vyčerpali. Zasadnutie uzatvoril a vyhlásil zasadnutie 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach za ukončené.  
 
 
 
 
 
 
 
Mgr. Marcel Čop Ing. Jaroslav Polaček 
riaditeľ Magistrátu mesta Košice primátor mesta Košice  
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